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روزنامه صبح ایران

وزیر کشور :

30 هزار مشکوک التابعیت در کشور وجود دارند

امیر محبیان: 

مشکل کشور ما با همه پرسی حل نخواهد شد 

رئیس جمهور در دیدار با جمعی از علما و شخصیت های حوزوی:

 به تمرکز قدرت
 و تصمیم گیری نیازمندیم

2
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رهبر معظم انقلاب اسلامی همزمان با شب ولادت با سعادت 
کریم اهل بیت حضرت امام حسن مجتبی )علیه السلام( در دیدار 
جمعی از استادان زبان و ادب پارسی و شاعران جوان و پیشکسوت 
در خصوص زبان فارسی ابراز نگرانی کردند و گفتند: من راجع به 
زبان فارسی حقیقتاً نگرانم زیرا در جریان عمومی، زبان فارسی در 
حال فرسایش است.به گزارش پایگاه اطلاع رسانی دفتر مقام معظم 

رهبری، حضرت آیت الله خامنه ای دوشنبه شب در این دیدار...

وزیر اطلاعات، با اشاره به تحریم های جنایتکارانه آمریکا علیه 
مردم ایران، گفت: باید با وحدت و انسجام ملی زیر پرچم ولایت یک 
دل و یک زبان حرکت کنیم و نقشه های نظام سلطه را خنثی و نقش بر 
آب کنیم.حجت الاسلام والمسلمین سید محمد علوی روز سه شنبه 
در جلسه شورای اداری استان کرمانشاه در سرسرای شهدای دولت 
استانداری، نسبت دادن وجود مشکلات به ناکارآمدی دولت و نظام را 

خواست دشمنان به ویژه آمریکا دانست و افزود: باید در مقام ...

رهبر معظم انقلاب در دیدار شاعران و اهالی فرهنگ و ادب:

نگرانم، نگذارید زبان فارسی 
فرسوده و ویران شود

وزیر اطلاعات:

باید با وحدت نقشه های نظام 
سلطه را خنثی کنیم
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نماینده قم در مجلس شورای اسلامی وضعیت فاضلاب پردیسان را بحرانی دانست و ابراز 
داشت: در مناطق دیگر با توجه به زمین، خاک و چاه های جذبی مشکلی نداریم بیشترین بحث 
در خصوص پردیسان است؛ اقداماتی که تاکنون انجام شده به عنوان مُسکن بوده که باید هر چه 
زودتر بقیه کار انجام شود.احمد امیرآبادی عضو هیئت رئیسه و نماینده قم در مجلس شورای 
اسلامی به همراه دکتر علی جان صادق پور مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان و عبدالله 
جلالی و حسن بختیاری رئیس و نائب رئیس شورای اسلامی شهر از برخی از تأسیسات شرکت 
آب و فاضلاب بازدید کردند و در نشستی به بررسی مشکلات و چالش های پیش روی آبفای 
استان پرداختند.دکتر احمد امیرآبادی فراهانی در سخنانی در این نشست اظهار داشت: آنچه از 

مجموعه شرکت آب و فاضلاب در طول سال های گذشته مشاهده کردیم ...

معاون برنامه ریزی وسرمایه انسانی شهرداری قم، سرانه فرهنگی قم را بسیار نامطلوب دانست و 
گفت: به دلیل کمبود زیرساخت های فرهنگی ، کمترین شاخص های شهری قم بر اساس خروجی 
نرم افزار بازخورد راهبردی با 34 درصد مربوط به مسائل اجتماعی و فرهنگی است.محسن رنجبر 
روز دوشنبه در نود و هفتمین جلسه رسمی و علنی شورای اسلامی شهر قم در ساختمان شهید 
باکری، با اشاره به برنامه سند راهبردی 1414 شهرداری قم افزود:حمل و نقل و ترافیک؛ ایمنی و 
مدیریت بحران؛ اجتماعی و فرهنگی؛ معماری و شهرسازی، خدمات شهری و همچنین ارتقای و 
توسعه مدیریت منابع و هوشمند سازی شهری مهمترین وظایف شهرداری است.وی ایمنی و 
مدیریت بحران را دارای بالاترین و موضوع فرهنگی و اجتماعی را پایین ترین شاخص شهری قم 

تا پایان آذر ماه 97 اعلام کرد و افزود: در حال حاضر سال سوم برنامه پنج ساله اول شهرداری ...

عضو هیئت رئیسه مجلس شورای اسلامی:

وضعیت فاضلاب پردیسان 
بحرانی است

معاون برنامه ریزی وسرمایه انسانی شهرداری قم:

 سرانه فرهنگی قم 
نامطلوب است
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اختیارات دولت 
متناسب با توقعات نیست

سید مصطفی هاشمی طبا: 

شرایط فعلی سخت تر از دوران جنگ است
رییس جمهور محدودیت ها را برای مردم بازگو کند

سخنگوی قوه قضائیه جزییات حکم حسین هدایتی تشریح کرد 

20سال حبس،ردمال و74ضربه 
شلاق در انظار عمومی

»پایتخت ۶« برای نوروز ۹۹ نهایی شد
2

سخنگوی قوه قضائیه گفت:حسین هدایتی به تحمل 
20 سال حبس، محرومیت دائم از به کارگیری در خدمات 
دولتی، رد مال معادل 488 میلیارد تومان به نفع بانک 
سرمایه و تحمل 74 ضربه شلاق در انظار عمومی محکوم 
شده است.غلامحسین اسماعیلی روز سه شنبه در سومین 
نشست خبری سخنگوی قوه قضائیه در دور جدید، افزود: 

پرونده این فرد در دادگاه ویژه مبارزه با مفاسد اقتصادی 
رسیدگی شد.وی ادامه داد: سید مهدی موسوی نژاد به 
جرم مشارکت، 1۵ سال حبس، محرومیت دائم از مشاغل 
دولتی، استرداد 93 میلیارد تومان در حق بانک سرمایه و 
74 ضربه شلاق است همچنین علی اکبر یقینی به جرم 

معاونت در جرم به 10 سال حبس، محرومیت دائم ...

 رئیس جمهور با بیان اینکه در شرایط کنونی نیازمند تمرکز قدرت و تصمیم گیری هستیم، گفت: همه مسئولان درباره 
ایستادگی در برابر آمریکا و تحریم ها اتفاق نظر دارند.حجت الاسلام  و المسلمین حسن روحانی شامگاه دوشنبه در دیدار 
با جمعی از علما و شخصیت های حوزوی، تصریح کرد: روحانیت همواره برای منافع ملی دنیای اسلام، نقش پیشتاز و مبارز 

داشته است و این نقش و مبارزه با استعمار و استثمار از زمان شیرازی بزرگ، مبارزه علمای نجف با استعمار انگلیس و...

* شرایط امروز به هیچ عنوان شرایط مذاکره نیست 
*  همه باید متحد و همنوا باشیم

١- خدمات تخصصي اطفال و كودكان با امكانات ويژه 
٢- ارتودنسي ثابت و متحرك با شرايط ويژه پرداخت

٣- درمانهاي زيبايي جهت طراحي خط لبخند شامل لمينيت سراميكي 
ونير كامپوزيت  و بليچينگ)سفيدكردن(مطبي و خانگي

٤- انواع ترميم ها و درمان ريشه )عصب كشي (

كلينيك تخصصي دندانپزشكي آوا

٥- درمانهاي پروتز ثابت و متحرك شامل انواع روكش ها و پلاك ها 
جهت فضاهاي بي دنداني 

٦- درمانهاي دندانپزشكي مخصوص سالمندان محترم
٧- درمان ايمپلنت و جراحي هاي دندانهاي عقل نهفته 

٨- جرم گيري و درمان التهاب و خون ريزي لثه ،جراحي هاي لثه و...

قيطريه- بلوار اندرزگو- نبش كوچه عبدالهی جنوبی - پلاك ٧٢ - ساختمان پارسيان - طبقه اول - واحد6
0٢١٢٢٢٣٥٤06 -0٢١٢٢٣9٨٣6٤

ارائه كليه خدمات دندانپزشكي 

دکتر فلاح سابق

Ava Dental Clinic

طرف قرارداد بابيمه بانكهای 
تجارت،ملت و صادرات

   ava_dentalclinic:اينستاگرام
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زنجیر سست امنیت
 در خلیج فارس

در	هفته	های	اخیر	هر	چند	ایالات	متحده	آمریکا	با	
سیاست	فشار	حداکثری	بر	ایران،	حلقه	تحریمها	و	سخت	
گیری	ها	را	به	دور	کشورمان	تنگ	تر	کرده	است،	اما	شواهد	

حاکی	از	آن	است	که	نتایج	سیاست	های	آمریکا	تنها	شامل	ایران	نشده	و	کل	جو	منطقه	
خاورمیانه	و	خلیج	فارس	را	درگیر	کرده	است.	به	جرأت	می	توان	گفت	منطقه	خلیج	فارس	
در	سال	های	اخیر	تا	این	اندازه	متشنج	نبوده	و	شاهد	این	مدعا	نیز	دعوت	ملک	سلمان،	
پادشاه	عربستان	برای	برگزاری	دو	نشست	فوق	العاده	اتحادیه	عرب	و	شورای	همکاری	
خلیج	فارس	جهت	چاره	جویی	است.	هدف	قرار	گرفتن	نفتکش	ها	و	تأسیسات	نفتی	
عربستان	و	امارات	که	حوثی	های	یمن	اعلام	کردند	در	واکنش	به	جنایات	ائتلاف	سعودی	
در	یمن	به	آن	اقدام	دست	زدند،	نشان	داد	کشورهای	پر	مدعای	عرب	تا	چه	اندازه	در	مسیر	
صادرات	نفت	خود	فاقد	امنیت	و	آسیپ	پذیر	هستند	و	سیاست	های	خصمانه	و	جنگ	
طلبانه	آنها	علیه	ملت	های	منطقه	همیشه	هم	بی	پاسخ	نمی	ماند.	وقوع	چنین	نا	امنی	
هایی	برای	این	دو	کشور	متجاوز	عربی	در	حالی	صورت	گرفته	که	جمهوری	اسلامی	فعلا	
استراتژی	صبر	و	انتظار	را	در	پیش	گرفته	تا	جو	نا	آرام	خلیج	فارس	از	این	که	هست	طوفانی	
تر	نشود	و	همین	است	که	عربستان	را	به	تکاپو	انداخته	تا	پیش	از	ورود	ایران	به	اقدامات	
متقابل،	به	ائتلاف	سازی	جدیدی	با	کشورهای	حوزه	خلیج	فارس	برسد	و	بتواند	جلوی	
خطرات	احتمالی	آینده	را	بگیرد.	البته	درخواست	پادشاه	عربستان	با	استقبال	چندانی	از	
سوی	همسایگان	ایران	مواجه	نشده	و	تا	کنون	تنها	امارات،	بحرین	و	جیبوتی	از	برگزاری	
چنین	نشست	هایی	حمایت	کرده	اند.	این	در	حالی	است	که	قطر،	کویت	و	عمان،	تا	کنون	
همواره	نسبت	به	برگزاری	نشست	ها	و	تشکیل	ائتلافهای	ضد	ایرانی	هشدار	داده	اند	و	
مایل	به	ایجاد	جبهه	بندی	جدیدی	در	مقابل	ایران	نیستند.	اما	از	رویکرد	کلی	کشورهای	
همسایه	ایران	در	حوزه	خلیج	فارس	هم	که	بگذریم،	بعد	از	اعزام	ناو	هواپیمابر	آبراهام	
لینکلن	و	یگان	بمب	افکن	ارتش	آمریکا	به	سمت	خلیج	فارس	و	البته	حمله	به	نفتکش	
های	دو	کشور	عربی،	جوی	از	نا	امنی	و	ترس	در	منطقه	ایجاد	شده	است	که	دود	آن	به	
چشم	کل	کشورهای	منطقه	و	جهان	می	رود.	در	نتیجه	ایجاد	چنین	فضایی،	شرکت	های	
بیمه،	هزینه	بیمه	نفتکش	ها	و	کشتی	های	تجاری	را	افزایش	دادند؛	چرا	که	معتقدند	عبور	
این	کشتی	ها	از	مناطق	نا	امن	خلیج	فارس	می	تواند	برای	آنها	هزینه	ساز	باشد.	از	سوی	
دیگر	مقامات	آمریکایی	متأثر	از	چنین	فضای	متشنجی،	بسیاری	از	نیروهای	دیپلماتیک	
خود	در	عراق	و	حتی	کارمندان	خارجی	شرکت	نفتی	اکسون	موبیل	را	از	میدان	نفتی	
»القرنه-1«	در	جنوب	عراق	خارج	کرده	اند	که	این	امر	احساس	نبود	امنیت	در	این	کشور	
همسایه)که	اکنون	در	دوران	پسا	داعش	به	فضایی	امن	برای	توسعه	و	جذب	سرمایه	
گذاری	خارجی	نیاز	دارد(	را	تقویت	کرده	و	باعث	نارضایتی	مقامات	این	کشور	شده	است.	
ترکیه	نیز	هر	چند	در	کشاکش	مقابله	ایران	و	آمریکا	به	طور	نسبی	طرف	ایران	گرفته	و	از	
تحریم	های	ناعادلانه	علیه	کشورمان	حمایت	نکرده،	اما	این	کشور	نیز	از	تبعات	نا	امنی	در	
منطقه	بی	نصیب	نمانده	و	متضرر	شده	است.	این	کشور	در	سال	های	اخیر	سرمایه	گذاری	
زیادی	در	بخش	جذب	توریست	انجام	داده	و	موفق	شده	از	این	راه	بخش	بزرگی	از	درآمد	
ملی	خود	را	تأمین	کند،	اما	حال	به	گفته	سفیر	آنکارا	در	تهران،	در	شرایطی	که	وزارت	
گردشگری	ترکیه	هدف	گذاری	خود	را	برای	سال	2019،	40	میلیون	گردشگر	قرار	داده	
است،	نه	تنها	ورود	گردشگران	ایرانی	به	این	کشور	متأثر	از	تنگناهای	اقتصادی	18	تا	20	
درصد	کاهش	یافته،	بلکه	به	نظر	می	رسد	با	ایجاد	جو	نا	امنی	که	بلای	گردشگری	است،	
از	سفرگردشگران	سایر	کشورها	به	ترکیه	نیز	کاسته	شود.	همه	این	مسائل	به	خوبی	نشان	
می	دهد	که	امنیت	یک	منطقه	همچون	زنجیری	به	هم	پیوسته	است	که	اگر	یک	حلقه	
آن	سست	شد	و	گسست،	سایر	حلقه	ها	نیز	پایداری	و	موقعیت	خود	را	از	دست	می	دهند	
و	از	هم	می	گسلند	و	این	نکته	ای	است	که	کشورهای	همسایه	ایران	به	ویژه	عربستان	و	
امارات	باید	به	جای	ائتلاف	سازی	های	جدید	به	آن	توجه	کنند.	خاورمیانه	و	خلیج	فارس	
امن	مایه	پیشرفت،	شکوفایی	و	رونق	اقتصادی	همه	کشورها	است	و	نا	امنی	در	بخشی	از	
این	منطقه،	دومینووار	به	بقیه	منطقه	نیز	سرایت	می	کند	و	همه	از	آن	آسیب	و	ضرر	می	
بینند.	بنابراین	منطقه	ما	بیش	از	آنکه	به	گرو	کشی	ها	و	نشست	های	فوق	العاده	برای	جبهه	
بندی	های	جدید	نیاز	داشته	باشد،	محتاج	یک	»سیستم	امنیتی	مشترک«	با	حضور	همه	
کشورهای	همسایه	است	تا	حضور	قدرتهای	خارجی	را	ناموجه	ساخته	و	با	ایجاد	امنیتی	
بومی،	سرمایه	گذاران	و	گردشگران	و	به	دنبال	آنها	رونق	و	شکوفایی	را	به	منطقه	برگرداند.	

کاهش قیمت دلار 
ادامه خواهد داشت!

آنچه	روز	گذشته	در	بازار	ارز	تهران	مشاهده	کردیم	
این	بود	که	قیمت	هر	دلار	آمریکا	به	کانال	1۳	هزار	تومان	
رسید	و	پیش	بینی	ها	نشان	می	دهد	که	قیمت	ارز	در	ایران	

همچنان	با	کاهش	روبه	رو	خواهد	شد	که	این	موضوع	را	می	توانیم	با	توجه	به	وضعیت	
نامناسب	منطقه	و	به	ویژه	خاورمیانه	بسیار	ارزنده	توصیف	کنیم.البته	ناگفته	نماند	که	
سیاست	های	نهاد	ریاست	جمهوری	و	بانک	مرکزی	ایران	در	این	مهم	بسیار	بااهمیت	است،	
البته	ناگفته	نماند	که	رئیس	جمهور	پیش	ازاین	هم	اعلام	کرده	بود	که	می	توانیم	قیمت	دلار	
و	ارز	را	ثابت	نگاه	داریم.	باید	به	این	موضوع	هم	توجه	داشته	باشیم	که	سیاست	های	بانک	
مرکزی	و	ریاست	جمهوری	باید	به	سمتی	برود	که	قیمت	ها	را	ثابت	نگاه	داشته	شوند،	نه	
اینکه	بعد	از	ثبات	نسبی	مجدداً	شاهد	افزایش	قیمت	باشیم.ناگفته	نماند	که	نباید	در	این	
مورد	تنها	چشم	به	انتظار	دولت	و	بانک	مرکزی	باشیم	بلکه	سایر	قوا	هم	باید	به	کمک	
دولت	بیایند	و	با	تلاش	های	خود	نظیر	بازگشت	ارزهای	صادراتی	و	همچنین	اخذ	مالیات	از	
خریدوفروش	دلالان	و	فروشندگان	خانه،	ماشین،	زمین	و	...	بتوانند	در	کنار	دولت	آرامش	
را	به	بازارهای	کشور	بازگردانند،	در	غیر	این	صورت	نمی	توانیم	ثبات	در	بازار	و	اقتصاد	را	
مشاهده	کنیم.بسیاری	از	کارشناسان	اقتصادی	بر	این	باورند	که	فرار	مالیاتی	ایران	به	اندازه	
صادرات	نفت	است	و	این	رقم	به	این	بزرگی	می	تواند	بسیاری	از	مشکلات	زیرساختی	
اقتصاد	ما	را	برطرف	سازد	و	بعد	از	دریافت	مالیات	ها	می	توان	اشتغال	ایجاد	کرد	و	رونق	
را	به	بازار	کار	ایران	بازگرداند	که	اگر	این	امر	محقق	شود	وضعیت	اشتغال	بسیار	بهتر	
خواهد	شد.این	موضوع	تنها	به	فعالیت	های	دولت	بازنمی	گردد	بلکه	قوه	قضاییه	و	مجلس	
هم	می	توانند	با	همکاری	دولت	موضوع	بازگشت	ارزهای	صادراتی	و	دریافت	مالیات	از	
سوداگران	ارز،	طلا،	مسکن	و...	به	نتیجه	برسد	با	اطمینان	می	توان	گفت	که	هم	مشکلات	
اقتصادی	کشور	برطرف	خواهد	شد	و	هم	بیکاری	کاهش	چشم	گیری	خواهد	یافت	و	هم	
می	تواند	در	جلب	اعتماد	شهروندان	به	نظام	تأثیرگذار	باشد	و	در	این	وضعیت	ایجاد	امید	
کند.به	عنوان	مثال	همین	کاهش	نرخ	دلار	در	بازار	روز	گذشته	ایران	باعث	شده	تاکمی	از	
استرس	شهروندان	در	وضعیتی	که	همه	از	جنگ	صحبت	می	کنند	کاهش	پیدا	کنند	و	
ناامیدی	را	کم	رنگ	تر	و	کم	رنگ	تر	کند.	اگر	نظارت	ها	بر	بازار	ایران	افزایش	پیدا	کند	نه	دیگر	
خبری	از	فروش	خودروها	در	10	دقیقه	باشد	و	نه	التهاب	در	بازار	ارز	و	...	با	توجه	به	این	
نکاتی	که	در	این	یادداشت	کوتاه	عرض	شد	به	صورت	خلاصه	باید	بگوییم	که	نباید	دولت	

را	در	کنترل	بازار	تنها	گذاشت.

ظریف در گفت وگو با شبکه آمریکایی »سی اِن اِن«؛

آمریکا بازی بسیار خطرناکی 
در منطقه به راه انداخته است

	رئیس	دستگاه	دیپلماسی	ایران	ضمن	انتقاد	از	اعزام	ناوگروه	ضربتی	»یو	اس	اس	
آبراهام	لینکلن«	و	یگان	بمب	افکنی	آمریکا	به	منطقه	گفت:	»قرار	دادن	تمامی	این	
دارایی	های	نظامی	در	یک	منطقه	کوچک،	به	خودی	خود	مستعد	حوادث	است.	ضرورت	
احتیاط	بسیار	زیاد	وجود	دارد	و	آمریکا	بازی	بسیار	بسیار	خطرناکی	را	راه	انداخته	است«.

»محمد	جواد	ظریف«	وزیر	امور	خارجه	ایران	در	گفت	وگو	با	شبکه	آمریکایی	»سی	ان	
ان«	تأکید	کرد	تا	زمانیکه	آمریکا	با	پایبندی	به	تعهداتش	ذیل	برجام	به	تهران	»احترام«	

نگذارد،	ایران	با	دولت	»دونالد	ترامپ«	رئیس	جمهور	آمریکا	وارد	مذاکره	نخواهد	شد.
وی	در	ادامه	با	اشاره	به	اقدامات	تحریک	آمیز	واشنگتن	در	غرب	آسیا	هشدار	داد	
که	آمریکا	با	افزایش	حضور	نظامی	در	منطقه	»بازی	بسیار،	بسیار	خطرناکی	را	به	راه	
انداخته	است«.رئیس	دستگاه	دیپلماسی	ایران	ضمن	انتقاد	از	اعزام	ناوگروه	ضربتی	»یو	
اس	اس	آبراهام	لینکلن«	و	یگان	بمب	افکنی	آمریکا	به	منطقه	گفت:	»قرار	دادن	تمامی	این	
دارایی	های	نظامی	در	یک	منطقه	کوچک،	به	خودی	خود	مستعد	حوادث	است.	ضرورت	
احتیاط	بسیار	زیاد	وجود	دارد	و	آمریکا	بازی	بسیار	بسیار	خطرناکی	را	راه	انداخته	است«.

معاون رئیس جمهوری:

دولت با تشکیل وزارت بازرگانی موافق است
رئیس	سازمان	اداری	و	استخدامی	کشور	با	بیان	اینکه	دولت	با	پیشنهاد	نمایندگان	
مجلس	برای	تشکیل	وزارت	بازرگانی	موافق	است،	گفت:	هزینه	هایی	که	تفکیک	وزارت	
صنعت،	معدن	و	تجارت	ممکن	است	داشته	باشد،	در	مقایسه	با	فوایدی	که	برای	کشور	
دارد،	هزینه	بالایی	به	حساب	نمی	آید.»جمشید	انصاری«	روز	سه	شنبه	درباره	طرح	
تشکیل	وزارت	بازرگانی،	افزود:	ادغام	وزارتخانه	ها	در	دولت	دهم	از	پیشینه	مطالعاتی	و	
دلایل	کارشناسی	مشخص	و	قابل	دفاعی	برخوردار	نبود.	معاون	رئیس	جمهوری	ادامه	
داد:	در	سال	1۳89	در	کمیسیون	تلفیق	چند	نفر	از	نمایندگان	بدون	هرگونه	پیشینه	
کارشناسی،	پیشنهادی	دادند	مبنی	بر	این	که	تعداد	وزارتخانه	های	کشور	از	21	عدد	به	17	

وزارتخانه	کاهش	پیدا	کند	بدون	اینکه	به	وزارتخانه	مشخصی	اشاره	کنند.	

با دستور رئیس جمهوری

کالا های ضروری یک ساعته
 از گمرک ترخیص می شوند

معاون	فنی	و	امور	گمرک	ایران	اعلام	کرد:	با	دستور	مستقیم	رئیس	جمهوری	برای	
جلوگیری	از	رسوب	کالا	در	گمرکات	تسهیلات	ویژه	ای	در	نظر	گرفته	شده	است	و	

کالاهای	ضروری	مثل	گوشت	یک	ساعته	ترخیص	می	شوند.
»مهرداد	جمال	ارونقی«	روز	سه	شنبه	گفت:	گمرک	و	سازمان	صمت	طی	فراخوانی	به	
همه	صاحبان	کالا	که	در	ثبت	سفارش	مشکل	دارند،	اعلام	کردند	صاحبان	کالا	می	توانند	
مسائل	و	مشکلات	موجود	در	این	زمینه	را	به	گمرک	و	وزارت	صمت	اطلاع	دهند.وی	
ادامه	داد:	برای	کالا	های	ضروری	مانند	گوشت	ظرف	یک	ساعت	تشریفات	سیستمی	
انجام	و	کالا	به	در	خروج	هدایت	می	شود.	این	نوع	کالا	ها	بدون	ارزیابی	به	مسیر	سبز	که	
ساده	ترین	فرایند	های	قانونی	را	دارد	ارجاع	می	شود.	بر	همین	اساس	طبق	دستور	رئیس	
جمهوری	همه	سازمان	های	همجوار	موظفند	که	همزمان	با	تخلیه	و	حمل	کالا	و	قبل	از	
اظهار	اقدام	به	نمونه	برداری	کالا	و	ارائه	مجوز	های	قانونی	کنند	تا	کالا	بدون	هیچ	گونه	
تاخیری	ترخیص	شود.وی	همچنین	در	پاسخ	به	این	سوال	که	پس	از	دستور	معاون	اول	
رئیس	جمهوری	درباره	ترخیص	همه	کاغذ	باقیمانده	در	گمرکات	ظرف	دو	هفته	چه	
اقداماتی	صورت	گرفت	گفت:	هم	اکنون	کاغذ	های	وارد	شده	به	گمرک	به	صورت	طبیعی	
در	حال	ترخیص	است	و	مشکلی	در	این	زمینه	وجود	ندارد.	به	گفته	وی	کاغذ	در	مسیر	
زرد	گمرکی	قرار	گرفته	که	در	آن	تنها	اظهارنامه	ها	از	نظر	اسنادی	رسیدگی	می	شود	و	در	
صورت	وجود	سابقه	تعیین	ماهیت	آزمایشگاه	از	همان	نوع	کاغذ،	بدون	نیاز	به	نمونه	برداری	
و	تعیین	ماهیت	مجدد	کالای	اظهاری،	ترخیص	انجام	می	شود.جمال	ارونقی	تاکید	کرد:	
طبق	دستور	رئیس	جمهوری	در	صورت	نیاز	و	درخواست	واحد	های	تولیدی،	فعالان	مجاز	
اقتصادی	و	واردکنندگان	کالا	های	اساسی،	گمرکات	به	صورت	شبانه	روزی	فعال	هستند	

و	ترخیص	کالا	را	انجام	می	دهند.

وزیر کشور :

۳۰ هزار مشکوک التابعیت در کشور وجود دارند
وزیر	کشور	با	بیان	اینکه	۳0	هزار	مشکوک	التابعیت	در	کشور	وجود	دارند،	گفت:	ضبط	

اوراق	هویت	و	شناسنامه	فقط	با	حکم	قضایی	میسر	است.
عبدالرضا	رحمانی	فضلی	در	نشست	علنی	امروز	مجلس	شورای	در	بخش	دوم	پاسخ	به	
سوال	نماینده	مردم	تربت	جام	در	مجلس	درخصوص	علت	بلاتکلیفی	افراد	فاقد	شناسنامه	
و	مشکوک	التابعیت	اظهارداشت	:	اشخاصی	که	به	دنبال	کسب	تابعیت	ایرانی	هستند،	به	
۳	دسته	تقسیم	می	شوند؛	نخست	افراد	بیگانه	هستند	که	به	عنوان	مثال	۳	میلیون	نفر	
افغانستانی	در	کشور	حضور	دارند	و	از	این	میان	1.7	میلیون	نفر	آن	ها	مجوز	دارند	و	بقیه	
به	صورت	غیرقانونی	ساکن	هستند.وی	ادامه	داد:	دسته	دوم	فرزندان	حاصل	از	ازدواج	
زنان	ایرانی	با	مردان	غیرایرانی	هستند	که	مصوبه	اخیر	مجلس	می	تواند	بسیاری	از	مسائل	
و	مشکلات	در	این	زمینه	را	حل	کند.وزیر	کشور	دسته	سوم	را	افراد	فاقد	شناسنامه	و	
مشکوک	التابعین	دانست	و	درباره	دلایل	این	امر	توضیح	داد:	عده	ای	به	دلیل	عدم	صدور	
شناسنامه	به	علت	ضعیف	بودن	پوشش	صدور	شناسنامه	در	کشور	با	این	مشکل	مواجه	
هستند؛	عده	دیگر	بحث	ابطال	شناسنامه	های	فوت	شدگان	است	و	دسته	سوم	نیز	کسانی	
هستند	که	این	امر	جزو	حقوق	بدیهی	آن	ها	است.عضو	کابینه	دولت	افزود:	میزان	افراد	
مشکوک	التابعین	از	120	هزار	نفر	به	۳0	هزار	نفر	رسیده	و	طی	دستورالعملی	به	شورای	
تامین	استان	ها	آن	ها	موظف	شدند	با	رعایت	اصول	ویژه	ای	در	این	کار	تسریع	به	عمل	آورند.
وی	گفت:	پیش	از	این	مسئول	ثبت	و	نیروی	انتظامی	می	توانسته	اوراق	شناسایی	و	
شناسنامه	افراد	مشکوک	التابعیت	را	ضبط	کند،	اما	در	حال	حاضر	ضبط	اوراق	هویت	و	
شناسنامه	فقط	با	حکم	قضایی	میسر	است.رحمانی	فضلی	تاکید	کرد:	ایرانیانی	که	نسبت	
به	این	مسئله	حق	و	حقوقی	دارند،	ولی	به	دلایل	خلط	مباحث	اسنادی	دچار	مشکل	شده	

اند،	در	اولویت	رسیدگی	قرار	دارند.

علی مطهری :

باید تکلیف کوپنی شدن 
یا کالابرگ الکترونیک مشخص شود 

نایب	رییس	دوم	مجلس	شورای	اسلامی	با	تاکید	بر	این	که	باید	تکلیف	کوپنی	شدن	یا	
کالابرگ	الکترونیک	مشخص	شود،	گفت:	کمیسیون	بودجه	مجلس	باید	سریع	تر	گزارش	

نهایی	در	مورد	اختصاص	14	میلیارد	دلار	به	کالاهای	اساسی	را	به	مجلس	ارائه	کند.
علی	مطهری	در	جلسه	علنی	روز	سه	شنبه	مجلس	این	مطلب	را	در	پاسخ	به	تذکر	
حسینعلی	حاجی	دلیگانی	نماینده	شاهین	شهر	درباره	تکلیف	14	میلیارد	دلار	برای	توزیع	
کالای	اساسی	بیان	کرد.وی	اظهار	داشت:	ما	منتظر	گزارش	کمیسیون	برنامه	و	بودجه	
در	مورد	اختصاص	14	میلیارد	دلار	به	کالاهای	اساسی	هستیم،	منتظریم	زودتر	این	
گزارش	را	بیاورند	زیرا	مساله	مهمی	است	که	این	14	میلیارد	دلار	به	چه	صورت	باید	هزینه	
شود	و	تکلیف	بحث	کوپنی	شدن	یا	کالابرگ	الکترونیکی	مشخص	شود	که	به	نظر	من	
تاخیر	شده	است.حسینعلی	حاجی	دلیگانی	نماینده	شاهین	شهر	در	تذکری	گفت:	16	
اردیبهشت	ماه	جلسه	ای	با	حضور	برخی	اعضای	دولت	راجع	موضوع	بنزین	برگزار	شد	که	
در	آن	جلسه	تذکری	در	خصوص	نحوه	توزیع	14	میلیارد	دلاری	که	هم	اکنون	در	بودجه	
آمده	و	بنا	شد	بحث	و	تبادل	نظر	در	این	زمینه	با	دولت	انجام	گیرد	که	چگونه	هزینه	شود.
وی	افزود:	در	آن	جلسه	پیشنهاد	شد	که	جلسه	مشابهی	گذاشته	شود	و	رییس	
کمیسیون	بودجه	پیشنهاد	داد	که	این	موضوع	ابتدا	در	کمیسیون	بودجه	رسیدگی	و	
نتیجه	آن	در	مجلس	رسیدگی	شود.نماینده	مردم	شاهین	شهر	در	مجلس	ادامه	داد:	
2۳	اردیبهشت	ماه	این	موضوع	در	کمیسیون	بودجه	بررسی	شد	اما	فرهاد	دژپسند	وزیر	
امور	اقتصادی	و	دارایی	که	یکی	از	مسوولین	اصلی	مرتبط	با	این	موضوع	است	در	جلسه	
حضور	نیافت	از	این	رو	این	جلسه	به	نتیجه	نرسید.وی	گفت:	امروز	چه	موضوعی	مهم	تر	از	
معیشت	مردم	مطرح	است،	چرا	وزیری	که	مسئول	مستقیم	اقتصاد	است	چرا	در	جلساتی	
که	برای	این	مهم	گذاشته	می	شود	حضور	نمی	یابد،	وزیری	که	باید	جلودار	مبارزه	با	جنگ	
اقتصادی	دشمن	باشد	این	گونه	رفتار	می	کند.علی	مطهری	نایب	رییس	دوم	مجلس	اظهار	

داشت:	اگر	این	گونه	باشد	وزیر	در	این	مورد	قصور	کرده	است.	

یک فعال سیاسی:

مخالفت با وزارت خارجه دلیلی 
برای لطمه به منافع ملی نشود

یک	فعال	سیاسی	گفت:	نباید	عده	ای	به	خاطر	مخالفت	با	وزارت	خارجه	اظهارنظرهایی	
درباره	مسائل	منطقه	ای	کنند	که	به	منافع	ملی	کشور	لطمه	واد	شود.

قربانعلی	قائمی	در	واکنش	به	اظهارنظر	افراد	غیر	مسئول	در	حوزه	سیاست	خارجی	
کشورمان،	اظهار	کرد:	در	ساختار	سیاسی	کشور	وزارت	خارجه	در	قبال	مسائل	خارجی	
مسئولیت	داشته	و	در	قبال	مسئولیت	خود	هم	باید	پاسخگو	باشد؛	بنابراین	افرادی	که	در	
حوزه	سیاست	خارجی	مسئولیتی	ندارند	و	پاسخگوی	مردم	هم	نیستند	نباید	به	خود	حق	
دهند	که	درباره	مسائل	مهم	منطقه	بدون	آنکه	به	تبعات	اظهارات	خود	توجهی	داشته	
باشند،	اظهارنظر	کنند.وی	در	ادامه	چنین	گفت:	در	گذشته	هم	شاهد	این	بودیم	که	افرادی	
با	اقدامات	و	اظهارنظر	خود	به	منافع	ملی	کشور	آسیب	وارد	کردند	و	پاسخگوی	مردم	هم	
نبودند؛	نمونه	آن	بالا	رفتن	از	سفارت	چند	کشور	بود،	البته	فقط	کسانی	محاکمه	شدند	که	

از	دیوار	سفارت	بالا	رفتند	نه	آمران	آنها.
این	فعال	سیاسی	اصلاح	طلب	تصریح	کرد:	در	شرایط	کنونی	خاورمیانه	نباید	افرادی	
در	داخل	کشور	به	خاطر	اینکه	با	وزارت	خارجه	فاصله	دارند	به	خود	حق	دهند	که	درباره	
مسائل	منطقه	ای	و	بدون	توجه	به	منافع	ملی	کشور	اظهار	نظر	کنند.	نباید	مخالفت	با	وزارت	

خارجه	دلیلی	برای	لطمه	به	منافع	کشور	باشد.
وی	در	پایان	گفت:	افرادی	که	بدون	توجه	به	منافع	کشور	درباره	مسائل	منطقه	ای	و	
سیاست	خارجی	اظهارنظر	می	کنند،	اگر	اطلاعات	کافی	ندارند	باید	احضار	و	توجیه	شوند	
و	اگر	با	اطلاع	این	اظهارات	را	بیان	می	کنند،	باید	به	خاطر	آسیب	رساندن	به	منافع	ملی	

کشورمان	بازخواست	شوند.

 مجید انصاری :

 CFT و پالرمو همچنان در دست بررسی است
یک	عضو	مجمع	تشخیص	مصلحت	نظام	می	گوید:	CFT	و	پالرمو	همچنان	در	

کمیسیون	های	مربوطه	در	مجمع	تشخیص	مصلحت	نظام	در	دست	بررسی	است.
مجید	انصاری،	عضو	مجمع	تشخیص	مصلحت	نظام	در	گفت	وگویی	با	بیان	اینکه،	
CFT	و	پالرمو	از	دستور	کار	مجمع	خارج	نشده	است،	اعلام	می	کند:	از	ابتدا	تصمیم	
گرفته	شد	لوایح	پالرمو	و	CFT	با	هم	در	کمیسیون	مربوطه	در	مجمع	بررسی	شود	و	خود	
مجمع	تشخیص،	درباره	آن	اظهارنظر	کند.انصاری	در	ادامه	تأکید	می	کند:	در	حال	حاضر	
CFT	و	پالرمو	باید	در	کمیسیون	مربوطه	بررسی	و	گزارش	آن	به	صحن	فرستاده	شود	و	
صحن	درباره	آن	تصمیم	گیری	کند،	اما	هنوز	گزارش	نظر	کمیسیون	به	مجمع	فرستاده	
نشده		است.این	عضو	مجمع	تشخیص	مصلحت	نظام	درباره	اظهارنظر	دیروز	سیدمحمد	
صدر،	دیگر	عضو	مجمع،	مبنی	بر	اینکه	بررسی	این	لوایح	از	دستور	کار	مجمع	خارج	شده	
است	توضیح	می	دهد:	شاید	منظور	آقای	صدر	هم	همین	بوده	که	در	حال	بررسی	در	
کمیسیون	هاست.	درواقع	CFT	و	پالرمو	همچنان	در	حال	بررسی	است.روزدوشنبه	صدر	
به	همشهری	گفته		بود	لوایح	CFT	و	پالرمو	هر	دو	از	دستور	کار	مجمع	خارج	شده	اند	و	

دلیل	این	اتفاق	را	هم	باید	از	دبیرخانه	و	رئیس	مجمع	بپرسید.

یک	فعال	سیاسی	اصولگرا	می	گوید:	
اگر	باب	همه	پرسی	را	باز	کنیم،	ممکن	
است	تقاضا	برای	همه	پرسی	در	بسیاری	از	
موضوعات	مطرح	شود	و	در	این	صورت	
شیرازه	امور	از	دست	دولت	خارج	می	شود.	
همه	پرسی	یک	رویکرد	خاص	و	در	شرایط	

خاص	است.
شب	گذشته	حسن	روحانی	در	جمع	
ظرفیت	های	 از	 جوانان	 و	 دانشجویان	
قانون	اساسی	و	اصل	59	سخن	گفته	و	
تصریح	کرده		است	که	در	یک	مسئله	مهم	
فرهنگی،	اجتماعی	و	سیاست	خارجی	
می	توانیم	 دارد،	 وجود	 اختلاف	نظر	 که	
پای	صندوق	های	رأی	برویم	تا	مردم	نظر	
بدهند.امیر	محبیان،	فعال	سیاسی	اصولگرا	
و	استاد	دانشگاه	در	این	باره	به	ایرناپلاس	
می	گوید:	بحث	همه	پرسی	موقعیت	خاص	
خود	را	دارد،	یعنی	زمانی	باید	اتفاق	بیفتد	
که	روند	های	عادی	برای	رسیدن	به	یک	
نظام	 عبارتی،	 به	 و	 قفل		باشد	 تصمیم	
تصمیم	بگیرد	به	دلیل	حساسیت	بیش	از	

حد	یک	موضوع،	مسئولیت	آن	را	به	دوش	
است	 معتقد	 بیندازد.او	همچنین	 مردم	
نیست	 شرایطی	 کشور،	 موجود	 شرایط	
که	نظام	برای	آن	برنامه		ای	نداشته	باشد.	
به	گمان	من	ابتدا	باید	مطرح	کرد	که	آیا	
همه	 شده	ایم؟	 بن	بست	 دچار	 ما	 اساساً	
سیاست	های	ما	به	شکست	انجامیده	و	
لازم	است	مردم	در	این	زمینه	به	صورت	
مستقیم	نظر	بدهند	یا	خیر؟	در	این	شرایط	
نظام	به	رویکرد	همه	پرسی	روی	می	آورد.	
اما	شرایط	فعلی،	قابل	حل	است.	به	ویژه	
دست	دولت	برای	مشکلات	فعلی	جامعه	
باز	است. اقتصادی	است،	 که	مشکلات	
محبیان	همچنین	تأکید	می	کند:	اگر	باب	
همه	پرسی	را	باز	کنیم،	ممکن	است	تقاضا	
برای	همه	پرسی	در	بسیاری	از	موضوعات	
مطرح	شود	و	در	این	صورت،	شیرازه	امور	
از	دست	دولت	خارج	می	شود.	همه	پرسی	
و	در	شرایط	خاص	 رویکرد	خاص	 یک	
است.این	فعال	سیاسی	درباره	همه	پرسی	
خارجی	 سیاست	 حوزه	 موضوعات	 در	

می	گوید:	مشکل	کشور	ما	با	همه	پرسی	
حل	نخواهد	شد،	زیرا	نظام	زمانی	تصمیم	
به	گفت	وگو	گرفت،	مذاکرات	انجام	شد	
و	همه	مسائلی	که	ممکن	بود	به	وسیله	
اما	 شد.	 انجام	 شود،	 طرح	 همه	پرسی	
مسئله	این	بود	که	غربی	ها	و	به	ویژه	ایالات	
متحده	آمریکا	به	تعهداتشان	پایبند	نبودند.	
بنابراین	در	این	شرایط	همه	پرسی	تأثیری	
نخواهد	داشت،	چون	این	آمریکاست	که	
به	تعهداتش	پایبند	نبوده		است.	به	عبارت	
همه	 از	 ایران	 اسلامی	 جمهوری	 دیگر،	
ابزار	های	ممکن	استفاده	کرد،	اما	آمریکا	
خلف	وعده	کرد.او	با	تأکید	بر	بی	نتیجه	
بودن	مذاکره	با	آمریکا،	تصریح	می	کند:	هر	
عقل	سلیمی	می	داند	که	ایران	به	سمت	
مذاکره	رفت	و	در	سطح	جهانی	نیز	به	
گفت	وگو	نشست،	اما	ایالات	متحده	آمریکا	
از	مذاکرات	خارج	شد	و	نتایج	قرارداد	ها	
را	نپذیرفت.	در	این	شرایط	اگر	ما	سراغ	
مذاکره	برویم،	این	پیام	را	به	آمریکا	داده	ایم	
داده		 جواب	 ایران	 مردم	 به	 فشار	ها	 که	

است	و	هرچقدر	فشار	بیشتری	وارد	شود،	
بگیرد. می		تواند	 هم	 بیشتری	 امتیازات	
این	فعال	سیاسی	اصولگرا	ادامه	می	دهد:	
هیچ	عقلی	توصیه		نمی	کند	با	کسی	که	
مذاکرات	قانونی	و	تحت	حمایت	حقوق	
بین	الملل	را	زیر	سؤال	برده		است	و	حالا	
هم	بدتر	از	آن	عمل	می	کند،	مذاکره	کنیم.
در	 که	 می	کند	 اضافه	 همچنین	 او	
حال	حاضر	مشکل	جامعه	ما	مذاکره	با	
آمریکا	نیست،	چون	مذاکره	انجام	شد،	
اما	مشکلات	حل	نشد.	مشکلی	که	وجود	
دارد،	ضعف	مدیریتی	است	و	نیازی	به	
همه	پرسی	هم	ندارد.	دولت	وقتی	تقاضای	
الان	 و	 کرد	 تأیید	 نظام	 کرد،	 گفت	وگو	
خود	رئیس	جمهوری	معتقد	است	هیچ	
مذاکره	ای	با	آمریکا	به	نتیجه	نمی	رسد	
با	سیاسیون	 ایشان	در	جلسات	 و	خود	
احتمال	هرگونه	مذاکره	ای	را	رد	کرد	و	
گفت	که	جواب	نخواهد	داد.	مذاکره	در	
شرایط	فعلی	یعنی	چهل	سال	برگشت	به	

عقب	که	با	هیچ	منطقی	سازگار	نیست.

امیر محبیان: 

مشکل کشور ما با همه پرسی حل نخواهد شد 

رهبر	معظم	انقلاب	اسلامی	همزمان	
با	شب	ولادت	با	سعادت	کریم	اهل	بیت	
حضرت	امام	حسن	مجتبی	)علیه	السلام(	
در	دیدار	جمعی	از	استادان	زبان	و	ادب	
پارسی	و	شاعران	جوان	و	پیشکسوت	در	
خصوص	زبان	فارسی	ابراز	نگرانی	کردند	
و	گفتند:	من	راجع	به	زبان	فارسی	حقیقتاً	
نگرانم	زیرا	در	جریان	عمومی،	زبان	فارسی	

در	حال	فرسایش	است.
به	گزارش	پایگاه	اطلاع	رسانی	دفتر	
الله	 آیت	 رهبری،	حضرت	 معظم	 مقام	
دیدار،	 این	 در	 شب	 دوشنبه	 خامنه	ای	
حرکت	و	پیشرفت	جریان	شعر	انقلاب	
را	امیدوارکننده	دانستند	و	گفتند:	البته	
جریانهای	شعری	دیگری	نیز	وجود	دارد	
که	 است	 انقلاب	 شعر	 جریان	 این	 اما	
مضامین	 در	 نوآوری	 مضمون،	 لحاظ	 از	
بسیار	 پیشرفت	 الفاظ	 صیقل	یافتگیِ	 و	

چشمگیری	داشته	است.
رهبر	انقلاب	اسلامی،	بیان	و	پدیده	
شعر	را	از	معجزات	آفرینش	خواندند	و	
افزودند:	شعر	از	جنبه	ی	جمال	و	زیبایی	
برخوردار	است	و	این	امتیاز،	شعر	را	به	
یک	رسانه	اثرگذار	و	مسئولیت	آور	تبدیل	
می	کند	که	باید	این	تعهد	را	در	خدمت	

جریان	روشنگری	و	هدایت	قرار	داد.
ایشان	با	اشاره	به	یک	مغالطه	ناشیانه	که	
شعر	را	به	»شعر	هنری«	و	»شعر	متعهد«	
تقسیم	می	کند	و	می	کوشد	با	شعار	قلمداد	

کردن	شعر	متعهد،	از	آن	ارزش	زدایی	کند،	
خاطرنشان	کردند:	اشعار	بزرگان	و	قله	های	
سعدی،	 حافظ،	 همچون	 فارسی	 شعر	
فردوسی	و	مولوی	آکنده	از	اخلاق،	تعلیم،	
تعهد،	حکمت،	عرفان،	معنویت	و	اسلام	
ناب	است،	بنابراین	تفکیک	جنبه	هنری	و	
زیباشناختی	شعر	از	جنبه	رسالت	و	تعهد	
آن،	مغالطه	ای	واضح	و	ناشی	از	غفلت	یا	

کم	سوادی	است.
حضرت	آیت	الله	خامنه	ای	قرار	دادن	
شعر	در	خدمت	معارف	توحیدی،	فضائل	
اهل	بیت	علیهم	السلام،	انقلاب	و	حوادث	
دنیای	 گوناگون	 مسائل	 و	 کشور	 مهم	
اسلام	را	موجب	اعتلاء	شعر	دانستند	و	
افزودند:	در	اشعار	خود	زیبایی	های	رفتاری	
شکوه	 پر	 و	 زیبا	 حماسه	 همانند	 ملت	

حضور	فداکارانه	مردم	در	کمک	رسانی	به	
سیل	زدگان	را	به	تصویر	بکشید،	زیرا	این	
کار،	شعر	شما	را	به	پرچم	هویت	ملت	
تبدیل	می	کند.ایشان	تأکید	کردند:	حفظ	
که	 است،	چرا	 مهم	 بسیار	 ملت	 هویت	
ملتی	که	هویت	خود	را	گم	کند،	در	مشت	

بیگانگان	آب	می	شود	و	از	بین	می	رود.
حضرت	آیت	الله	خامنه	ای	در	بخش	
دیگری	از	سخنانشان،	در	خصوص	زبان	
فارسی	ابراز	نگرانی	کردند	و	گفتند:	من	
راجع	به	زبان	فارسی	حقیقتاً	نگرانم	زیرا	
در	جریان	عمومی،	زبان	فارسی	در	حال	
اسلامی	 انقلاب	 است.رهبر	 فرسایش	
افزودند:	من	از	صداوسیما	گله	مندم،	به	
دلیل	اینکه	به	جای	ترویج	زبان	صحیح	و	
معیار	و	زبان	صیقل	خورده	و	درست،	گاهی	

زبان	بی	هویت	و	تعابیر	غلط	و	بدتر	از	همه	
تعابیر	خارجی	را	ترویج	می	کند.	انتشار	
فلان	لغت	فرنگی	یک	مترجم	یا	نویسنده	
از	تلویزیون،	موجب	عمومی	شدن	آن	لغت	
و	آلوده	شدن	زبان	به	زوائد	مضرّ	می	شود.

ایشان	با	تقبیح	استفاده	فراوان	از	لغات	
بیگانه	در	رسانه	ها،	خطاب	به	مسئولان	
تأکید	کردند:	نگذارید	زبان	فارسی	دچار	

فرسودگی	و	ویرانی	شود.
حضرت	آیت	الله	خامنه	ای	همچنین	از	
ولنگاری	زبانی	و	ساخت	لفظی	بسیار	نازل	
برخی	ترانه	ها	و	پخش	آنها	از	صداوسیما	
در	سریالها	نیز	انتقاد	کردند	و	گفتند:	زبان	
فارسی	قرنهای	متمادی	است	که	عمدتاً	
بوسیله	شاعران	بزرگ	حفظ	شده	و	اینگونه	
سالم	و	فصیح	به	دست	ما	رسیده	است،	
بنابراین	ما	باید	حرمت	زبان	را	حفظ	کنیم	
و	اجازه	نداریم	با	بی	مبالاتی	آن	را	به	دست	
فلان	ترانه	سرای	بی	هنر	بدهیم	که	الفاظ	
را	خراب	کند	و	بعد	نیز	با	پول	بیت	المال	
و	 دولتی	 دستگاههای	 و	 در	صداوسیما	

غیردولتی	پخش	شود.
در	این	دیدار	29	تن	از	شاعران	جوان	و	
پیشکسوت	اشعار	خود	را	در	حضور	رهبر	

انقلاب	اسلامی	قرائت	کردند.
پیش	از	نماز	مغرب	و	عشاء	نیز	تعدادی	
انقلاب	 رهبر	 با	 نزدیک	 از	 شاعران	 از	
اسلامی	دیدار	و	گفت	وگو	و	آثار	خود	را	به	

ایشان	تقدیم	کردند.

رهبر معظم انقلاب در دیدار شاعران و اهالی فرهنگ و ادب:

نگرانم، نگذارید زبان فارسی فرسوده و ویران شود
اخبــار سرمقـاله

یادداشت

اخبــار

وزیر	اطلاعات،	با	اشاره	به	تحریم	های	جنایتکارانه	آمریکا	علیه	مردم	ایران،	گفت:	باید	
با	وحدت	و	انسجام	ملی	زیر	پرچم	ولایت	یک	دل	و	یک	زبان	حرکت	کنیم	و	نقشه	های	

نظام	سلطه	را	خنثی	و	نقش	بر	آب	کنیم.
حجت	الاسلام	والمسلمین	سید	محمد	علوی	روز	سه	شنبه	در	جلسه	شورای	اداری	
استان	کرمانشاه	در	سرسرای	شهدای	دولت	استانداری،	نسبت	دادن	وجود	مشکلات	به	
ناکارآمدی	دولت	و	نظام	را	خواست	دشمنان	به	ویژه	آمریکا	دانست	و	افزود:	باید	در	مقام	
توصیه	افکار	عمومی	مردم	را	با	اقدامات	عامل	اصلی	دشمنی	استکبار	علیه	نظام	آگاه	کرد	
و	در	مقام	عمل	با	تدبیر	امور	بر	مشکلات	غلبه	نمود.وی	با	اشاره	به	شرایطی	که	دشمنان	
علیه	کشورمان	و	حتی	منع	پرواز	از	کشورهای	همسایه	و	محدودیت	واردات	و	صادرات	
ایجاد	می	کنند،	گفت:	مسوولان	و	رسانه	ها	این	گونه	بیان	کنند	که	دشمنان	درصدد	به	
زانو	درآوردن	کشور	هستند	و	مردم	وارد	میدان	می	شوند	و	از	این	پیچ	تاریخی	به	سلامت	
عبور	می	کنند.وی	بر	انسجام	ملی،	همدلی	و	همزبانی	بیشتر	مسئولان	تاکید	کرد.وزیر	
اطلاعات	در	ادامه	سخنان	خود	با	تبریک	زادروز	سبط	اکبر	رسول	خدا	)ص(،	حضرت	امام	
حسن	مجتبی	)ع(	به	حضرت	ولی	عصر	)عج(،	رهبر	انقلاب،	و	خدمتگزاران	مردم	شریف	
این	خطه	از	میهن	اسلامی	با	ابراز	خرسندی	از	حضور	وجود	در	شهر	فقها،	شهدا	و	انسان	

های	وارسته	به	فراگیری	آموزه	های	علمی	و	عملی	زندگی	امام	مجتبی	)ع(	تاکید	کرد.

حجت	الاسلام	علوی،	امام	حسن	)ع(	را	نماد	عقلانیت،	نخبگی،	وقار	و	سیادت	دانست	
و	افزود:	لازمه	امامت	تنها	قیام	نیست	بلکه	گاهی	اوقات	قعود	ائمه	اطهار	)ع(	راهبرد	پیروان	

خواهد	بود	و	فقط	همراهان	اهل	بیت	)ع(	و	ولی	فقیه	به	صلاح	خواهند	رسید.
او	شرایط	امام	حسن	)ع(	را	آزمون	ولایتمداری	توصیف	کرد	و	گفت:	آنان	که	قعود	و	
دستور	به	صلح	آن	حضرت	را	برنتافتند	در	این	آزمون	نمره	قبولی	نگرفتند	و	می	خواستند	
دیدگاه	خود	را	به	آن	حضرت	تحمیل	کنند	بنابراین	همواره	موفقیت	انقلاب	تبعیت	از	
ولایت	است	و	با	این	شرط	می	توان	از	پیچ	های	سخت	عبور	کنیم.وزیر	اطلاعات	در	ادامه	
سخنان	خود	در	جلسه	شورای	اداری	استان	کرمانشاه	با	اشاره	به	شرایط	دوران	حکومت	
امیرالمومنین	علی	)ع(	گفت:	بروز	مشکلات	آن	دوران	نتیجه	سنگ	اندازی	ها	و	دسیسه	
های	دشمنان	بود	اما	غفلت	و	بی	بصیرتی	مردم	موجب	شکست	رهبر	بی	بدیلی	همچون	

امیرالمومنین	)ع(	شد	و	آن	حضرت	از	بی	وفایی	و	نافرمانی	کوفیان	به	ستوه	آمد.
علوی	عدم	همراهی	مردم	را	یکی	از	عوامل	عدم	موفقیت	حکومت	امیرالمومنین	)ع(	و	
امام	حسن	مجتبی	)ع(	دانست	و	افزود:	به	تعبیر	مقام	معظم	رهبری	امام	مجتبی	باتوجه	
به	شرایط	جامعه	قهرمانانه	ترین	نرمش	تاریخ	را	برای	حفظ	و	بقاء	اسلام	از	خود	نشان	داد.
وزیر	اطلاعات	در	پایان	با	تقدیر	از	مدیر	سابق	اداره	کل	اطلاعات	استان	کرمانشاه،	

مدیرکل	جدید	این	اداره	را	معرفی	و	منصوب	کرد.

وزیر اطلاعات:

باید با وحدت نقشه های نظام سلطه را خنثی کنیم

محمد مهدی مظاهری

جواد نوفرستی

رئیس	جمهور	با	بیان	اینکه	در	شرایط	کنونی	نیازمند	
تمرکز	قدرت	و	تصمیم	گیری	هستیم،	گفت:	همه	مسئولان	
درباره	ایستادگی	در	برابر	آمریکا	و	تحریم	ها	اتفاق	نظر	دارند.
حجت	الاسلام		و	المسلمین	حسن	روحانی	شامگاه	
دوشنبه	در	دیدار	با	جمعی	از	علما	و	شخصیت	های	حوزوی،	
تصریح	کرد:	روحانیت	همواره	برای	منافع	ملی	دنیای	اسلام،	
نقش	پیشتاز	و	مبارز	داشته	است	و	این	نقش	و	مبارزه	با	
استعمار	و	استثمار	از	زمان	شیرازی	بزرگ،	مبارزه	علمای	
نجف	با	استعمار	انگلیس	و	علما	و	فضلای	ایران	در	مشروطه	

و	نهضت	اسلامی،	بسیار	اساسی	بوده	است.
رئیس	جمهور	با	اشاره	به	نفوذ	کلام	و	عمل	روحانیت	بین	
مردم	از	گذشته	تاکنون	به	عنوان	قشری	که	همواره	مورد	
احترام	جامعه	بوده	اند،	افزود:	طی	40	سال	گذشته	و	پس	
از	پیروزی	انقلاب	اسلامی	بار	مسئولیت	اداره	جامعه	نیز	بر	

عهده	روحانیت	گذاشته	شد.
روحانی	با	اشاره	به	اینکه	پس	از	پیروزی	انقلاب	اسلامی،	
همواره	قدرت	های	بزرگ	به	دنبال	این	بودند	که	حکومت	
اسلامی	به	مفهومی	که	امام	راحل	و	علما	دنبال	می	کردند،	
بوجود	نیاید،	تأکید	کرد:	قدرت	های	بزرگ	می	دانستند	با	
پیروزی	این	انقلاب	منافع	آنها	در	منطقه	و	جهان	به	خطر	

می	افتد	و	رو	در	روی	آنها	خواهد	ایستاد.
رئیس	جمهور	با	اشاره	به	شرایط	پیچیده	کنونی	تأکید	
کرد:	کسانی	در	کاخ	سفید	هستند	که	طی	40	سال	گذشته	
همیشه	علیه	جمهوری	اسلامی	ایران	و	نظام	اسلامی	عمل	
می	کردند	و	راه	مقابله	با	کشور	ما	را	فشار	و	جنگ	می	دانستند	

و	امروز	همه	این	افراد	در	کاخ	سفید	یکجا	جمع	شده	اند.
روحانی	با	تأکید	بر	اینکه	خوشبختانه	مردم	باور	دارند	
که	در	این	برخورد	و	تنش	ما	آغازگر	نبودیم،	افزود:	دشمن	
همواره	به	دنبال	این	بود	که	ما	آغازگر	باشیم	و	یکی	از	
اقداماتی	که	از	این	دولت	در	تاریخ	ثبت	خواهد	شد،	همین	

مهم	است	که	جمهوری	اسلامی	ایران	آغازگر	تنش	نبود.
وی	ادامه	داد:	البته	برخی	نیز	در	کشور	با	استدلال	و	
دلایلی	به	دنبال	این	بودند	که	ما	از	برجام	خارج	شویم	و	

ایستادگی	در	این	زمینه	هم	کار	سختی	بود.
رئیس	جمهور	با	تأکید	بر	اینکه	اگر	با	تحریک	های	آمریکا	
از	برجام	خارج	می	شدیم،	امروز	دفاع	از	اقدامات	دولت	در	
برابر	مردم	بسیار	سخت	تر	و	پیچیده	تر	بود،	افزود:	در	چنین	
فضایی	علاوه	بر	آمریکا	جهان	و	سازمان	ملل	نیز	تحریم	هایی	

را	علیه	کشورمان	اعمال	می	کرد.
اجتماعی  نشاط  و  امید  ارتقای  برای  همه   *

مسؤولیت سنگینی دارند 
روحانی	با	اشاره	به	احاطه	و	اطلاعات	کافی	دولت	بر	
شرایط	اقتصادی	مردم	و	توجه	به	اقشار	آسیب	پذیر،	گفت:	

تلاش	دولت	همواره	این	بوده	که	به	وضعیت	این	قشر	آسیب	
پذیر	جامعه	رسیدگی	نماید	و	500	میلیارد	تومان	برای	یاری	
این	قشر	جامعه	اختصاص	دادیم	تا	با	پرداخت	مبلغ	100	

هزار	تومان	و	بالاتر	فشار	و	مشکلات	آنها	کمتر	شود.
رئیس	جمهور	ادامه	داد:	طی	2.5	سال	گذشته	میزان	
پرداختی	به	این	اقشار	را	۳.5	تا	4	برابر	افزایش	دادیم	و	
همواره	تلاش	بر	این	بوده	تا	حقوق	بگیران	همانند	کارگران	و	
کارمندان	بیش	از	نرخ	تورم،	اضافه	حقوق	داشته	باشند	که	
این	امر	در	دولت	های	گذشته	سابقه	نداشته	است	و	حقوق	

کارمندان	20	درصد	و	کارگران	۳6	درصد	اضافه	شد.
اقشار	 که	 بوده	 این	 بر	 دولت	 تلاش	 افزود:	 روحانی	
آسیب	پذیر،	آسیب	کمتری	ببینند	اگر	چه	در	شرایط	امروز	
مردم	با	سختی	و	مشکلات	زیادی	مواجه	هستند،	اما	آیا	همه	

این	مشکلات	از	ناحیه	دولت	است؟
رئیس	جمهور	خاطر	نشان	کرد:	برخی	ها	در	زمینه	
مشکلات	اقتصادی	کارآمدی	دولت	را	مطرح	می	کنند،	اما	
چطور	همین	دولت	در	دوره	یازدهم	توانست	تورم	را	مهار	
و	رشد	اقتصادی	را	ارتقا	دهد.	لذا	کارآمدی	دولت	فرقی	با	
گذشته	نکرده	و	ما	همان	دولت	هستیم،	اما	در	دوره	یازدهم	
مردم	امیدوار	بودند	که	مشکلات	شان	حل	و	فصل	می	شود،	
اما	در	این	دوره	و	به	هر	دلیل	مقداری	امید	مردم	نسبت	به	
رفع	مشکلات	کمتر	شده	است،	لذا	همه	برای	ارتقای	امید	و	

نشاط	اجتماعی	مسؤولیت	سنگینی	دارند.
روحانی	کاهش	درآمد	دولت	و	محدود	شدن	ارتباطات	
بانکی	با	دنیا	را	از	جمله	مشکلات	موجود	دانست	و	اظهار	
داشت:	87	درصد	گردش	پول	دنیا	با	دلار	انجام	می	شود	
و	امروز	گردش	تجاری	با	دلار	برای	کشورمان	به	شکلی	
یکجانبه	و	غیرقانونی	تحریم	است.وی	با	تأکید	بر	اینکه	
امروز	در	تولید	بسیاری	از	کالاهای	اساسی	از	جمله	گندم،	
خودکفا	هستیم	و	نیاز	به	واردات	نداریم،	اظهار	داشت:	اگر	
چه	در	کالاهای	اساسی	خودکفا	هستیم،	اما	برای	آنچه	نیاز	
به	واردات	داریم	به	محض	اینکه	برخی	سودجویان	در	داخل	
کشور	متوجه	می	شوند	که	به	فرض	مثال	حمل	کالا	به	تأخیر	

افتاده	است،	قیمت	آن	کالا	را	افزایش	می	دهند.
رئیس	جمهور	خاطر	نشان	کرد:	اگر	چه	امروز	مردم	در	
زندگی	خود	احساس	سختی	و	مشکل	می	کنند،	اما	دولت	با	
اقدامات	خود	اجازه	نداده	که	کالاهای	ضروری	که	برای	مردم	
حساسیت	دارد،	با	کمبود	مواجه	شود.دکتر	روحانی	با	تأکید	
بر	اینکه	امروز	برای	مدیریت	بهتر	شرایط	نیازمند	تمرکز	
قدرت	و	تصمیم	گیری	هستیم،	اظهار	داشت:	در	دوران	
جنگ	تحمیلی	نیز	در	مقطعی	که	با	مشکل	مواجه	شدیم،	
شورای	عالی	پشتیبانی	جنگ	ایجاد	شد	و	همه	اختیارات	
در	دست	این	شورا	بود	و	حتی	مجلس	شورای	اسلامی	و	

قوه	قضائیه	نیز	در	تصمیم	گیری	آن	شورا	دخالتی	نداشتند	و	
امروز	هم	در	شرایط	جنگ	اقتصادی	قرار	داریم.

رئیس	جمهور	تصریح	کرد:	همانگونه	که	در	جنگ	8	
ساله	اختیارات	ویژه	ای	را	از	امام	راحل	گرفته	و	توانستیم	
جنگ	را	اداره	کنیم	و	حتی	موفقیت	های	بسیاری	را	به	دست	

آوریم	امروز	هم	به	چنین	اختیاراتی	نیاز	داریم.
دکتر	روحانی	خاطر	نشان	کرد:	در	هیچ	دوره	ای	در	
تبادلات	بانکی	و	فروش	نفت	با	مشکلات	و	شرایط	امروزه	
مواجه	نبوده	ایم،	لذا	نیازمند	تمرکز	و	احساس	شرایط	جنگ	

اقتصادی	از	سوی	همه	هستیم.
* شرایط امروز به هیچ عنوان شرایط مذاکره 

نیست 
رئیس	جمهور	با	بیان	اینکه	امروز	وارد	دوره	و	صحنه	
جدیدی	شده	ایم،	اظهار	داشت:	خوشبختانه	امروز	اتفاق	نظر	
داریم	که	باید	در	برابر	آمریکا	و	تحریم	بایستیم	و	در	این	زمینه	
هیچ	اختلاف	نظری	بین	مردم	و	مقامات	کشور	وجود	ندارد.
روحانی	با	اشاره	به	اینکه	بنده	طرفدار	مذاکره	و	دیپلماسی	
هستم،	اما	انجام	آن	را	در	شرایط	کنونی	به	هیچ	عنوان	قبول	
ندارم،	گفت:	در	مهرماه	سال	گذشته	در	جریان	سفر	به	
سازمان	ملل،	5	نفر	از	رهبران	معروف	دنیا	واسطه	شدند	که	
با	رئیس	جمهور	آمریکا	مذاکره	کنیم	و	سال	پیش	از	آن	نیز	
وزارت	خارجه	آمریکا	8	بار	درخواست	مذاکره	داد،	اما	شرایط	
امروز	به	هیچ	عنوان	شرایط	مذاکره	نیست	و	امروز	شرایط	ما	

شرایط	مقاومت	و	ایستادگی	است.
رئیس	جمهور	با	تأکید	بر	اینکه	در	شرایط	مقاومت	و	
ایستادگی	روحانیت	می	تواند	نقش	ارزشمندی	ایفا	کنند،	
اظهار	داشت:	البته	نقش	آفرینی	روحانیت	نیازمند	برخورداری	
از	اطلاعات	کافی	است	لذا	باید	اخبار	و	اطلاعات	حتی	جزئی	
در	اختیار	بزرگان	و	شخصیت	های	حوزوی	و	حوزه	علمیه	
قرار	بگیرد	و	شما	روحانیت	معزز	می	توانید	به	ملت	امید	و	
اعتماد	بدهید.روحانی	تصریح	کرد:	راه	پیش	رو	را	به	هیچ	
عنوان	بن	بست	نمی	بینم	و	طی	هفته	های	گذشته	بخاطر	
وحدت	و	برنامه	ریزی	درست	توانسته	ایم	از	شرایط	بسیار	
سختی	عبور	کنیم	و	امروز	شرایط	ما	به	مراتب	از	شرایط	
هفته	های	گذشته	مناسب	تر	است.رئیس	جمهور	تأکید	کرد:	
برای	اینکه	بتوانیم	به	اهداف	بلند	خود	دست	پیدا	کنیم	و	
مشکلات	کمتر	شود	همه	باید	متحد	و	همنوا	باشیم	و	همه	
باید	احساس	کنیم	که	در	شرایط	جنگ	اقتصادی	قرار	داریم	
و	یکدیگر	را	یاری	کنیم.روحانی	خاطر	نشان	کرد:	علیرغم	
همه	سختی	ها	و	مشکلات	فردا	قرار	است	پروژه	بزرگی	با	
اعتبار	حدود	4	هزار	میلیارد	تومان	در	آذربایجان	غربی	افتتاح	
شود	و	بعد	از	ماه	رمضان	هم	طرح	های	بزرگی	دیگری	افتتاح	

خواهد	شد	و	برغم	تحریم	ها	کشور	را	به	پیش	می	بریم.

رئیس جمهور در دیدار با جمعی از علما و شخصیت های حوزوی:

به تمرکز قدرت و تصمیم گیری نیازمندیم
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5 نشانه هشدار دهنده ورزش بیش از حد

خستگی پس از انجام تمرینات ورزشی می تواند به واسطه تامین سوخت ناکافی برای بدن 
شکل بگیرد، اما گاهی اوقات خستگی شدید پس از ورزش در واقع نشانه ای از استراحت 
ناکافی بدن بین جلسات تمرین و ناتوانی آن در ترمیم و تقویت شرایط خود است. برنامه 
ریزی و دنبال کردن یک رژیم ورزشی منظم مساله ای است که افراد بسیاری در تلاش برای 
انجام آن هستند، اما اگرچه ورزش فواید سلامت بسیاری را ارائه می کند، زیادی روی در 
آن نیز می تواند نتایجی نامطلوب به همراه داشته باشد. به گزارش "کر2"، در شرایطی که 
میزان ورزشی که باید انجام دهید به عوامل مختلفی از جمله سن، سلامت کلی و اهداف 
شما بستگی دارد، برخی نشانه های کلی می توانند از سخت گرفتن بیش از حد به خود 
و زیاده روی در ورزش حکایت داشته باشند. ورزش بیش از حد می تواند به خستگی و 
عدم تحقق اهداف مد نظر شما منجر شود. در این شرایط بهترین کاری که می توانید برای 

سلامت خود انجام دهید، کاهش فشار تمرینات یا ایجاد تغییر در برنامه ورزشی است.
نشانه های هشدار دهنده ورزش بیش از حد

به جای افزایش سطوح انرژی پس از ورزش با احساس خستگی شدید مواجه هستید
خستگی پس از انجام تمرینات ورزشی می تواند به واسطه تامین سوخت ناکافی برای بدن 
شکل بگیرد، اما گاهی اوقات خستگی شدید پس از ورزش در واقع نشانه ای از استراحت 

ناکافی بدن بین جلسات تمرین و ناتوانی آن در ترمیم و تقویت شرایط خود است.
برنامه خواب نامنظم و ضعیفی دارید

آیا در به خواب رفتن و خواب باقی ماندن مشکل دارید یا بدون در نظر گرفتن این 
که چند ساعت در شب می خوابید همچنان با احساس خستگی مواجه هستید؟ این 
مشکلات می توانند نشانه ای از سطوح بیش از حد کورتیزول در بدن باشد. کورتیزول 
یک هورمون استرس است که انجام ورزش بیش از حد یکی از دلایل ترشح آن در بدن 

است. کورتیزول اضافه می تواند بر کیفیت و کمیت خواب تاثیرگذار باشد.
غمگین هستید

در بهترین حالت، انجام ورزش موجب ترشح اندورفین در بدن می شود که به بهبود 
خلق و خو و احساس تندرستی و خوشبختی منجر می شود. با این وجود، ورزش بیش 
از حد می تواند نتیجه ای متضاد داشته باشد و با احساس غم و ناراحتی بیشتر مواجه 

شوید. بین جلسات ورزش خود زمان کافی برای استراحت اختصاص دهید.
تحریک پذیرتر از حد عادی شده اید

اگر بیشتر از حد عادی آشفته و پریشان هستید و تحریک پذیری شما نسبت به گذشته 
افزایش یافته است، شاید انجام ورزش بیش از حد زمینه ساز این شرایط شده باشد. زمان 
بیشتری را برای استراحت و ریکاوری اختصاص دهید تا جسم و روان شما سپاسگزار این 

شرایط باشند.
بیشتر از حد معمول بیمار می شوید

سرماخوردگی یا مواجهه مکرر با علائم آنفلوآنزا می تواند در نتیجه صرف زمان بیش از 
حد در باشگاه رخ دهد. اگر به رغم برخورداری از یک سیستم ایمنی به طور کلی خوب 
به طور مکرر بیمار می شوید، این می تواند نشانه ای از تضعیف سیستم ایمنی شما به 

واسطه ورزش بیش از حد باشد که هرچه بیشتر مستعد ابتلا به بیماری شده اید.
چگونه از فعالیت بیش از حد در باشگاه پرهیز کنیم

اگر حتی برخی از علائم بالا را تجربه می کنید، خبر خوب این است که گزینه های 
مختلفی برای کمک به پیشگیری از ورزش بیش از حد وجود دارند که از آن جمله می 

توان به موارد زیر اشاره کرد:
استراحت به میزان کافی

حتی فعال ترین افراد نیز به استراحت بین جلسات ورزشی یا فعالیت طولانی نیاز دارند 
تا ریکاوری بدن به خوبی صورت بگیرد. یک یا دو روز استراحت بین جلسات تمرینات 

ورزشی شدید برای بهبود شرایط بدن ضروری است.
غذا خوردن و نوشیدن مایعات به میزان کافی

اگر آب و سوخت مورد نیاز بدن را به میزان کافی تامین کنید، جلسات ورزشی شما کارآمدتر 
خواهند بود و بدن پس از انجام تمرینات ورزشی روند بهبودی را راحت تر طی می کند.

تنظیم شدت تمرینات
به جای حضور روزانه در جلسات ورزشی طولانی مدت و فرساینده، شدت تمرینات 
خود را تنظیم کرده و پس از یک جلسه تمرینات ورزشی شدید، روز بعد را به فعالیت هایی 

با شدت کمتر مانند انجام حرکات کششی، مدیتیشن یا یوگا اختصاص دهید.
 

نکاتی برای رشد سریع  موها
بسیاری از افراد دوست دارند موهای بلندتری داشته باشند اما رشد موهای شان به 
اندازه کافی سریع نیست. با رعایت برخی نکات و دنبال کردن چالشی ۳۰ روزه می توان 
به رشد سریع تر موها دست یافت.هر رشته مو سه مرحله رشد دارد که به ترتیب آناژن، 
کاتاژن و تلوژن نام دارند. آناژن مرحله ای از رشد است که به طور ایده آل دو تا شش 
سال طول می کشد. مرحله دیگر کاتاژن است که در آن فولیکول های مو دوباره تجدید 

می شوند و در نهایت تلوژن آخرین مرحله است که رشد مو در آن متوقف می شود.
در ادامه ۱۵ نکته به نقل از سایت "ریواردمی" آورده شده که با دنبال کردن آن ها به رشد 

سریع تر موهای تان دست خواهید یافت:
۱( یک رژیم غذایی سالم را دنبال کنید: یکی از اولین اقداماتی که برای دستیابی به 
رشد سریع تر موها باید ترتیب داد، توجه به پیروی از یک رژیم غذایی سالم است که رشد 
موها را تحریک کند. مقادیر زیادی از سبزیجات برگ دار، دانه ها و بذرها، حبوبات، مرغ و 

ماهی های کم چرب را به رژیم غذایی تان بیفزایید.
۲( موهایتان را اصلاح کنید: هر از چند گاهی موهایتان را مرتب و اصلاح کنید. این 
امر علاوه بر این که موخوره های انتهای موها را از بین می برد، رشد موها را نیز تحریک 

می کند.
۳( موهایتان را ماساژ دهید: موهایتان را برای بهبود جریان خون سر و هم چنین 

تحریک رشد آن ها ماساژ دهید.
۴( از شامپوهای مناسب موهایتان استفاده کنید: استفاده از شامپوهای تغذیه 
کننده و تقویت کننده مو به مدت سه بار در هفته به آب رسانی و ترمیم موها کمک 
می کند. اما توجه داشته باشید که استفاده روزانه از شامپو خود می تواند منجر به ریزش 

و خشکی موها شود.
۵( موهایتان را به آرامی شانه کنید: شانه زدن مکرر موها احتمال شکستگی آن ها 
را افزایش می دهد. گاهی اوقات به جای استفاده از شانه و برس می توانید به آرامی و 

سادگی از انگشت هایتان برای مرتب کردن موها استفاده کنید.
۶( استرس را از خود دور نگه دارید: سطوح استرس را در خود به حداقل برسانید. 
استرس بالا باعث ریزش مو می شود به همین دلیل سعی کنید خواب کافی داشته باشید 

و اغلب اوقات آرامش خود را حفظ کنید.
۷( روبالشی های پنبه ای را کنار بگذارید: از روبالشی های پنبه ای و نخی استفاده 
نکنید و به جای آن ها از روبالشی های جنس پارچه های اطلسی استفاده کنید که بر 
خلاف روبالشی های نخی نرم بوده و اصطکاک را به حداقل می رسانند و در نتیجه به 

هنگام بیدار شدن موهایتان آشفتگی کمتری دارد.
۸( گاهی اوقات از مکمل ها برای تغذیه موهایتان استفاده کنید: موها برای رشد به 
مواد معدنی و ویتامین های خاصی نیاز دارند و ممکن است زمان هایی باشد که بدن شما 
این مواد مغذی را به اندازه کافی کسب نمی کند تا نیازهای موهایتان را تامین کند که این 
امر منجر به ریزش مو و شکستگی آن ها می شود. در این زمان ها می توانید از مکمل های 
رشد مو استفاده کنید تا به رشد پایدار و مداوم موها دست یابید. اما فراموش نکنید که 

پیش از مصرف این مکمل ها حتما با پزشک خود مشورت کنید.
۹( به طور منظم از ماسک ها و روغن های طبیعی مو استفاده کنید: به جای 
این  کنید.  استفاده  موهایتان  برای  را  طبیعی  ماسک های  شیمیایی،  ماسک های 
ماسک ها نه تنها برای موهایتان مفیدتر هستند بلکه از لحاظ قیمتی نیز به صرفه تر 
هستند. هم چنین فراموش نکنید که برای تغذیه مناسب موهایتان، آن ها را حداقل 

هفته ای دو بار روغن بزنید. 
۱۰( از موهایتان در برابر آفتاب محافظت کنید: دقت کنید زمانی که در هوای گرم 

و مرطوب از فضای خانه خارج می شوید، موهایتان را کاملا بپوشانید.
۱۱( استفاده از نرم کننده را فراموش نکنید: هر زمان که از شامپو برای موهایتان 
استفاده کردید، استفاده از نرم کننده را برای آن ها فراموش نکنید. نرم کننده به حفظ 

رطوبت موها کمک می کند.
۱۲( به حفظ آب بدن خود توجه کنید: برای حفظ رطوبت موها، جلوگیری از 

خشکی و شکنندگی آن ها و درخشان ماندن شان، آب و مایعات کافی مصرف کنید.
۱۳( به طور منظم ورزش کنید: به طور منظم ورزش کنید. ورزش منظم گردش خون 

را افزایش داده و در نتیجه رشد موها را تحریک می کند.
۱۴( هرگز موهایتان را با حوله نپوشانید: پوشاندن موها با حوله به طور محکم باعث 
شکستگی موها می شود. هم چنین الیاف خشک حوله منجر به بسیار سخت  مرتب 
شدن و شانه شدن موها می شود. بنابراین حتی اگر می خواهید موهایتان را با حوله 

بپوشانید، دقت کنید که حوله ای بسیار نرم انتخاب کنید.
۱۵( بعد از هر بار حمام یک دوش آب سرد اجباری بگیرید: گرفتن یک دوش آب سرد 
پس از هر بار حمام کردن با جلوگیری از آسیب دیدن موها در برابر گرما و از دست دادن 

رطوبت، منجر به حفظ سلامت موها و بلند شدن آن ها می شود.

است،  بد  رفتن  به خواب  دیر  که خیلی  درست همان طور 
اگر سرتان به بالش نرسیده خوابتان ببرد هم مطلوب نیست، 
زیرا نشان می دهد به اندازه کافی نمی خوابید. برای یک فرد 
معمولی باید تقریباً ۱۵ تا 2۰ دقیقه بعد از دراز کشیدن خوابش 

ببرد.
فکر می کنید خیلی قهرمانید که می توانید تنها با چند ساعت 
بپردازید؟  فعالیت هایتان  به  و  باشید  سرحال  شبانه،  خواب 
اشتباه می کنید؛ خواب کافی برای سلامت و تندرستی همه ی 
افراد لازم است و باورهای اشتباهی در مورد خواب وجود دارد که 

می تواند پیامدهای منفی داشته باشد.
با پنج ساعت خواب هم می توانید عملکرد خوبی داشته 

باشید
خیلی از افراد تصور می کنند با پنج ساعت خواب یا کمتر 
راحت اند و دچار مشکلی نمی شوند اما این طور نیست. درست 
بیشتر  اما  متفاوت است  با هم  به خواب  افراد  نیاز  که  است 
بزرگسالان به طور متوسط به هفت تا نه ساعت خواب نیاز دارند 
تا سالم باشند و عملکرد خوبی داشته باشند. کم خوابی موجب 
مه مغزی و نوسانات خلقی می شود و مشکلات بلندمدتی چون 

فشارخون بالا و افزایش ریسک مرگ زودرس ایجاد می کند.
چُرت زدن می تواند کمبود خواب را جبران کند

تا حدودی کسر  زدن شاید  ندارد. چرت  گفته صحت  این 
خوابتان را جبران کند؛ اما فقط زمانی باید چرت بزنید که واقعاً 
به آن نیاز دارید. یک تا دو ساعت خواب در اوج خواب آلودگی 
بعدازظهر می تواند کسر خواب شب را جبران کند؛ اما می تواند 
خواب شبانه  و برنامه ی منظم خوابتان را به هم بزند. بهتر است 

شب به اندازه کافی بخوابید.
آخر هفته ها بیشتر خوابیدن به نفع بدن است

بیشتر  هفته ها  آخر  که  نیست  بدی  چیز  کنید  فکر  شاید 
بخوابید، حالا چه به خاطر جبران کسر خواب طول هفته و چه 
به این علت که وقت دارید و می توانید. این کار هم مانند چرت 
زدن می تواند برنامه ی منظم خواب شبانه تان را به هم بریزد. 
شاید یک شب بیشتر خوابیدن کمکتان کند احساس نشاط 
کنید؛ اما این احساس موقتی است و فقط 6 ساعت یا حتی 

کمتر دوام خواهد داشت.
خروپف کردن علامت بدی نیست

تقریباً نیمی از افراد بزرگسال خروپف می کنند و علت آن طیف 
گسترده ای دارد، از بی خطر و موقتی گرفته تا خطرناک و حتی 
کُشنده! خروپف کردن ممکن است ناشی از وضعیت خوابتان 
باشد، گرفتگی بینی و یا داشتن اضافه وزن؛ اما ممکن است 
نشان دهنده ی آپنه خواب و فشارخون بالا هم باشد. پس مهم 

است که این مسئله را با پزشکتان در میان بگذارید.
در  همچنان  شدید  بیدار  خواب  از  شب  نیمه  اگر 

رختخواب بمانید
دچار  احتمالًا  می شوید  بیدار  خواب  از  شب  نیمه  اگر 
بی خوابی یا اینسومنیا هستید و شاید فکر کنید بهتر است 
آن قدر این پهلو آن پهلو کنید تا خوابتان ببرد. گاهی افکار 
آرامش بخش می توانند شما را دوباره به خواب ببرند؛ اما معمولًا 
کار سختی است. بیشتر کارشناسان عقیده دارند اگر در عرض 
۱۵ تا 2۰ دقیقه به خواب نرفتید باید از جایتان بلند شوید و 
به اتاق دیگری بروید و به یک فعالیت آرامش بخش بپردازید 
مثلًا موسیقی گوش دهید یا مطالعه کنید. هر وقت احساس 
خستگی کردید به رختخواب برگردید و سعی کنید اصلًا به 

ساعت نگاه نکنید.
طبیعی است که طول بکشد تا بخوابید

اگر اغلب مدت ها طول می کشد تا خواب به چشمانتان بیاید 
نباید این امر را طبیعی بدانید. این حالت شما ممکن است 
علامت بی خوابی باشد. سخت به خواب رفتن یکی از چهار 
علامت مرتبط با بی خوابی یا اینسومنیاست. سایر علائم شامل 
خیلی زود بیدار شدن و عدم توانایی در دوباره به خواب رفتن، 
مکرراً در طول شب از خواب بیدار شدن و احساس خستگی 
بعد از بیدار شدن از خواب می شود. کافئین هم می تواند باعث 
شود به سختی به خواب بروید. ورزش کردن یا خوردن غذای 

سنگین نزدیک به زمان خواب، استرس و یا حتی خواب زیاد هم 
می تواند از دلایل بی خوابی باشد. بیهوده برای به خواب رفتن 

نجنگید، علت را پیدا و رفع کنید.
خیلی زود به خواب رفتن خوب است

است،  بد  رفتن  به خواب  دیر  که خیلی  درست همان طور 
اگر سرتان به بالش نرسیده خوابتان ببرد هم مطلوب نیست، 
زیرا نشان می دهد به اندازه کافی نمی خوابید. برای یک فرد 
معمولی باید تقریباً ۱۵ تا 2۰ دقیقه بعد از دراز کشیدن خوابش 

ببرد.
تلویزیون تماشا کنید تا خوابتان ببرد

زمان  موبایل کتاب خواندن در  با  یا  تماشا کردن  تلویزیون 
خواب شاید آرامش بخش به نظر برسد؛ اما این اسکرین ها در 
واقع بدنتان را بیشتر هوشیار نگه می دارند. نور آبی تلویزیون و 
موبایل و ... در واقع حواس مغز را از آرام شدن قبل از خواب 
پرت می کنند. نور آبی، تولید هورمون خواب را سرکوب می کند 

و متعاقباً نمی توانید خوب و راحت به خواب بروید.
هنگام رانندگی، هوا را خنک نگه دارید یا رادیو را روشن 

کنید تا خوابتان نبرد
و خواب  بر خستگی  غلبه  برای  این روش ها  از  هیچ کدام 
آلودگی مفید نیستند و رانندگی کردن وقتی که خسته هستید 
حدودی  تا  بتواند  شاید  قهوه  نوشیدن  است.  اشتباه  کاملًا 
خواب آلودگی تان را برطرف کند اما اگر پای رانندگی در میان 

باشد این راهکار نیز کافی و مؤثر نیست. هر وقت هنگام رانندگی 
احساس خستگی کردید باید توقف کنید و یک چرت کوتاه 

بزنید تا دوباره هوشیار شوید.
خواب آلودگی طی روز به این معنی است که به خواب 

بیشتری نیاز دارید
اگر همیشه طی روز کسل و خواب آلود هستید لزوماً به این 
معنی نیست که نیاز به خواب بیشتری دارید. بلکه ممکن است 
علامت مشکلی در سلامتی تان باشد مثلًا نارکولپسی یا آپنه 
خواب. ضمناً تغذیه ی ناسالم، نداشتن تحرک بدنی )یا ورزش 
بیش از حد(، برخی از بیماری ها و بعضی از داروها نیز می توانند 

علت خستگی در طول روز باشند.
وقتی می خوابید مغزتان هم می خوابد

در واقع این اتفاق خوبی است که وقتی می خوابیم مغزمان 
به خواب نمی رود؛ زیرا در حال انجام یک سری عملکردهای 
وقتی که خواب هستیم  ما  مغز  تنفس.  مانند  حیاتی است 
فعالیت می کند تا اطلاعات اضافی را پاکسازی کرده و حافظه را 
پشتیبانی می کند. ضمناً مغز طی خواب، ضایعات سلولی را نیز 
دفع می کند و پروتئین های سمی را که می توانند به مرور سبب 

زوال عقل شوند از مغز خارج می کند.
خواب خوش به معنی خواب باکیفیت است

همه خواب می بینند، چه به یاد بیاورند و چه نه؛ اما شواهدی 
وجود ندارد که نشان دهد خواب و رؤیاهای خوش و شیرین به 
معنی خواب باکیفیت تر هستند یا اینکه خواب های ترسناک به 
معنی کیفیت پایین خواب اند. شاید برعکس به نظر برسد اما 
خواب های پریشان همیشه هم تأثیر خاصی بر ساختار خواب 
ندارند یعنی لزوماً مقدار زمانی که در مراحل گوناگون خواب 
شبانه  کابوس های  اما  نمی دهند.  تغییر  را  می کنید  سپری 
می توانند دوباره به خواب رفتن را دشوار کنند. خواب ها معمولًا 
بازتابی از زندگی هستند، بنابراین سعی کنید استرس طی 

روزتان را کم کنید تا خواب بهتری داشته باشید.
با افزایش سن به خواب کمتری نیاز دارید

طبق توصیه های موسسه ملی خواب، افراد ۱8 تا 64 سال 
به هفت تا نه ساعت خواب نیاز دارند و افراد 6۵ سال به بالا به 
هفت تا هشت ساعت خواب. پس می بینید که یک فرد 6۵ 
ساله همچنان به همان اندازه خواب نیاز دارد که وقتی ۱8 ساله 
بود نیاز داشت. درست است که الگوهای خواب با افزایش سن 
تغییر می کنند اما مقدار خواب لازم تغییری نمی کند. ضمناً 
افراد سالمند معمولًا مکرراً در طول شب از خواب بیدار می شوند 
و به همین علت ممکن است به طور کلی خواب کمتری داشته 

باشند؛ اما کمتر از جوان ترها به خواب نیاز ندارند.

۱۳افسانه در مورد خواب

باورهای اشتباه در مورد خواب که باید کنار بگذارید

علمی و سلامت 

همه ما نگران سلامت آدم های اطرافمان هستیم، روز امتحان قلبمان تندتر می زند و 
بعد از تصادفِ اتومبیل مان با خودرو دیگر، سرگیجه و افت فشارخون سراغمان می آید.

همه ما هرروز بارها اضطراب را در موقعیت های مختلف و با شدت های متفاوت تجربه 
می کنیم و نمی توانیم انکار کنیم که اضطراب، همراه همیشگی هر فرد سالمی است. 
اما مشکل، از آنجایی شروع می شود که اتفاق های طبیعی برای دیگران، ضربان قلبمان 
را بالا می برد یا در موقعیت های اضطراب آور، این احساس با شدتی کنترل نشدنی 
سراغمان می آید.دچار اضطراب شدن به معنای بیمار بودن نیست، اما اگر با هر بهانه 
ساده ای اضطراب شدید سر تا پایتان را فرا می گیرد و در زندگی طبیعی تان اختلال ایجاد 
می کند، بهتر است وضعیت جسمی و روانی تان را زیر نظر یک متخصص بررسی کنید. 
شاید کمبود این ویتامین ها در بدنتان، شما را بیش از اندازه با اضطراب درگیر کرده است.

A ویتامین
برخی تحقیقات کمبود سطح ویتامین A یا بتاکاروتن را در افراد مضطرب ثابت کرده اند. 
به گفته این محققان، مصرف میزان کافی این ویتامین، ممکن است به کاهش اضطراب 
افراد منجر شود. اما یادتان نرود که بدن به میزان خاصی ویتامین A نیاز دارد و زیاده روی 

در دریافت این ویتامین، به اندازه کمبود آن خطرناک است.
B ویتامین

ویتامین های گروه B نقش مهمی در حفظ سلامت روان بازی می کند. اگر سطح این 
ویتامین ها در بدنتان پایین باشد، بیشتر دچار اضطراب و افسردگی می شوید. محققان 
می گویند دریافت میزان کافی ویتامین B علائم سندرم پیش قاعدگی را هم کاهش 

می دهد.

D ویتامین
هیچ متخصصی تردیدی در وابستگی روان به ویتامین D ندارد. با توجه به بررسی های 
انجام شده، کمبود این ویتامین نه تنها پوکی استخوان و ضعف عضلانی می آورد، بلکه 
سلامت روان را هم تهدید می کند. به گفته محققان، کمبود ویتامین D می تواند فرد را به 

اضطراب مزمن و افسردگی دچار کند.
اسیدهای چرب امگا۳

محققان می گویند، رعایت رژیم غذایی سالم و کامل، به کاهش اضطراب و دیگر 
از نظر آن ها مصرف میزان کافی غذاهای دریایی،  اختلالات روانی کمک می کند. 
اضافه کردن روغن زیتون به غذا یا کمک گرفتن از مکمل های امگا۳، به پایین آمدن سطح 

اضطراب کمک می کند.

برای کاهش اضطراب، مراقب نیازهای غذایی تان باشید
کمبود این ویتامین ها شما را مضطرب می کند

 

چاپ آنتی بادی انسان روی نانو زیست حسگر
 محققان در یک شرکت موفق به چاپ آنتی بادی انسانی روی سطح نانوزیست حسگر 
شده است. با این کار عملکرد نانوزیست حسگر بهبود یافته و می توان عوامل متعددی را با 

یک نمونه آزمایشی بررسی کرد.
ایرانی  شرکت  یک  نانو،  فناوری  توسعه  ستاد  از  نقل  به  مهر  خبرگزاری  گزارش  به 
موفق به چاپ و الگودهی جوهر حاوی آنتی بادی انسان روی نانوزیست حسگر شد. در 
فرمولاسیون این جوهر از آنتی بادی ایمونوگلوبین جی )IgG( که یک آنتی بادی انسانی 
است، استفاده شده است. این آنتی بادی با استفاده از روش های ویژه ای آماده سازی 
و روی نانوزیست حسگر قرار داده شده است. جوهرهای IgG روی سطح کاغذ رزین 
چاپ شده و الکترودهای مبتنی بر گرافن نیز روی این کاغذ وجود دارد. این ساختار 
نسبت به فرآیندهای فیزیکی و شیمیایی چاپ و مراحل بعد از چاپ مقاوم است. ادوات 
این  آنچه در  بیماری ها مورد استفاده قرار می گیرند.  برای شناسایی  حسگر زیستی 
نانوزیست حسگر منحصر به فرد است، قطعات مورداستفاده در آن بوده که روی یک 
حسگر کنار هم قرار گرفته اند. یکی از بزرگ ترین چالش ها در حوزه زیست حسگرهای 
چاپی، تولید انبوه و مقیاس پذیری آن ها است به طوری که بتوان بخش های مختلف را 
روی حسگر به گونه ای کنار هم قرار داد که امکان شناسایی بیماری های مختلف با یک 

نمونه انجام پذیر باشد.
توسعه زیست حسگرهای قابل چاپ تأثیر قابل توجهی بر بخش سلامت انسان دارد و 

می تواند تحولی در ادوات تشخیص پزشکی ایجاد نماید.
محمد جوکار، مدیرعامل این شرکت گفت: ما توانستیم جوهر فرموله شده را با فرآیندی 
ترکیب کنیم که در آن زیست مواد به کار گرفته می شود. این کار با همکاری شرکت 
آلمانی بیوتک انجام شده است. وی افزود: این تیم به ما کمک کرد تا قطعات مختلف 
زیست حسگر را چاپ کنیم. این همکاری مشترک موجب شد تا بتوانیم به برخی از 
چالش های حوزه زیست حسگر غلبه کنیم و زیست حسگرهای رقابت پذیر تولید کنیم، 
حسگرهایی که می توانند چند عامل را با هم شناسایی کنند. نتایج این همکاری از برخی 
از ادعاهای ما در پتنت مان پشتیبانی می کند و به ما کمک می کند تا از مزایای رقابتی خود 
به صورت قانونی محافظت کنیم. این شرکت پیش از این پتنتی در دفتر اختراعات استرالیا 

ثبت کرده که در آن فناوری ساخت زیست حسگر تشریح شده است.

ظاهرا حرف همیشگی مادرها که می گویند خوردن 
این  و  بود  درست  است  مفید  بدن  برای  سبزیجات 

موضوع به طور علمی ثابت شده  است.
پژوهشگران  جدید  تحقیقات  ایسنا،  گزارش  به 
آمریکایی در بوستون نشان داده است، یک ترکیب در 

 )cruciferous("کلم بروکلی و دیگر سبزیجات "چلیپایی
غیرفعال  را  سرطان  شده  شناخته  ژن  که  دارد  وجود 
سبزیجات  مصرف  یافته اند  پژوهشگران  می کند. 
بروکسل  کلم  بروکلی،  کلم  پیچ،  کلم  نظیر  چلیپایی 
یا فندقی و گل کلم نقش مهمی در جلوگیری افراد از 
ابتلاء به سرطان دارند. "پییِر پائولو")Pier Paolo( یکی 
از پژوهشگران این مطالعه گفت: ما طی این مطالعه 
نقش  سرطان  پیشرفت  در  که  آنزیمی  یک  دریافتیم 
مهمی دارد می تواند با ترکیب طبیعی موجود در کلم 
آنزیم  شود.  مهار  چلیپایی  سبزیجات  سایر  و  بروکلی 
در یک ژن سرکوب کننده قوی تومور موسوم به "پی.
تی. ای. ان")PTEN( نهفته است. تحقیقات پیشین 
نشان داده بود که سلول های تومور دارای سطح پایینی 
از PTEN بودند. این امر دانشمندان را به بررسی در 
مورد اینکه آیا بازسازی فعالیت PTEN به سطوح نرمال 
در بیماران مبتلا به سرطان می تواند موجب سرکوب 
خواص تومور ژنی شود، وادار کرد. برای شناسایی این 
موضوع، پژوهشگران مولکول ها و ترکیبات تنظیم کننده 

عملکرد "PTEN "و فعال سازی را شناسایی کردند.
آنها دریافتند ژن موسوم به" WWP۱ " یک آنزیم تولید 
می کند که فعالیت سرکوب کننده تومور "PTEN "را 
مهار می کند. پس از آن آنها نتیجه گرفتند یک مولکول 
 carbinol-۳-indole(" سی   ۳ "آی  نام  به  کوچک، 
یا I۳C( می تواند کلیدی برای غیر فعال کردن اثرات 

سرطان ناشی از "WWP۱" باشد.
"آی ۳ سی" و اثرات آن

"آی ۳ سی" در کلم بروکلی و سبزیجات "چلیپایی" 
حضور دارد و طی این مطالعه پژوهشگران دریافتند کلم 
بروکلی قابلیت غیرفعال کردن "WWP۱" را دارد و این 
امر به "PTEN" اجازه می دهد تا قدرت خود در سرکوب 
تومور را به طور کامل بیان کند. متأسفانه این ترکیب 
آنقدر در کلم بروکلی و سبزیجات "چلیپایی" در مقادیر 
کمی وجود دارد که پژوهشگران پیشنهاد داده اند افراد 
باید روزانه حدود 6 پوند )2۷2۱.۵۵ گرم( کلم بروکلی و 
سبزیجات "چلیپایی" مصرف کنند تا اثر خود را به طور 

کامل بر بدن افراد بگذارد.

غیرفعال کردن ژن سرطان با کلم بروکلی

لاکهید مارتین از تولید نسل جدیدی از هلیکوپترهای امداد و نجات خبر داده است. 
این هلیکوپترها برای اولین بار در یک پرواز آزمایشی مورد استفاده قرار گرفته اند.

-Sikorsky HH به گزارش خبرگزاری مهر به نقل از نیواطلس، هلیکوپتر مذکور که
6۰W نام دارد، جایگزین هلیکوپتر 6۰G-HH می شود که از سال ۱۹82 به طور پیوسته 

مورد استفاده قرار داشته است.
توانایی تغییر سریع ارتفاع و امکان مانور مناسب در سرعت های بالا و اندک از جمله 
مزایای هلیکوپتر جدید است. قرار است تا شهریور ماه تعداد بیشتری از این هلیکوپترها 

مورد آزمایش قرار بگیرند.
امکان تغییر چینش داخلی صندلی ها و امکانات، قابلیت تازه ای است که به هلیکوپتر 
مذکور افزوده شده که باعث می شود ظرفیت حمل بار و نفر توسط آن در صورت لزوم 
افزایش یابد. از سوی دیگر ظرفیت سوخت گیری این هلیکوپتر نسبت به مدل قبلی دو 
برابر شده که به آن امکان می دهد مسافتی حداکثر ۳6۰ کیلومتری را طی کند. این 
هلیکوپتر می تواند در ارتفاع حداکثر ۱22۰ متری پرواز کند و انتظار می رود ارتش آمریکا 

۱۱۳ فروند از آنها را خریداری کند.

تولید هلیکوپتر امداد و نجات توسط لاکهید مارتین

آگهی مزایده اموال غیر منقول 
نوبت اول 

در پرونده کلاسه فوق ملک توقیف شده با مشخصات ذیل الذکر متعلق به آقای ، مرحوم سید محمود موسوی که توسط 
کارشناس دادگستری ارزیابی شده است در تاریخ ۱۳۹8/۳/2۷ ساعت ۱۰ الی ۱۱ در دادگاه عمومی بخش کهک به آدرس 

استان قم بخش کهک دادگاه عمومی بخش کهک دفتر اجرای احکام از طریق مزایده حضوری به فروش می رسد. 
مشخصات ملک : 

۱- موقعیت ملک : قطعات زمینهای مورد نظر به صورت زمین های در سطح کم ابعاد غیرمنظم  می باشد . همچنین فقط دو 
قطعه باغ وجود  دارد که عنوان زمین معروف به باغ آب نو و زمین معرف به باغ دجه و زمین کنار آن می باشد که به ترتیب حدودا ۱4 

من و ۱۰ من می باشد و بقیه اراضی دارای مساحتهای کم می باشد.
2- مشخصات ثبتی : ندارد

۳- مشخصات عرصه و اعیان ملک: ۱- زمین دشت میان دجه )در قله جاده آب نو( با حدود مساحت 2۵۰ مترمربع زمین آقای 
سید محمود موسوی به مبلغ ۳۰/۰۰۰/۰۰۰ ریال 

2- زمین معروف به مور به مساحت تقریبی ۱۱ من هر مترمربع به مبلغ ۱۵/۰۰۰/۰۰۰ ریال 
۳- زمین ته دشت به مساحت تقریبی ۳ من به مبلغ ۱۵/۰۰۰/۰۰۰ ریال 

4- زمین سرکنده به مساحت حدود ۳ و یک چهارم من به مبلغ 2۰/۰۰۰/۰۰۰ ریال 
۵- زمین معروف به پای کمر به مساحت تقریبی ۱ من به مبلغ 2۰/۰۰۰/۰۰۰ ریال

6- باغ دجه و زمین کنار آن به مساحت تقریبی ۱۰ من به مبلغ ۷۰۰/۰۰۰/۰۰۰ ریال 
۷- زمین معروف زیر باغ حکیم به مساحت تقریبی 8 من به مبلغ 2۰۰/۰۰۰/۰۰۰ ریال 

8- باغ آب نو حاج محمود موسوی به مساحت تقریبی ۱4 من به همراه سه ساعت آب ، ارزش آب هر ساعت به مبلغ 
2۰۰/۰۰۰/۰۰۰ ریال و باغ هر مترمربع 4۵۰/۰۰۰ ریال جمعا به مبلغ 2/۰۰۰/۰۰۰/۰۰۰

)شماره های زمین های ۱ تا ۷ دارای ۳ ساعت آب می باشد(
4- ارزش کل ملک : جمعا ارزش کل املاک مذکور مبلغ ۳/۱۳۵/۰۰۰/۰۰۰ ریال 

لذا افرادی که قصد بازدید از ملک توقیف شده را دارند می توانند پنج روز مانده به مزایده با هماهنگی این اجرا از ملک مورد نظر 
بازدید و در صورت تمایل در جلسه مزایده شرکت نمایند. قیمت پایه از مبلغ کارشناسی شروع و به شخصی که بالاترین مبلغ را 
پیشنهاد دهد واگذار می گردد . ضمنا ده درصد از مبلغ پیشنهادی نقدا اخذ و مابقی نیز ظرف یکماه دریافت می گردد. این آگهی 

یک نوبت در یکی از روزنامه های محلی درج می گردد. )م الف ۱۰۳2۳( 
دادیار واجد اجرای احکام شعبه اجرای احکام بخش کهک – مهدی برزگر

------------------------------------------
آگهی نوبتی سه ماهه چهارم 

باستناد مفاد ماده ۱2 قانون ثبت املاک کشور  و مواد ۵2، ۵۳ و ۵۹ آیین نامه قانون ثبت املاک بدینوسیله در سه ماهه سوم 

درخواست ثبت نموده ا ند جهت اطلاع عموم مردم ابلاغ می شود. 
۱- آقای حسین تقی پور فرزند علی محمد به شماره شناسنامه 8۷۱ و کد ملی 24۳۱۹۱۵۳۰۱ صادره از مرودشت 

متقاضی ثبت ششدانگ یک قطعه زمین )که قبلا معبر بوده است( به مساحت ۵/8۰ مترمربع تحت پلاک 6۰2- اصلی واقع 
در بخش سه حومه کرمانشاه. 

2- شش دانگ یکباب خانه و مغازه متصل به آن تحت پلاک 46۳4 اصلی و 46۳6 اصلی که به پلاک 46۳6 اصلی تبدیل شده 
است واقع در بخش سه شهر کرمانشاه به مساحت 42۹/۵ مترمربع از طرف آقایان و خانمها به نسبت سهم معینه تقاضای ثبت 
شده است ۱- مصطفی لیاقتی فرزند کربلایی علی به شماره شناسنامه ۷8۹8 و کدملی ۳2۵۰8۷۷8۵۹ صادره از کرمانشاه به 
نسبت هشتصد و پنجاه  سه  نهصد و شصتم دانگ مشاع از ششدانگ 2- جهانگیر لیاقتی فرزند هاشم به شماره شناسنامه ۳۰۵ و 
کدملی ۳2۵۵68۷۹۳4 صادره از کرمانشاه به نسبت ۰/8 دانگ مشاع از شش دانگ. ۳- اسکندر ضرابی زاده فرزند غلامحسین 
به شماره شناسنامه ۳4۰ و کدملی ۳2۵6۰۳828۱ صادره از کرمانشاه به نسبت ۰/6 دانگ مشاع از شش دانگ. 4- محمدامین 
میری فرزند اکبر به شماره شناسنامه ۷۱۷ و کدملی ۳2۵۷۰4۱۰6۳ صادره از کرمانشاه به نسبت ۱/2 دانگ مشاع از شش دانگ 
. ۵- محمد زرابی زاده فرزند حسین به شماره شناسنامه 628 و کدملی ۳2۵6۰۵48۱۱ صادره از کرمانشاه به نسبت ۰/6 دانگ 
مشاع از شش دانگ. 6- پرویز ضرابی زاده فرزند فرج اله به شماره شناسنامه 2۰۹ و کدملی ۳2۵6۰۳6۹۷۱ صادره از کرمانشاه به 
نسبت هفده بیست و چهارم دانگ مشاع از شش دانگ . ۷- خانم مینا لیاقتی فرزند مصطفی به شماره شناسنامه 2۹42۵ و کدملی 
۳2۵۱۰۹۳۰2۹ صادره از کرمانشاه به نسبت هفده سیصد و بیستم دانگ مشاع از شش دانگ . 8- مینو لیاقتی فرزند مصطفی به 
شماره شناسنامه 28۰62 و کدملی ۳2۵۱۰۷۹۳۵2 صادره از کرمانشاه به نسبت هفده سیصد و بیستم دانگ مشاع از شش دانگ. 
۹- علی اصغر ضرابی زاده فرزند محمدنقی به شماره شناسنامه ۱۱۰8 و کدملی ۳2۵82۷۳6۱8 صادره از کرمانشاه به نسبت چهل 
و نه نود و ششم دانگ مشاع از شش دانگ. ۱۰- علیرضا لیاقتی فرزند مصطفی به شماره شناسنامه 2۰24 و کدملی ۳2۵۱۷86۳۹۳ 
صادره از کرمانشاه به نسبت هفده یکصد و شصتم دانگ مشاع از ششدانگ . ۱۱- وجیه امیری فرزند علی آقا به شماره شناسنامه 
4۷82 و کدملی ۳2۵۱2۷22۳۳ صادره از کرمانشاه به نسبت هفت نود و ششم دانگ مشاع از شش دانگ. ۱2- مانیا لیاقتی 
فرزند مصطفی به شماره شناسنامه 8 و کدملی ۳2۵622۰۳2۰ صادره از کرمانشاه به نسبت هفده سیصد و بیستم دانگ مشاع از 
ششدانگ. ۱۳- بهجت ضرابی زاده فرزند فرج اله به شماره شناسنامه ۳۹۵ و کدملی ۳2۵6۰۷۹۵۷۱ صادره از کرمانشاه به نسبت 
هفده چهل و هشتم دانگ مشاع از ششدانگ لذا برابر ماده ۱6 قانون ثبت اسناد و املاک هر کس نسبت به تقاضای املاک فوق 
الذکر مندرج در این آگهی اعتراض دارد می تواند اعتراض خود را کتبا با قید شماره ملک مورد نظر از تاریخ نشر نوبت اول ۱۳۹8/2/2 
لغایت ۹۰ روز تمام به این اداره اعتراض خود را تسلیم نماید و رسید کتبی دریافت دارد همچنین با توجه به مفاد ماده ۱۷ قانون ثبت 
چنانچه بین متقاضی ثبت و معترض نسبت به پلاک مورد اعتراض دعوایی مطرح شده باشد بایستی با یک برگ گواهی طرح دعوای 
مطرح شده را در موعد قانونی مقرر در این آگهی از مرجع ذی صلاح اخذ و به این اداره ارائه نماید در غیر این صورت اقدام قانونی 
معمول می گردد و حق وی ساقط خواهد شد حقوق ارتفاقی در موقع تحدید حدود در صورت مجلس تحدید حدود منظور می گردد. 
تاریخ انتشار نوبت اول :  ۱۳۹۸/۲/۲   تاریخ انتشار نوبت دوم : ۱۳۹۸/۳/۱
فرهاد نوری- مدیر واحد ثبتی حوزه ثبت ملک کرمانشاه ناحیه دو
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شکوفایی خلاقیت در دانش آموزان بی شک نیازمند 
نظام آموزشی کارآمد است که همواره در رفع کاستی ها 
و نارسایی های خود کوشا باشد و به بهبود امکانات و 

ارتقای شاخص هایش بیاندیشد.
نظام آموزش و پرورش بی شک نقش مهمی در بروز 
خلاقیت دانش آموزان دارد. برای این منظور سیستم 
آموزشی به رغم بسیاری از مشکلات و نارسایی های 
و  ها  شاخص  ارتقای  و  بهبود  سمت  به  باید  موجود 

امکانات خود گام بردارد.
بی تردید شکوفایی خلاقیت در میان نسلی که آینده 
سازان کشور محسوب می شوند، یکی از مهم ترین گام 
ها در مسیر پیشرفت و توسعه و باز نماندن جامعه از 
تحولات پرشتاب جهان امروز است؛ هدفی که در سایه 
یک نظام آموزش و پرورش پیشرفته و کارآمد محقق 

خواهد شد. 
به باور بیشتر جامعه شناسان و کارشناسان آموزشی، 
وجود  نیازمند  آموزان  دانش  میان  در  خلاقیت  بروز 
مولفه هایی در نظام آموزش و پرورش است. نهادینه 
شدن فضای کافی برای بروز خلاقیت در سیاست های 
نظام آموزشی یکی از مهم ترین این مولفه هاست. به 
عقیده کارشناسان در این مسیر باید برنامه  ریزان نظام 
آموزش و پرورش، هدف  های آموزشی را در جهت رشد 
خلاقیت دانش آموزان، متناسب با فلسفه اجتماعی و 

تربیتی حاکم بر جامعه تدوین کنند.
های  کتاب  محتوای  نبودن  تحمیلی  و  تجویزی 
درسی، فراهم آوردن امکانات لازم جهت ارایه آموزش 
 های درسی در خارج از محیط کلاس درس، استفاده 
از معلمان خلاق و پذیرفتن ایده  های نو آنان و تشویق 
دانش   آموز خلاق از دیگر زمینه های رشد خلاقیت در 

محیط آموزشی به شمار می رود.
آموزان  دانش  فردی  استعدادهای  شناسایی   *

وظیفه ای بر دوش نظام آموزشی
و  ها  توانایی  شک  بی  آموزان  دانش  از  یک  هر 
شناسایی  که  دارند  فردی  به  منحصر  استعدادهای 
آنها بر عهده نظام آموزشی است. اگر نظام آموزشی 
کارکرد درستی داشته باشد بستری برای بروز و ظهور 
آموزان  دانش  فردی  های  خلاقیت  و  ها  شایستگی 
خواهد بود. در همین ارتباط »محمد نیک نژاد« عضو 
انجمن صنفی معلمان و فعال حوزه آموزش و پرورش، 
معتقد است که تنها راه کارآمدی نظام آموزشی در مسیر 
ارتقای  شناسایی استعدادهای فردی دانش آموزان، 
مدارس  در  آموزش  کیفی  و  و شرایط کمی  امکانات 

است. 
به گفته وی، کشف و پرورش استعدادهای علمی و 
هنری خلاق باید از پایین ترین سطوح در مدارس آغاز 
شود و این مهم نیازمند تغییرات اساسی در سیستم 

آموزشی کشور است.
نیک نژاد در گفت وگو با پژوهشگر ایرنا می گوید: 
باید برنامه ریزی در ساختار آموزشی به گونه ای باشد 
را  سیستم  این  در  گوناگون  استعدادهای  بتوان  که 
کشف کرد زیرا هر یک از انسان ها ویژگی های منحصر 
به فردی دارند که باید این ویژگی ها به سمت رشد و 
شکوفایی سوق داده شود. فراهم آوردن بسترهای لازم 
پرورش  و  آموزش  بر عهده  بدون شک  زمینه  این  در 
باید  که  اولین کسی  آموزشی هم  در ساختار  است. 
مسوولیت شناسایی و پرورش افراد خلاق و نخبه را بر 

عهده گیرد، معلم است.
* نظام آموزشی نیازمند تحول کیفی و محتوایی 

تحول در محتوا و تلاش برای بهبود کیفی آموزش در 
نظام آموزش و پرورش یکی از مهم ترین نکاتی است که 
کارشناسان در خصوص راه های ایجاد نظام آموزشی 
خلاقیت آفرین بر آن تاکید دارند. در همین ارتباط نیک 
نژاد در ادامه گفت وگو با ما، در خصوص آنچه باید در 
نظام آموزش به منظور کشف و رشد خلاقیت ها دچار 
شوند.  روز  به  معلمان  باید  ابتدا  گفت:  شود،  تحول 
معلم باید با روش های استعدادیابی در سیستم های 
آموزشی موفق آشنا شود. در این مسیر می توانیم از 
تجربه های مثبت کشورهای دیگر استفاده کنیم، این 
تجربیات را بومی کنیم و در مدارس خود به کار بریم. 
با بهره گیری از روش های موجود در زمینه شناخت 
استعدادها در مدارس، قدرت تشخیص معلمان در 

شناخت دانش آموزان مستعد و خلاق بالا می رود.
به گفته وی، برای این هدف باید سیستم آموزشی 
برای معلمان کلاس ها و دوره های آموزشی برگزار کند 
و در کلاس ها روش های نوین استعدادیابی و پرورش 

استعدادهای درخشان را به آنان بیاموزد. 
نیک نژاد افزود: پس از آموزش به معلمان، گام دوم 
این است که ما ساختار و امکانات آموزشی را به سمت 
و سوی رشد و ارتقا پیش بریم و امکانات آموزشی مان 
شکوفایی  برای  لازم  بستر  که  کنیم  مهیا  طوری  را 
استعدادها و خلاقیت ها در آن فراهم شود. از جمله 
این امکانات، تجهیزات آموزشی و آزمایشگاهی و فضای 

کلاسی مناسب است.
در  تحول  لزوم  بر  تاکید  با  آموزشی  کارشناس  این 
محتوای آموزشی نیز گفت: باید درونمایه های آموزشی 
هم تغییر کند و طوری تنظیم شود که بر اساس آن 
در  درسی  مطالب  از  آموزان  دانش  فهم  و  یادگیری 
اولویت قرار گیرد. تمرکز سیستم آموزشی نباید روی 
حفظ کردن ، نمره و معدل باشد، بلکه باید بر پرورش 
استعداد و خلاقیت در دانش آموزان مستعد تمرکز کند. 
باید علاوه بر شاد و انگیزه بخش کردن دروس، از روش 
های ابتدایی آموزشی عبور کرده و به سمت حیطه های 

بالاتر آموزشی حرکت کنیم. 
نیک نژاد ادامه داد : باید سیستم آموزشی به سمتی 
حرکت کند که درک علمی دانش آموزان را بالا برده و از 
آموختن طوطی وار و حفظ کردن مسایل توسط دانش 
باید روی قدرت تحلیل، ارزشیابی و  آموز عبور کند. 
درک و فهم بچه ها در مدارس کار کنیم. به این منظور 
در سطوح مختلف تحصیلی قطعا نیازمند به روز کردن 
محتوای کتاب های درسی هستیم. محتوای کتاب ها 
باید به گونه ای باشد که دانش آموز بتواند با آن ارتباط 

برقرار کند. 
* اهمیت روزآمدی و حذف گذشته نگری در نظام 

آموزشی
و  آینده به جای گذشته نگری  به  روزآمدی و توجه 
تمرکز بر روش های قدیمی آموزشی، یکی از مواردی 
است که به باور کارشناسان در بروز استعداد و خلاقیت 

دانش آموزان موثر است.
آسیب  و  رفتارشناس  ابهری«  »مجید  باره  این  در 
شناس اجتماعی معتقد است که نظام آموزشی برای 

خلاقیت آفرینی باید گذشته نگری را کنار بگذارد.
وی در این زمینه به پژوهشگر ایرنا می گوید: نظام  
های آموزشی گذشته  نگر نمی  توانند شهروندان خلاق 
و مبتکر تربیت کنند چرا که این گونه نظام  های آموزشی 
قواعد معین و ثابت برای رفتارهای معین و راه  حل  های 
دانش  و  کنند  تجویز می   برای مسایل خاص  خاص 
 آموزان و دانشجویان خلاق مورد بی  مهری قرار می 
 گیرند. حتی سوالات و پیشنهادات آنها باید قالبی و در 
چهارچوب باشد اما در مقابل نظام  های آموزشی خلاق 
و آینده  نگر همواره به آینده نگاه دارند و هوشیارانه به 

پیش  بینی و پیشگیری می  پردازند.
این آسیب شناس اجتماعی می افزاید: در جامعه 
رو به رشد ایران با توجه به تحریم  های مختلف عملی، 
اقتصادی و فرهنگی توجه به جایگاه و نقش خلاقیت 
از اهمیت حیاتی برخوردار است و شایسته است این 
حرکت و توجه از خانواده  ها، مهدهای کودک و مراکز 

پیش  دبستانی آغاز شود.
شهروندان  در  خلاقیت  بروز  آنکه،  سخن  کوتاه 
می  شمار  به  جامعه  در  نوآوری  ایجاد  اساس  که 
رود، نیازمند روزآمدی و تلاش نهادهای آموزشی و 
و مدارس است. خانواده  از جمله خانواده  تربیتی 
و نظام آموزشی باید فرصت  های لازم را برای سوال 
کردن، تجربه کردن و کنجکاوی کودکان فراهم کرده 
و در مقابل اینگونه رفتارها روش سرکوب و دعوت به 
سکوت پیشه نکنند. در این شرایط بی شک در آینده 
شاهد بروز خلاقیت هایی علمی و هنری خواهیم 
بود؛ خلاقیت هایی که تضمین کننده پیشرفت آتی 

کشور خواهند بود. 

معاون برنامه ریزی وسرمایه انسانی شهرداری قم:

 سرانه فرهنگی قم نامطلوب است
معاون برنامه ریزی وسرمایه انسانی شهرداری قم، سرانه فرهنگی قم را بسیار نامطلوب 
دانست و گفت: به دلیل کمبود زیرساخت های فرهنگی ، کمترین شاخص های شهری 
قم بر اساس خروجی نرم افزار بازخورد راهبردی با 34 درصد مربوط به مسائل اجتماعی و 

فرهنگی است.
محسن رنجبر روز دوشنبه در نود و هفتمین جلسه رسمی و علنی شورای اسلامی 
شهر قم در ساختمان شهید باکری، با اشاره به برنامه سند راهبردی 1414 شهرداری قم 
افزود:حمل و نقل و ترافیک؛ ایمنی و مدیریت بحران؛ اجتماعی و فرهنگی؛ معماری و 
شهرسازی، خدمات شهری و همچنین ارتقای و توسعه مدیریت منابع و هوشمند سازی 
شهری مهمترین وظایف شهرداری است. وی ایمنی و مدیریت بحران را دارای بالاترین و 
موضوع فرهنگی و اجتماعی را پایین ترین شاخص شهری قم تا پایان آذر ماه 97 اعلام 
کرد و افزود: در حال حاضر سال سوم برنامه پنج ساله اول شهرداری بر اساس این سند 
راهبردی قرار داریم که بودجه سال 98 بر این اساس تدوین شده است. وی ادامه داد: قم از 
معدود شهرهایی است که از نظر تعداد ایستگاه های آتش نشانی به سطح استاندارد رسیده 
است اما بالاترین شاخص شهری قم بر اساس خروجی نرم افزار مدیریت شهری مربوط 
به مسائل ایمنی و مدیریت بحران است. رنجبر با اشاره به آمار تلفات ناشی از تصادفات 
در قم افزود: تعداد تلفات ثبت شده تصادفات دراین شهر به ازای هر 100 هزار تن، 18 
تن اعلام شده،این در حالی است که میانگین تصادفات در کشور 4 تن است که این آمار 
بالای تلفات تصادفات جای نگرانی دارد. معاون شهرداری قم، بااشاره به خروجی نرم افزار 
بازخورد راهبردی عملکرد شهرداری قم گفت: بر اساس خروجی این نرم افزار، تا پایان آذر 
ماه 97، 50 درصد از هدف گذاری ها تعریف شده در این سند، محقق شده است. رنجبر 
با بیان اینکه 818 راهبرد و 11 هدف اصلی در سند چشم انداز شهرداری قم تعریف شده 
است گفت: سیستم کنترل پروژه از پیشرفت 68 درصد طرح های در دستور کار شهرداری 
قم تا پایان آذر 97 را نشان می دهد. معاون برنامه ریزی و سرمایه انسانی شهرداری قم، 
اظهار داشت: سامانه بازخورد راهبردی، امکان بررسی آخرین وضعیت طرح ها، اهدف 
و راهبردها سند چشم انداز 1414 قم را فراهم می کند که خروجی های این نرم افزار در 
مدیریت شهری قم می تواند کمک بسیاری کند. رنجبر، ادامه داد: بر اساس بخشنامه 
جدید وزارت کشور، بودجه 99 شهرداری ها باید از مدل سنتی به بودجه بر اساس عملکرد 
تغییر یابد که در بودجه سال آینده شهرداری قم این موضوع اعمال می شود. رنجبر با اشاره 
به اقدام های صورت گرفته برای ارتقای فضای سبز شهری اظهار داشت: تعداد روزهای 
پاک قم تا پایان آذر ماه 1397، 127 روز بوده، این در حالی است که هدف گذاری ما 
رسیدن به 225 روز هوای پاک تا پایان سال 1400 است. وی بیان کرد: قم تا انتهای آذر 
1397، به ازای هر نفر 4.63 مترمربع پارک درون شهری دارا بوده که این رقم در مقایسه 
با سایر کلانشهرها که 6.8 مترمربع برای هر نفر است، به 65 درصد از اهداف خود در این 
زمینه دست یافته است. وی با بیان اینکه 137 اقدام برای حفاظت و توسعه فضای سبز 
تعرف شده است گفت: تحقق پیشرفت فیزیکی طرح های از جمله احداث بوستان های 
مختلف در سطح شهر به صورت مستمر پایش و در سامانه ثبت می شود که این موضوع 
امکان پیگیری و بازخورد این طرح ها را ممکن می کند. رنجبر، ادامه داد: بر اساس چشم 
انداز پنج ساله تعریف شده شهرداری قم تا سال 1400، تفکیک از مبدا زباله های شهری 
قم به 30 درصد افزایش پیدا می کند. وی اظهار داشت: 38 درصد اهداف تعریف شده 
سند چشم انداز در حوزه روان، متعادل و سالم سازی عبور و مرور شهری تا پایان آذر ماه 97 
محقق شده است ضمن اینکه بستر سازی برای این موضوع بیش از 70 درصد بوده است. 
معاون برنامه ریزی و سرمایه انسانی شهرداری قم، گفت: 280 اتوبوس از 370 اتوبوس 
موجود قم تا پایان آذر ماه 97 فرسوده بوده است که وضعیت این شهر در این زمینه بسیار 
ضعیف بوده است. رنجبر ادامه داد: 2 میلیون و 527 هزار و 958 سفر درون شهری در ماه 
در شهر قم ثبت شده است که این رقم 47 درصد در مقایسه با کلانشهرهای دیگر است 
که باید نسبت به بررسی و مطالعات بیشتر در این زمینه توجه جدی تر شود تا استفاده 
از حمل و نقل عمومی در این شهر افزایش یابد. وی اظهار داشت: بر اساس چشم انداز 
راهبردی 1414 شهرداری قم، می بایست تا آذرماه 97، 3.5 کیلومتر از خط یک متروی 
قم به بهره برداری می رسید که این موضوع به دلیل تحریم ها محقق نشد. معاون برنامه 
ریزی و سرمایه انسانی شهرداری قم، افزود: تعداد ناوگان تاکسیرانی درون شهری قم پنج 
هزار و 714 تاکسی است که به ازای هر نفر جمعیت 4.5 تاکسی است که نسبت به سایر 

کلانشهرها از وضعیت بسیار خوبی برخوردار است.
 

رئیس اداره فنی و حرفه ای و کاردانش آموزش و پرورش قم:

33.6 درصد دانش آموزان قم در هنرستان 
تحصیل می کنند

رئیس اداره فنی و حرفه ای و کاردانش آموزش و پرورش قم گفت: کمبود هنرستان و 
تجهیزات مورد نیاز آن در قم باعث شده در حال حاضر 33.6 درصد دانش آموزان این 

استان بتوانند در این مراکز آموزشی تحصیل کنند.
مسعود حمیدی افزود: باید در پایان برنامه ششم توسعه 50 درصد دانش آموزان در 
رشته های فنی و حرفه ای و کاردانش و 50 درصد دیگر در رشته های نظری مشغول به 
تحصیل باشند. وی اضافه کرد: برای رسیدن به شاخص 50 درصد باید تمهیداتی از جمله 
ساخت هنرستان ها و تجهیز آن ها انجام شود که در این راستا برای سال تحصیلی آینده 
2 هنرستان در قم به بهره برداری خواهد رسید. وی با بیان این که در قم 30 هنرستان 
شاخه فنی و حرفه ای و 39 هنرستان کاردانش فعال است، گفت: این هنرستان ها در 24 
رشته فنی و حرفه ای و 46 رشته کاردانش فعالیت می کنند و حدود 15 هزار هنرجو در 
این مدارس مشغول به تحصیل هستند. حمیدی ادامه داد: بیش از 80 درصد هنرجویان 
هنرستان ها پس از اتمام درس، در رشته خودشان مشغول به تحصیل می شوند و دغدغه 
بیکاری ندارند. به گفته وی، اکثر رشته های هنرستان ها از جمله شاخه های مختلف رشته 
برق بازار کار خوبی در قم دارد و دانش آموزان می توانند با کسب مهارت های لازم درآمد 

مناسبی داشته باشند.
 

 فرماندار شهرستان قدس :

 برپایی میز خدمت  فرصتی برای تحقق 
مطالبات مردم

فرماندار قدس گفت: استقبال مردم شهر قدس از برپایی میز خدمت چشمگیر بود و 
فرصتی مغتنم؛ برای تحقق مطالبات بحق مردم است.

علی اصغرناصر بخت در حاشیه برگزاری مراسم میز خدمت در شهر قدس اظهار داشت: 
رسیدگی به خواسته های مردم مهمترین کار و باید اولویت مسئولان باشد و تلاش می کنیم 
مطالبات مردم را در قالب های مختلف مطرح و رسیدگی کنیم. وی ادامه داد: برخی 
مشکلات که در گیر و دار ادارت هست و پیگیری آن زمان بر است در همین دیدارها نتیجه 
می دهد و دستور رسیدگی می خورد ولی برخی از مطالبات خارج از چهارچوب قانونی 
است و در کل استقبال مردم شهر قدس از برپایی میز خدمت چشمگیر بود و پیگیر هستند.

محمد محمودی شاه نشین نماینده مردم در مجلس شورای اسلامی هم در این دیدار 
ضمن تشکر از برگزار کنندگان این مراسم اظهار داشت: قطعاً برپایی میز خدمت برای مردم 
و حضور تمامی ادارات و نهادها در یک محل معنوی آثار و نتایج خوبی خواهد داشت و مردم 
در این دیدارها می توانند به سهولت خواسته های خود را پی گیر و نتیجه بگیرند و از تمامی 

کسانی که این طرح ها را پی گیر هستند قدردانی و تشکر می کنیم.
 

فرماندار شهرستان ملارد تاکید کرد

 جوانان نماد توسعه کشور هستند 
فرماندار شهرستان ملارد گفت : نماد توسعه هر کشور جوانان هستند و امسال که به نام 
"رونق تولید" نامگذاری شده ، فرصت مناسبی است تا از جوانان نیز در این باره استفاده و 

بکار گرفته شوند.
توکلی کجانی در جمع اعضای ستاد ساماندهی امور جوانان این شهرستان با بیان این 
مطلب که جوانان در همه عرصه های فرهنگی ، اجتماعی و اقتصادی باید دیده شده و از 
ایده ها و توانمندی های آنان استفاده شود  اظهارداشت :نماد توسعه هر کشور جوانان 
تا از  هستند و امسال که به نام "رونق تولید" نامگذاری شده ، فرصت مناسبی است 
جوانان نیز در این باره استفاده و بکار گرفته شوند. وی افزود : در نخستین گام باید دغدغه 
ها و مسائل پیرامونی جوانان ، تعیین شده و پس از اولویت بخشی ، ماموریت هرکدام از 
دستگاه ها مشخص و به آنها ابلاغ گردد. فرماندار شهرستان ملارد تصریح کرد: بسیاری 
از آسیب های اجتماعی در سطح کشور توسط دستگاههای متولی به خوبی پیگیری و 
دنبال می شود اما برخی آسیب ها در حوزه جوانان وجود دارد که مغفول واقع شده و باید 
آموزش و آگاهی بخشی شود. استفاده از ظرفیت جوانان در بخش هایی همچون کانون 
های سلامت ، بهسازی نقاط آسیب پذیر شهر ، تشکیل سازمان های مردم نهاد و حمایت از 
استارت آپ ها از دیگر مواردی بود که رئیس ستاد ساماندهی امور جوانان شهرستان به آنها 
اشاره کرد. فرماندار ملارد در پایان راه اندازی خانه جوان ، خانه احزاب و خانه تشکل های 

سازمان مردم نهاد از سوی شهرداری ملارد را یادآور و مورد تاکید قرار داد . 
 

 نماینده مردم شهریار خواستار شد

ممانعت از افزایش قیمت آب کشاورزی
نماینده مردم شهریار در مجلس خواستار ممانعت از افزایش قیمت آب کشاورزی شد.

محمودی شاه نشین در نشست علنی مجلس شورای اسلامی، در تذکر شفاهی خود با 
بیان اینکه به خاطر بارندگی های اخیر وضعیت کشاورزی رو به بهبود خواهد رفت، گفت: 
متاسفانه آب منطقه ای استان ها به خصوص استان البرز و تهران اقدام به گران کردن آب 
کشاورزی کرده و باعث ناراحتی کشاورزان شده اند. نماینده مردم شهریار، شهرقدس و 
ملارد در مجلس شورای اسلامی در پایان خاطرنشان کرد: ضمن اینکه خواستار حفظ 
شیرینی آب برای کشاورزان هستیم، لازم است از افزایش قیمت آب جلوگیری به عمل آید. 

بروز خلاقیت های علمی و هنری تضمین کننده پیشرفت کشور است
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رگ حیات تالاب مُره قطع می شود

مرگ تدریجی یک تالاب 

قطع حقابه حوض مره، خسارات جبران ناپذیری را به تالاب حوض سلطان و دریاچه 
نمک وارد می کند که پیامد آن، افزایش مشکلات زیست محیطی است که بخش زیادی از 

جمعیت کشور را در برخواهد گرفت.
 مطالعات طرحی به تازگی در اداره کل منابع طبیعی استان قم به اتمام رسیده که در 
صورت تأیید و تصویب آن، بخشی از حقابه »تالاب مره« یکی از پنج تالاب استان قطع 

می شود.
هدف از این طرح که از آن به عنوان »پخش سیلاب« یاد می شود، هدایت جریانات 

سیلابی رودخانه شور است که از سمت شمال وارد استان می شود.
در حالی قرار است با ایجاد کانالی بخشی از آب این رودخانه به عنوان پخش سیلاب 
منتقل شود که در زمان احداث بزرگراه قم – گرمسار برای پخش سیلاب های احتمالی 

زیرگذری در حدود 70 کیلومتری قم در این بزرگراه ایجاد شده است.
این بدان معناست که پیش از این برای زمان های وقوع سیلاب در رودخانه، تمهیدات لازم 
در نظر گرفته شده و در مواقع عادی نیز، آبی که در رودخانه شور جاری است به تالاب مره 

می ریزد که تصاویر ماهواره ای هم سند محکمی بر این ادعا است.
اما با اجرای طرح جدید، آب این رودخانه در هر صورت منتقل می شود و به نوعی رگ 

حیات تالاب مره قطع خواهد شد و به مرگ این تالاب می انجامد.
تالاب مره که از آن به عنوان »گوهری در دل کویر« یاد می شود، در شمال استان قم قرار 
دارد که در فصل تابستان به علت خشکی به عنوان یکی از کانون های ریزگردها محسوب 

می شود.
بر اساس گفته مسؤولان محیط زیست استان قم با تخصیص حقابه زیست محیطی به 
تالاب مره می توان در فصل زمستان اکوسیستم تالاب را حفظ و در فصل تابستان نیز از 

ایجاد کانون های ریزگرد در فاصله 70 کیلومتری استان تهران جلوگیری کرد.
تالاب ها با تلطیف آب و هوا، نقش مؤثر و مهمی در سلامت انسان دارند و موجب تعدیل 
درجه حرارت می شوند، علاوه بر آن در تقویت ذخایر آب های زیرزمینی نقش مؤثری دارند.
تالاب ها ضمن اینکه سیل گیر مناسبی هستند، امکان ایجاد پوشش گیاهی در مناطق 
اطراف خود را افزایش می دهند که به این دلیل امکان اقامت پرندگان آبزی و غیر آبزی را در 

کنار تالاب ها فراهم می آورند.
حال با این تفاسیر طرح »پخش سیلاب رودخانه شور« که قرار است با حدود 4 میلیارد 
تومان اعتبار از صندوق توسعه ملی به اجرا برسد، می تواند زیان های غیرقابل جبرانی را به 
دنبال داشته باشد زیرا آب رودخانه شور، ابتدا وارد تالاب مره شده و وقتی ارتفاع آب در این 
حوض به چند متر رسید، وارد حوض سلطان می شود و هنگامی که آب در حوض سلطان 
بالا آمد به طرف حوض مره باز می گردد و آن را لبریز می کند و در صورت تداوم ورود آب به 

حوض مره، به سمت دریاچه نمک سرازیر می شود.
به زبان ساده تر قطع حقابه حوض مره، خسارات جبران ناپذیری را به تالاب حوض سلطان 
و دریاچه نمک وارد می کند که پیامد آن افزایش مشکلات زیست محیطی است که بخش 

زیادی از جمعیت کشور را در برخواهد گرفت.
هر چند موافقان این طرح، کنترل ریزگردها، افزایش پوشش گیاهی و تولیدات مرتعی 
و دامی را از مزایای اجرای آن می دانند اما قطعاً آنچه مشخص است کارکرد تالاب ها در 
جلوگیری از ریزگردها و مشکلات زیست محیطی بسیار بیشتر از آنچه است که طراحان 

طرح »پخش سیلاب رودخانه شور« به دنبال آن هستند.
حتی مدیرکل محیط زیست استان نیز نگرانی هایی از اجرای این طرح دارد و معتقد است 

اغلب پروژه های این چنینی در نهایت به کشاورزی ختم می شود که این مطلوب نیست.
سیدرضا موسی مشکینی می گوید: »چند قطره حقابه ای که از رودخانه شور دریافت 
می کنیم به بهانه تالاب است و اگر این کار صورت بگیرد می تواند کل این موضوع را منتفی 

کند«.
حال با توجه به نقاط مبهمی که در طرح »پخش سیلاب رودخانه شور« وجود دارد مدیران 
منابع طبیعی استان باید پیش از اجرا، آن را با شفافیت و جزییات بیشتری برای متخصصان 
و کارشناسان مرتبط به اشتراک بگذارند و با کارشناسی دقیق، طرح را عملیاتی کنند تا در 
صورت اجرای آن، به سرنوشت قطع شدن حقابه رودخانه قمرود یا طرح نیمه کاره مونوریل 

با میلیاردها تومان هزینه بر روی دست شهر، مواجه نشویم.

عضو هیئت رئیسه مجلس شورای اسلامی:

وضعیت فاضلاب پردیسان بحرانی است
نماینده قم در مجلس شورای اسلامی وضعیت فاضلاب پردیسان را بحرانی دانست و ابراز 
داشت: در مناطق دیگر با توجه به زمین، خاک و چاه های جذبی مشکلی نداریم بیشترین 
بحث در خصوص پردیسان است؛ اقداماتی که تاکنون انجام شده به عنوان مُسکن بوده که 

باید هر چه زودتر بقیه کار انجام شود.
احمد امیرآبادی عضو هیئت رئیسه و نماینده قم در مجلس شورای اسلامی به همراه 
دکتر علی جان صادق پور مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان و عبدالله جلالی و 
حسن بختیاری رئیس و نائب رئیس شورای اسلامی شهر از برخی از تأسیسات شرکت آب 
و فاضلاب بازدید کردند و در نشستی به بررسی مشکلات و چالش های پیش روی آبفای 
استان پرداختند. به گزارش روابط عمومی شرکت آب و فاضلاب استان قم، دکتر احمد 
امیرآبادی فراهانی در سخنانی در این نشست اظهار داشت: آنچه از مجموعه شرکت آب 
و فاضلاب در طول سال های گذشته مشاهده کردیم یک برنامه ریزی منسجم بوده، به 
گونه ای که حتی در مواقع بحرانی نیز ما مشکل آب نداشتیم که قابل تقدیر است. وی در 
ادامه با بیان اینکه رفع مشکل فاضلاب پردیسان جزو اولویت های نخست ما است، گفت: 
باید هر چه زودتر بحث زمین و اعتبارات تصفیه خانه فاضلاب پردیسان برطرف شود و 
اجرای این پروژه توسط شرکت آب و فاضلاب آغاز و در مدار بهره برداری قرار بگیرد. نماینده 
قم در مجلس شورای اسلامی وضعیت فاضلاب پردیسان را بحرانی دانست و ابراز داشت: 
در مناطق دیگر با توجه به زمین، خاک و چاه های جذبی مشکلی نداریم بیشترین بحث در 
خصوص پردیسان است؛ اقداماتی که تاکنون انجام شده به عنوان مُسکن بوده که باید هر 
چه زودتر بقیه کار انجام شود. وی با اشاره به اجرای شبکه های فاضلاب در مناطق یک، 
دو، سه، چهار و شش قم خاطرنشان کرد: اقدامات خوبی شده و بخشی زیادی از کار 
انجام شده است و امسال نیز باید به نوعی برنامه ریزی شود تا نقاطی که باقی مانده و دارای 
اولویت هستند نیز به پایان برسد. امیرآبادی با بیان اینکه در بودجه سال 98 مبلغی را در حد 
توان برای این امر اختصاص دادیم، اظهار داشت: به نظر می رسد یکی از بحث هایی که باید 
ورود کنیم زیرساخت های مسکن مهر است که هزار و 500 میلیارد تومان در مجلس به این 

امر اختصاص دادیم که باید بحث پردیسان را از این بودجه پوشش بدهیم.
*استفاده درست از آب فرهنگ سازی شود

وی اقدامات فرهنگی شرکت آب و فاضلاب را خوب توصیف کرد و گفت: باید در این 
زمینه هر چه بیشتر کار کنیم و با تشویق و ایجاد انگیزه، مردم را به سمت صرفه جویی در 
مصرف سوق دهیم. عضو هیئت رئیسه مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه در این زمینه 
نیازمند کارهای فرهنگی گسترده هستیم، یادآور شد: باید با برنامه ریزی بلند مدت فعالیت 
های فرهنگی در خصوص استفاده بهینه از آب در دستور کار قرار بگیرد و در این زمینه 
همکاری سایرنهادها از جمله صدا و سیما و رسانه ها می تواند موثر باشد. البته کارهای 
فرهنگی در کوتاه مدت جواب نخواهد داد اما در بلندمدت نتیجه آن را خواهیم دید که 
در این زمینه شرکت آب و فاضلاب با سایر نهادها از جمله صدا و سیما می توانند در این 
خصوص گام بردارند. وی با اشاره به بارندگی های ابتدای سال جاری و افزایش ذخایر آبی 
کشور ابراز داشت: باید از این نعمتی که خدا در اختیار ما قرار داده است به بهترین نحو 

ممکن استفاده کنیم و اینگونه نباشد چون وضعیت آب بهتر شده، مصارف بی رویه شود.
وی با اشاره به اقدامات شهرداری در زمینه کاهش استفاده از آب شرب در فضای سبز 
اظهار داشت: تغییر نوع پوشش گیاهی و استفاده از پساب از جمله اقداماتی است که 
انجام شده که امیدواریم با همکاری های دوجانبه شهرداری و شرکت آب و فاضلاب هر چه 
زودتر به سمت جداسازی شبکه آبیاری فضای سبز از شبکه آب شرب حرکت کنیم. نماینده 
مردم قم در مجلس شورای اسلامی در ادامه با اشاره به ضرورت توجه به مسئله آینده آب 
قم در سطح کلان خاطرنشان کرد: باید فکر جدیدتر و اساسی تری برای تأمین آب قم برای 

بلندمدت داشته باشیم که البته ما در مجمع نمایندگان استان به این موضوع پرداخته ایم.
وی با بیان اینکه 83 درصد سهم سدکوچری برای استان قم است، ابراز داشت: پیگیری 
زیادی در خصوص مدیریت سدکوچری و تخصیص کامل سهم قم از این آب انجام شده 
است تا پیگیری هایی که مدیران قمی از سال های قبل تاکنون انجام داده اند و هزینه های 
هنگفتی که در طول این سالیان در این خصوص هزینه شده از بین نرود. امیرآبادی در 
پایان با اشاره به وضعیت مناسب آب و فاضلاب قم نسبت به سایر استان های کشور گفت: 
با وجود اینکه قم در یک منطقه کویری قرار دارد و از نظر ذخایر آبی وضعیت مناسبی ندارد 
اما در بحث آب و فاضلاب با اقداماتی خوبی که در استان صورت گرفته در وضعیت نسبتاً 

خوبی مواجه هستیم.
* اجرای 30 کیلومتر شبکه فاضلاب در پردیسان

در ابتدای این نشست مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان قم در گزارشی به تشریح 
اقدامات، موفقیت ها و برنامه های آبفای قم پرداخت و از احداث 30 کیلومتر شبکه اصلی و 
فرعی فاضلاب پردیسان خبر داد و گفت: با اقداماتی که صورت گرفت از جمله احداث یک 
تصفیه خانه فاضلاب محلی، مشکل فاضلاب این منطقه به صورت مقطعی برطرف شد اما 

برای رفع کامل این مشکل نیازمند احداث یک تصفیه خانه فاضلاب هستیم.

مهدی جعفری*

   آگهی ماده 3 قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمانهای فاقد سند 
رسمی و مشاعی

هیات حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش 
کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح آراء ذیل تایید نموده اند.

1- رای شماره 139860330002001515 مربوط به پرونده کلاسه 1397114430002001911 آقای علی محمدی فیاضی فرزند قاسمعلی در قسمتی از 
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 86/23 مترمربع پلاک شماره فرعی از 2307  اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه 

نامه عادی/سند رسمی/ سند مالکیت مشاعی مع الواسطه از غلام شعبانی. )م الف 539 (
2- رای شماره 139760330002037951 مربوط به پرونده کلاسه 1396114430002001360 آقای محمدجواد قائم پناه فرزند محمود در قسمتی از 
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 72/35 مترمربع پلاک شماره فرعی از 2327  اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه 

نامه عادی/سند رسمی /سند مالکیت مشاعی برابر مرتضی برقعی )توسط خدیجه برقعی( . )م الف 540 (
3- رای شماره 139860330002001311 مربوط به پرونده کلاسه 1397114430002001846 خانم مریم گل محمدی فرزند هدایت  اله در قسمتی از 
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 62/5  مترمربع پلاک شماره 89  فرعی از 2601 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم 

خریداری طی سند رسمی . )م الف 541 (
4- رای شماره 139860330002001507 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430002011542 آقای مسیحا ولی زاده فرزند صالح در قسمتی از ششدانگ 
قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 100 مترمربع پلاک شماره 14 فرعی از 2602  اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه 

عادی/سند رسمی/سند مالکیت مشاعی مع الواسطه از علی اکبر کشاورز ده نو . )م الف 542 (
5- رای شماره 139860330002000988 مربوط به پرونده کلاسه 1395114430002001403 آقای اصغر کارگر موحد فرزند علی در قسمتی از ششدانگ 
قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 99 مترمربع پلاک شماره فرعی از 2630  اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی/

سند رسمی/سند مالکیت مشاعی . )م الف 543 (
6- رای شماره 139760330002037781 مربوط به پرونده کلاسه 1396114430002001939 آقای کرم علی احمدی پویا فرزند نوروزعلی در قسمتی از 
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 8/5 مترمربع از پلاک 1947/559 و 66/5 مترمربع پلاک 1947/558 اصلی واقع در قم بخش حوزه 
ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی/سند رسمی/سند مالکیت مشاعی مع الواسطه از نوروزعلی اصل چاراویماق نسبت به 1947/558 نسبت به 66/5 مترمربع 

نسبت به پلاک 1947/559 نسبت به 8/5 مترمربع. )م الف 544(
7- رای شماره 139760330002037965 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430002016183 آقای ابوالفضل سلیمی فرزند نوراله در قسمتی از ششدانگ 
قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 43 مترمربع پلاک شماره فرعی از 1968 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی/

سند رسمی/سند مالکیت مشاعی برابر سند 144818-91/12/28 . )م الف 545 (
8- رای شماره 139860330002001313 مربوط به پرونده کلاسه 1397114430002000207 آقای ابوالفضل حمیدی منفرد فرزند داود در قسمتی سه 
دانگ از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 116/07 مترمربع پلاک شماره 175 فرعی از 2266 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک 

اداره دو قم خریداری طی سند رسمی. )م الف 546 (
9- رای شماره 139860330002001314 مربوط به پرونده کلاسه 1397114430002000214 آقای محمدرضا صمدیان فرزند محمدحسین در قسمتی 
سه دانگ از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 116/07 مترمربع پلاک شماره 175 فرعی از 2266 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت 

ملک اداره دو قم خریداری طی سند رسمی . )م الف 547 (
10 - رای شماره 139860330002001303 مربوط به پرونده کلاسه 1397114430002001526 آقای اللهوردی مرادی فرزند چراغعلی در قسمتی از 
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 126/68 مترمربع پلاک شماره  219 فرعی از 1956 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو 

قم مبایعه نامه عادی/سند رسمی/سند مالکیت مشاعی مع الواسطه از چراغعلی زند وکیلی . )م الف  548(
11- رای شماره 139860330002001755 مربوط به پرونده کلاسه 1393114430002000430 آقای شمس اله خیری فرزند غفار در قسمتی از سه دانگ 
از ششدانگ به مساحت دو دانگ به مساحت  ششدانگ 207/21 مترمربع درخواست داده است به پلاک شماره فرعی از 1971 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت 

ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی/سند رسمی/سند مالکیت مشاعی مع الواسطه از سید احمد فاتحی . )م الف 549 (
12- رای شماره 139860330002001756 مربوط به پرونده کلاسه 1393114430002000431 آقای قدرت اله ذوقی فرزند مظفر در قسمتی از سه دانگ 
از ششدانگ به مساحت  ششدانگ 207/21 مترمربع درخواست داده است به پلاک شماره فرعی از 1971 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم 

مبایعه نامه عادی/سند رسمی/سند مالکیت مشاعی مع الواسطه از سید احمد فاتحی . )م الف 549 (
مورد تایید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین 
مشاعی مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود 
را به اداره ثبت اسناد منطقه ی دو قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف مدت یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع 

قضائی تقدیم و گواهی آنرا به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند بر اساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
تاریخ انتشار اول: 1398/02/17 
تاریخ انتشار دوم: 1398/03/01

مرتضی نورانی آرانی- رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم
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صادرکنندگان ریشه دار به طور قطع ارز را به چرخه برمی گردانند 

رد پای دلارهای گم شده در جیب 
صادرکنندگان کاغذی

وضعیت حاکم بر تجارت خارجی و بازار ارز سبب ایجاد صادرکنندگانی شده که اگر 
رانتی به دست بیاورند و کالایی را صادر کنند، ارز حاصل از آن را برنمی گردانند. این در 
حالی است که صادرکنندگان ریشه دار به طور قطع ارز را به چرخه برمی گردانند چرا که 

خودشان برای واردات مواد اولیه به این ارز نیاز دارند.
با اعمال تحریم های آمریکا علیه کشورمان کاهش ذخایر ارزی قابل پیش بینی است. 
از سوی دیگر در جریان تحولات اخیر بخشی از نقدینگی به صورت افسارگسیخته وارد 
بازار ارز شد و افزایش تقاضا میزان عرضه را کاهش داد. بنابراین یکی از راهکارهای دولت 
برای ساماندهی به بازار ارز می تواند تزریق ارز باشد که این راهکار به پشتوانه پرقدرت 

ارزی نیاز دارد. 
یکی از تصمیمات اخیر- مهرماه سال گذشته- دولت برای حفظ منابع ارزی، برگشت 
ارز از چرخه صادرات به کشور است. از این رو طبق مقررات اخیر بانک مرکزی، تمام 
ها،  دستورالعمل  براساس  هستند.  ارز  برگشت  تعهد  ارایه  به  مکلف  صادرکنندگان 
صادرکنندگانی که درآمد صادراتی آنها در طول یک سال تا یک میلیون یورو باشد معاف 
از فروش ارز در سامانه نیما هستند اما اگر درآمد صادراتی شان تا سه میلیون یورو باشد، 
مکلفند 50 درصد آن را در سامانه مذکور به فروش برسانند. اگر بیش از سه میلیون یورو تا 
10 میلیون یورو باشد، باید 70 درصد ارز صادراتی را در این سامانه عرضه کنند و با درآمد 

بالای 10 میلیون یورو باید 90 درصد ارز صادراتی را در سامانه نیما بفروشند. 
با وجود این مقررات صریح و لازم الاجرا، وزارت اقتصاد چند روز پیش اعلام کرد که از 
مجموع 40 میلیارد دلار ارزِ حاصل از صادرات، 30 میلیارد دلار آن نه به صورت کالا و نه 

به هیچ صورت دیگر به کشور برنگشته است. 
در طرف مقابل، »محمدرضا مودودی« رییس سازمان توسعه تجارت در واکنش به این 
اعلان وزارت اقتصاد گفته است که اگر در کشور ما 30 میلیارد دلار خروج سرمایه یا 
فرار سرمایه اتفاق افتاده باشد، چطور خطوط تولید همچنان فعالند. معتقدیم خروج 
سرمایه از کشور صورت نگرفته و صادرکنندگان ما به کشورشان خیانت نمی کنند.این 
رقم، از کانالی که مد نظر بانک مرکزی بوده، به کشور بازنگشته است اما این به معنی 
عدم بازگشت ارز به کشور نیست بلکه قطع یقین این ارقام به کشور از کانال های دیگر 

برگشته است. 
در این بین، برخی فعالان اقتصادی می گویند مگر دولت چه مشوق هایی در اختیار 
صادرکنندگان قرار داده که انتظار دارد ارز صادراتی را که در این شرایط نابه سامان 
اقتصادی و بازارهای بین المللی به دست آورده  اند، زیر قیمت بازار به فروش برسانند. از 
سوی دیگر این محدودیت های دولت باعث به وجود آمدن صادرکنندگان کاغذی شده 

است؛ سودجویانی که به دنبال خروج سرمایه از کشورند. 
* شکل گرفتن صادرکنندگانی یک بار مصرف 

»کیومرث فتح الله کرمانشاهی« معاون اسبق سازمان توسعه تجارت ایران و رییس 
ایرنا درباره  پژوهشگر  با  ایران در گفت وگو  اقتصاد  کمیسیون توسعه صادرات خانه 
برنگشتن 30 میلیارد دلار ارز حاصل از صادرات به کشور، گفت: خواسته ما به عنوان 
فعالان اقتصادی این است که دولت به صورت شفاف و با جزییات، آمار حوزه تجارت به 
ویژه در بخش صادرات را اعلام کند چرا که لازمه تجارت و صادرات اصولی شفافیت است 

تا رانتی در تجارت وجود نداشته باشد. 
وی ادامه داد: تمام جزییات درباره میزان صادرات وجود دارد اما علت اکراه دولت برای 
انتشار آمار به صورت دقیق را نمی دانیم. گمرک اظهارنامه های صادراتی را در اختیار 
دارد، آمار و لیست تخصیص هر نوع ارزی هم در نزد بانک مرکزی موجود است بنابراین 
اگر 30 میلیارد دلار صادراتی برنگشته دولت می تواند آمار دقیق را منتشر کند در غیر این 

صورت ابهامات در این زمینه از بین نمی رود. 
کرمانشاهی تاکید کرد: در حالی گفته شده 30 میلیارد دلار ارز صادراتی برنگشته 
است که طبق آمار منتشر شده، تمام سهم بخش خصوصی در صادرات حدود 10 
میلیارد دلار است. بنابراین 20 میلیارد دلار از ارزی که برنگشته متعلق به صادرات بخش 
های دولتی بوده است. ضمن اینکه اکثر ارز مورد مصرف بخش خصوصی ارز بازار آزاد 
است و دسترسی به ارز دولتی و ارز نیمایی ندارند یا به سختی این ارز به بخش خصوصی 

در بخش صادرات ارایه می شود. 
معاون اسبق سازمان توسعه تجارت ایران با بیان اینکه متاسفانه سیستم تجارت کشور 
واردات محور بوده است و کمتر به صادرات توجه شده است،ادامه داد: در حال حاضر 
واردکنندگان دسترسی به ارز نیمایی دارند اما صادرکنندگان با ارز آزاد کالاهای مورد نیاز را 
تهیه می کنند حال اینکه صادرکننده درآمد خود را باید در سامانه نیما به فروش بگذارد. 
معتقدم این ظلمی است که به صادرات شده و رانتی است که همواره برای واردکنندگان 

وجود داشته است. 
»سوال ما این است که دولت چه یارانه و امکاناتی در اختیار صادرکنندگان قرار داده که 
انتظار دارد که ارز خود را در سامانه نیما عرضه کند. با راه اندازی بازار متشکل ارزی هم 

نگران این هستیم که نرخ جدیدی وارد بازار ارز شود. «
کرمانشاهی افزود: شفافیت زمانی به وجود می آید که آمارها درست و همراه با جزییات 
باشد تا اگر رانتی باشد اعلام شود.از سوی دیگر در این شرایط خود به خود افرادی که ارز 

دریافت کرده اند و به کشور بازنگردانده اند، مشخص می شوند. 
معاون اسبق سازمان توسعه تجارت ایران با اشاره به ایجاد صادرکنندگان کاغذی و یک 
بار مصرف در کشور تاکید کرد: با توجه به محدودیت های دولت و به جهت اجباری که 
برای برگشت ارز ایجاد شده ، سال گذشته تعدادی از صادرکنندگان دست از کار کشیدند 
و مابقی هم با کاهش صادرات مواجه شدند اما در ازای آن یکسری صادرکنندگان کاغذی 
روی کارآمده اند. صادرکنندگان یک بار مصرف اگر رانتی به دست بیاورند و کالایی را 
صادر می کنند، ارز حاصل از آن را برنمی گردانند. این در حالی است که صادرکنندگان 
ریشه دار به طور قطع ارز را به چرخه برمی گردانند چراکه خودشان برای واردات مواد 

اولیه به این ارز نیاز دارند. 
*فراریان ارزی چه چیزی را از دست می دهند؟ 

برخی از فعالان اقتصادی می گویند ارز مصرفی برای صادرات را از بازار آزاد تهیه می 
کنند و به ارز نیمایی دسترسی ندارند، بنابراین فروش ارز حاصل از صادرات در سامانه 
نیما منطقی نیست. با این حال، طبق مقررات بانک مرکزی صادرکنندگانی که ارز خود 
را در سامانه نیما عرضه کنند می توانند به ازای آن ارز نیمایی برای واردات مواد اولیه 

دریافت کنند. 
بنابراین صادرکنندگان برای واردات مواد اولیه با ارز نیمایی راهی جز عرضه ارز حاصل 
از صادرات خود در سامانه نیما ندارند. در غیر این صورت ارز نیمایی برای واردات مواد 
اولیه خود را از دست می دهند. همچنین، طبق قوانین و ضوابط بازگردانده نشدن ارز 
حاصل از صادرات در قالب کالا یا پول مصداق فرار سرمایه محسوب می شود و قرار بر 
این است که در سال جاری معافیت های مالیاتی صادرکنندگانی که ارزشان را برنمی 

 گردانند لغو شود. 
البته بارها تجربه این را داشته ایم که مقررات دستوری و محدود کننده نتوانسته اهداف 
دولت را محقق کند و شاید دولت برای افزایش همکاری بخش خصوصی به ویژه در این 
شرایط سخت اقتصادی کشور، بهتر است که ادبیات اقتصادی خود را تغییر دهد و از 

اهرم مشوق برای جلب مشارکت بخش خصوصی استفاده کند.

چرا لاستیک خودرو گران شد؟ 

اختلاف ۲ برابری قیمت تایر از کارخانه تا بازار
رئیس اتحادیه فروشندگان لاستیک در خصوص دلایل افزایش قیمت تایر پراید در بازار 
افزود: هر کالایی که تقاضایش زیاد و عرضه اش محدود باشد، به طور حتم شاهد افزایش 

قیمت خواهد بود.
داوود سعادتی نژاد  با اشاره به اینکه در طول یک ماه اخیر عرضه لاستیک از سوی 
کارخانجات به بازار کاهش پیدا کرده است، اظهار داشت: همین توزیع نامناسب کالا 

عاملی شده تا ما شاهد افزایش قیمت انواع تایرهای سواری در سطح بازار باشیم.
وی با اعلام اینکه اگر توزیع همچنان کند و کم باشد  فروش تایرهای قاچاق در بازار 
رونق پیدا می کند، افزود: در حال حاضر قیمت تایر پراید در کارخانه 284 هزار تومان 
است اما در بازار با قیمت 530 هزار تومان به فروش می رسد. قیمت تایر سمند نیز در 

کارخانه 375 هزار تومان است اما در بازار با قیمت 
510 هزار تومان فروخته می شود.

رئیس اتحادیه فروشندگان لاستیک در خصوص 
دلایل افزایش قیمت تایر پراید در بازار افزود: هر 
کالایی که تقاضایش زیاد و عرضه اش محدود 
باشد، به طور حتم شاهد افزایش قیمت خواهد 

بود.
سعادتی نژاد در مورد قیمت تایرهای خودرهای 
وارداتی نیز گفت: قیمت تایرهای وارداتی متفاوت 
است اما از 650 هزار تومان به بالا شروع می شود.

اقتصاد    ی

گزارش از حامد حیدری

سرانه تعداد وکلای ایرانی 30 درصد استاندارد جهانی است و 
این رقم برای پزشکان به 60 درصد می رسد. آیا نهاد های صنفی 

مانع افزایش فعالان این صنوف می شوند؟
انحصار در هر بخش و صنفی که باشد نتیجه اش یک چیز است: 
دشوار شدن یا غیرممکن شدن رقابت. این انحصار می تواند از 
سوی نهاد قدرت یا فعالان یک صنف خاص شکل گرفته باشد. 
نهاد های صنفی در کشور ما با چه هدفی شکل گرفته اند و چه 
کارکردی دارند؟ هماهنگی بین اعضای صنف و دفاع از منافع 
آن ها یا ایجاد مانع برای ورود اعضای جدید و ایجاد انحصار؟ این 
پرسشی است که در این گزارش سعی شده با بررسی دو حرفه 

پزشکی و وکالت به آن پاسخ داده شود.
*وکیل مدافع چه کسی؟

وکلای  کانون  استقلال  قانونی  لایحه  آیین نامه   33 ماده 
یا  وکالت  پروانه  تقاضای  که  صورتی  در  می گوید:  دادگستری 
کارآموزی برای محلی باشد که به  قدر احتیاج دارای وکیل است، 

عدم قبول آن از طرف دفتر به متقاضی اخطار می شود.
مسئله این است که قید »به قدر احتیاج دارای وکیل« بودن 
یا نبودن را چه کسی و با چه معیاری تعیین می کند؟ بدیهی 
است که انحصار همواره برای طیف انحصارگر منافع و امتیازاتی 
را به ارمغان می آورد. آیا کسانی که خود ذی نفع افزایش نیافتن 
تعداد وکلا هستند، برای تعیین تعداد هم صنفان خود، صاحب 

صلاحیتند؟
وکلای  کانون  سراسری  اتحادیه  رئیس  شهبازی نیا،  مرتضی 
تعرفه  بود:  گفته   1397 شهریور  )اسکودا(  ایران  دادگستری 
ایران  ارزان تر است. در  از تمام کشور های دنیا  ایران  وکالت در 
در  سوداگری  حقوق،  رشته  ماهیت  از  درستی  درک  بدون 
آموزش این رشته به راه انداخته ایم و بی تردید هیچ کشوری به 
اندازه ما دانشکده حقوق ندارد. شهبازی البته اشاره ای نکرد 
که تمام فارغ التحصیلان رشته حقوق در زمینه وکالت مشغول 
به کار نمی شوند و اساساً تعداد وکلای ایرانی ارتباطی به تعداد 

فارغ التحصیلان رشته حقوق ندارد.
مرحوم بهمن کشاورز، رئیس سابق اتحادیه سراسری کانون 
در  بود:  گفته  شهریور 1396  در  نیز  ایران  دادگستری  وکلای 
ایران حدود 430 دانشکده حقوق وجود دارد و گویا ورودی آن ها 
در سال 25 هزار نفر است. به این ترتیب، کانون های وکلا اگر 
پاسخگوی این تعداد باشند و مثلًا سالی 25 هزار پروانه وکالت 
صادر کنند، به زودی تعداد وکلا به تعدادی خواهد رسید که دیگر 

کاری برای وکلا وجود نخواهد داشت.
*فاصله معنادار تعداد وکلای ایرانی با استاندارد جهانی

بهمن طاهرخانی، عضو کمیسیون قضایی و حقوقی مجلس 
شورای اسلامی پیش از این گفته بود: امروز استاندارد جهانی 
برای وکالت در دنیا حدود 240 نفر به ازای هر 100 هزار نفر است. 
این عدد در ترکیه 113، عراق 134، کویت 144 و در آمریکا 408 
وکیل به ازای هر 100 هزار نفر است. این در حالی است که در 
کشور ما برای هر 100 هزار نفر 70 تا 75 وکیل وجود دارد. آنچه 
طاهرخانی از آن خبر داده، به معنای این است که ما تقریباً به 
اندازه 30 درصد استاندارد جهانی وکیل داریم و نیاز است که 

تعداد وکلای کشور به بیش از سه برابر عدد فعلی افزایش یابد.
شهبازی نیا پیش از این نیز گفته بود، 60 هزار وکیل در کشور 
وجود دارد. این آمار شهبازی نیا نشان می دهد سرانه وکیل در 
ایران 75 نفر به ازای هر 100 هزار نفر است که با میانگین جهانی 

تفاوت قابل توجهی دارد.
وی اظهار کرده که نزدیک به 20 درصد وکلا هزینه تمدید پروانه 
وکالت ندارند و فعالیت نمی کنند و مسئله را ناشی از جا نیفتادن 
فرهنگ استفاده از وکیل می داند. این در حالی است که گران 
بودن خدمات ارائه شده در این بخش باعث شده تا بسیاری از 
مردم تمایلی به استفاده از وکیل نداشته باشند یا به گرفتن وکیل 

رایگان معاضدتی اکتفا کنند.
*تنت به ناز طبیبان نیازمند مباد

ایرج حریرچی، قائم مقام وزیر بهداشت، بهمن 1396 اعلام 
کرد، 42 هزار و 822 پزشک عمومی، 39 هزار و 892 پزشک 
برای  تحصیل  حال  در  رزیدنت   314 و  هزار   14 متخصص، 
در کشور مشغول  دندان پزشک  نفر  و 51  و 20 هزار  تخصص 
به کارند. بر این اساس مجموعاً بیش از 117 هزار نفر پزشک 
حال  در  یا  فوق تخصص  متخصص،  عمومی،  دندان پزشک  و 
تحصیل برای تخصص داریم. اگر آمار ارائه شده از سوی حریرچی 
را بر جمعیت تقریباً 80 میلیون نفری کشور در سال 1395 تقسیم 

کنیم به عدد 1.46 پزشک به ازای هر هزار نفر می رسیم.
تعداد  که  بود  داده  خبر  حریرچی  نیز   1397 سال  دی ماه 
پزشکان عمومی، متخصص، دندانپزشکان فارغ التحصیل داخل 
و خارج و دارای شماره نظام پزشکی کشور به عدد 173130 
پزشکی،  گروه  فارغ التحصیلان  از  تعداد  این  و  است  رسیده 
شماره نظام پزشکی خود را دریافت کرده اند. با تقسیم این عدد 
بر جمعیت 82 میلیون نفری نیز به عدد 2.1 پزشک به ازای هر 

هزار نفر می رسیم.
بسیاری از معضلات نظام سلامت کشور از کمبود پزشک ناشی 
می شود؛ معضلاتی همچون دسترسی محدود بیماران به پزشک، 

افزایش فشار کاری بر پزشکان، کاهش کیفیت خدمات و ایجاد 
صف های طولانی برای دریافت خدمات. این در حالی است که 
سرانه پزشک در کشور های پیشرو اغلب بین 2.5 تا 4 پزشک به 
ازای 1000 نفر جمعیت است. همچنین استاندارد جهانی تعداد 

پزشک، 3.5 پزشک به ازای هر هزار نفر جمعیت است.
*منشأ سیاستگذاری پزشکی وزارت بهداشت است

صدور و تمدید پروانه مطب اعضا، تدوین، بازنگری و تنظیم 
پیگیری  و  پزشکی  ضوابط  و  دستورالعمل ها  و  آیین نامه ها 
مشکلات اعضا در ارتباط با سایر دستگاه های اجرایی از مهم ترین 
فعالیت های نظام پزشکی کشور است. ایرناپلاس در رابطه با نحوه 
اعطای مجوز فعالیت به پزشکان با علیرضا سلیمی، معاون آموزش 

و پژوهش سازمان نظام پزشکی گفت وگو کرده است.
جهان،  کشور های  اغلب  مانند  می گوید:  سلیمی 
با نظر سازمان  باید  تصمیم گیری های کلان در حوزه پزشکی 
نظام پزشکی باشد. در ایران چنین اموری نه تنها زیر نظر سازمان 
نیست، حتی نظر سازمان را هم در آن دخیل نمی کنند. وزارت 
بهداشت فقط اجازه صدور نهایی پروانه مطب را به سازمان نظام 
پزشکی تفویض کرده است. در نتیجه اینکه چه کسی صلاحیت 
و شرایط صدور پروانه را دارد، متأسفانه در اختیار سازمان نظام 

پزشکی نیست.
وی همچنین می افزاید: در چنین سیاستگذاری های مهمی 
نظر انجمن های علمی نیز هیچ گاه مورد توجه قرار نگرفته است. 

منشأ سیاستگذاری مستقیماً دولت و وزارت بهداشت است.
*پزشک کم نداریم!

سلیمی تصریح می کند: تعداد پزشکان یک مسئله فنی است 
و در همه جای دنیا یکسان نیست. باید شرایط مالی هر کشور، 
را در  فاکتور های دیگری  و  تربیت پزشک  بودن  مقرون به صرفه 
نظر گرفت. شخصاً معتقدم کمبود پزشک در ایران وجود ندارد. 
در برخی جا ها پزشک به اندازه کافی یا حتی بیش از نیاز هم 
وجود دارد. مشکلی که در کشور ما وجود دارد، پخش نامتناسب 

پزشکان است.
مناطق،  از  بسیاری  در  می کند:  اضافه  رابطه  این  در  وی 
شرایط جذب پزشکان وجود ندارد و بیشتر پزشکان در شهر های 
بزرگ، مخصوصاً تهران متمرکز می شوند. در برخی نقاط کشور 
انباشتگی و در برخی نقاط دیگر کمبود شدید در این زمینه وجود 
دارد. دولت باید جاذبه هایی را در آن مناطق ایجاد کند که پزشکان 
در آن منطقه جذب شوند. جاذبه هایی مانند ایجاد رشته های 
بومی یا شرایط کاری بهتر. اینکه افرادی را به اجبارِ گذراندن 
طرح برای مدت مشخصی به مناطق خاصی می فرستند، راهکار 
مدیریت بحران است و یک راهکار اساسی نیست. آن افراد نیز 
به محض اینکه طرحشان تمام شود، یک روز هم در آن مناطق 

نمی مانند.
به سمت  باید  می گوید:  پزشکی  نظام  سازمان  معاون 
حرکت  صنوف  کردن  توانمند  و  خصوصی سازی  تمرکززدایی، 
کنیم. باید به تدریج برگزاری امتحان های مربوطه را نیز به سازمان 
نظام پزشکی بسپرند. بحث تعیین ظرفیت ها و کار های اساسی تر 
نیز انجام نشده است. سازمان نظام پزشکی همچنین باید به طور 
متعادل در تعرفه گذاری نقش داشته باشد. در حالی که حتی در 
بخش خصوصی نیز تعرفه های سازمان نظام پزشکی مورد توجه 
قرار نمی گیرد و متأسفانه اکنون جایگاه سازمان تشریفاتی شده 

است.
*معیار صدور مجوز فعالیت چیست؟

پزشکان  به  مطب  پروانه  صدور  معیار  با  رابطه  در  سلیمی 
می گوید: ما هیچ سقف و محدودیتی در هیچ منطقه جغرافیایی 
برای پزشکان نداریم. ملاک های دیگری مانند گذراندن طرح و 
تعهدات و همچنین کسب امتیاز لازم مورد توجه است. به هیچ وجه 

صنف پزشکی در سطح کلان به دنبال ایجاد محدودیت نیست.
کشور های  در  پزشکی  سرانه  نبودن  یکسان  به  اشاره  با  وی 
مختلف اظهار می کند: مشکل ایران نیز تعداد پزشکان نیست. 
ما به سرانه جهانی نزدیک هستیم، اما پخش پزشکان، نامناسب 

است و راهکار آن نیز صدور پروانه مطب نیست.
سلیمی در این رابطه می افزاید: ممکن است در جایی یک 
بیمارستان خالی مانده باشد که این نشان از کمبود پزشک در 
آن منطقه است، ولی در کل کشور کمبود پزشک نداریم. زیرا در 
برخی جا ها پزشک زیاد داریم و تعداد زیادی از پزشکان نیز بیکار 
هستند. پزشکانی هم داریم که مشغول به سایر کار ها هستند. 
همچنین مهاجرت بالایی در پزشکان داریم و برخی از شهر های 

کشور نیز با کمبود پزشک مواجه است.
وی پیشنهادش برای توزیع متناسب پزشکان در کشور را این گونه 
مطرح می کند: دولت باید در لایه های مختلف جذابیت هایی 
را در شهر های مختلف ایجاد کند که پزشکان جذب آن شهر ها 
شوند. البته این مسئله فقط مربوط به پزشکی نیست، همان طور 
که کلان شهر هایی مانند تهران رشد بی رویه می کنند و شهر های 
دیگری فاقد این رشد هستند. در خیلی از مشاغل این مشکل 

وجود دارد و باید متعادل سازی انجام شود.
*انحصارگری در مشاغل خاص!

علمی  هیئت  سابق  عضو  و  اقتصاددان  سعدوندی،  علی 
این  در  و  دارد  متفاوتی  نظر  وولونگونگ  استرالیایی  دانشگاه 
رابطه به ایرناپلاس می گوید: نهاد های صنفی دو کارکرد کاملًا 
متفاوت در اقتصاد دارند. یکی اینکه به استانداردسازی و ارتقای 
کیفی خدمات و محصولات می پردازند. برای مثال، شرکت های 
تولیدکننده گوشی های تلفن همراه از یک استاندارد برای کابل 
شارژ پیروی می کنند که برای گوشی های مختلف قابل استفاده 
باشد. اگر چنین هماهنگی هایی صورت گیرد، رفاه اجتماعی 
برای  این است که شرکت های رقیب  افزایش می یابد. ترجیح 

حفظ و ارتقای کیفیت با یکدیگر در تعامل باشند.
صنفی  نهاد های  اگر  حال  عین  در  می افزاید:  ادامه  در  وی 
بدون نظارت قانونی شکل بگیرند، ممکن است به دنبال ایجاد 
انحصار بروند و سعی کنند به روش های مختلف آن را اعمال 
کنند. برای نمونه در ایران کانون وکلا امکان ورود وکلای جدید 
و فارغ التحصیلان حقوق به حرفه وکالت را کاملًا مسدود کرده، 
به طوری که در برخی آزمون های این کانون کمتر از پنج درصد 
شرکت کنندگان، امکان دریافت پروانه وکالت را داشته اند. شاید 

بتوان گفت که این انحصارگری در تاریخ جهان بی نظیر است.
توسط  دیگر  انحصارگری  می گوید:  همچنین  سعدوندی 
وزارت  و  پزشکی  نظام  سازمان  از  اعم  کشور  سلامت  دستگاه 
بهداشت، درمان و آموزش پزشکی انجام شده که پذیرش دانشجو 
در این زمینه را کاملًا محدود کرده است. یعنی صنف پزشکان و 
کانون وکلا عمل  از  فراتر  انحصارگری حتی  دندان پزشکان در 
کرده و از ابتدا امکان ورود دانشجو به دانشگاه های علوم پزشکی 
را محدود کرده است. افزون بر این، وقتی دانشجوی پزشکی 
فارغ التحصیل می شود، ورود به دوره های تخصصی با محدودیت 
مواجه است. در کشور های دنیا معمولًا دو سوم پزشکان تخصص 
دارند، اما در ایران تعداد پزشکان متخصص فقط یک سوم کل 

پزشکان است.
*توجیه برای ادامه شرایط فعلی

شکل  انحصاری  هرگاه  می کند:  تصریح  اقتصاددان  این 
بهره مندند،  انحصار  موهبات  از  که  صنف  آن  اعضای  بگیرد، 
سعی می کنند برای شرایطی که ایجاد کرده اند، توجیه بیاورند. 
برای نمونه، خودروسازان کشور ما که برای چهار دهه موقعیت 
انحصاری دارند، همواره از شرایط معیشتی نالان هستند. به 

همین صورت نیز وکلا، پزشکان و دندانپزشکان نالان هستند.

معیشت  وضعیت  اگر  حتی  می دهد:  ادامه  این گونه  وی 
برای  توجیهی  هم  باز  نباشد،  مطلوب  صنف ها  و  گروه ها  این 
میلیون   82 انحصارگری  با  نمی توان  نیست.  انحصارگری 
مصرف کننده را تحت فشار قرار داد تا یک صنف خاص بهره مند 
شوند، کما اینکه آن صنف خاص هم از وضعیت معیشت خود 

راضی نیستند.
*انحصارگری در دادگاه مطرح شود

سعدوندی پیشنهاد خود را برای رفع این معضل این گونه بیان 
می کند: قوانین موجود باید به نحوی تغییر کند که قدرت همه 
نباید امکان  انجمن های صنفی محدود شود. انجمن صنفی 
انحصارگری داشته باشد. باید شرایطی از نظر قانونی فراهم شود 
که اگر انجمن های صنفی انحصارگری انجام دادند، این مسئله 
در دادگاه مطرح شود و آن انجمن صنفی از فعالیت انحصاری باز 

داشته شود.
پابرجا  انحصاری  فعالیت های  معمولًا  می کند:  یادآوری  وی 
و  دستورالعمل ها  طریق  از  دولت  حمایت  با  مگر  بود  نخواهد 
مقررات یا با حمایت مجلس و قوه قضاییه از طریق تصویب و 
نظام  سازمان  و  وکلا  کانون  اکنون  انحصاری.  قوانین  اجرای 
قدرت  و  هستند  صنفی-حاکمیتی  نهاد های  دو  هر  پزشکی 
فراقانونی و فرادولتی دارند. در واقع دولت در دولت ایجاد شده که 
باید تمامی آن ها اعم از وابستگان به انجمن های صنفی یا نهاد ها 

ملغی شوند.
*راه چاره اصلاح قوانین است

این اقتصاددان با اشاره به اینکه در کشور خلأ قانونی داریم، 
می گوید: قانون تسهیل رقابت و منع انحصار و شورا و مرکز ملی 
مرکز  در  نیستند.  برخوردار  کافی  قدرت  و  استقلال  از  رقابت 
گسترده ای  فعالیت  باید  مجلس  کمیسیون های  و  پژوهش ها 
صورت گیرد تا تمام قوانین، مقررات و دستورالعمل هایی که قدرت 

انحصاری به بخشی از جامعه اعطا کرده، لغو شود.
*مجوز به وجود آمده تا انحصار ایجاد شود

سعدوندی نقطه آغاز کنش را اصلاح قوانین دانسته و می گوید: 
و  ایجاد  قرار می گیرد. علت  آن، اصلاح مقررات دولتی  از  بعد 
گسترش بسیاری از مجوز ها، فساد و رانت پاشی است. یعنی 
مجوز ایجاد می شود تا نهاد متولی مجوز از طریق اعطای این 
مجوزها، دریافتی های نقدی و غیرنقدی داشته باشد یا به مواهبی 
ویژه برسد. پس نهاد های مسئول از طریق اعطای مجوز منفعت 
می برند. علت دوم ایجاد مانع برای ورود است، یعنی مجوز به 

وجود آمده تا انحصار ایجاد شود.
وی با طرح این سؤال که چرا باید دریافت مجوز برای تأسیس 
یک آموزشگاه این قدر مشکل باشد و خود مجوز ارزش پیدا کند، 
می گوید: اگر مجوز ها بر اساس صلاحیت داده شود، نیازی به 
خرید مجوز نیست. مجوز دفاتر اسناد رسمی به ارث می رسد! در 

کجای دنیا چنین وضعیتی وجود دارد؟
*در بسیاری از قوانین تبعیض داریم

اعطای  قانونی،  تورم  دلایل  از  یکی  می افزاید:  سعدوندی 
قشر  به  و  داریم  تبعیض  قوانین  از  بسیاری  در  مجوز هاست. 
اعطای مجوز داده  قالب  از جامعه، موهبت هایی در  خاصی 
شده است. این باعث شده که عامه مردم سرشان بی کلاه بماند 
و به این مواهب، دسترسی نداشته باشند. توجه کنیم که این 
مواهب از هیچ به وجود نمی آید، در واقع از شیره بدنه جامعه 
کشیده شده و به گروه های خاص منتقل می شود. این به معنای 
رانت خواری است. باید روزی بنا را بر این بگذاریم که جلوی 

رانت ها را بگیریم.
*رقابت یعنی بهبود وضعیت مصرف کنندگان

این اقتصاددان به بهبود وضعیت مصرف کنندگان پس از رقابتی 
یا سازماندهی   IO علم و می گوید:  اشاره کرده  اقتصاد  شدن 
صنعتی به وجود آمد تا نحوه تعامل با انحصارات را مورد بررسی قرار 
دهد. در بسیاری از کشور های جهان قوانین ضدانحصار و رقابتی 
کردن اقتصاد به شدت اعمال می شود. پس از اعمال این قوانین، 

شرایط مصرف کنندگان بهبود چشمگیری یافته است.
وی در این رابطه اضافه می کند: به عنوان مثال، پیش از این 
اعطای  طریق  از  که  داشتند  را  این  امکان  آمریکا  در  بانک ها 
کارت های اعتباری به دارندگان کارت اجحاف کنند، اما از سال 
2010 به بعد قوانینی تصویب شد که جلوی فعالیت های مخرب 
بانک ها در این زمینه را گرفت و از آن زمان، رفاه مصرف کننده 
در  را  موضوع  این  می توان  است.  کرده  پیدا  افزایش  به شدت 
ایران، به بازار خودرو یا واردکنندگان کالا های اساسی و مصرفی و 

همچنین ارائه کنندگان خدمات تسری داد.
*محدودیت های باورنکردنی اقتصاد کشور

به وجود  ما  که  محدودیت هایی  می کند:  تأکید  سعدوندی 
آورده ایم باورنکردنی است، حتی در اعطای مجوز داروخانه نیز 
بخش  بین  تعاملات  از  بسیاری  است.  می شده  سخت گیری 
شکل  انحصاری  به صورت  حاکمیتی  نهاد های  و  خصوصی 
می گیرد. برای نمونه مجوز دفاتر پیش خوان دولت به چه کسانی 
و بر چه اساسی داده می شود؟ همچنین دفاتر الکترونیک قوه 
قضاییه و پلیس+10. باید جلوی اعطای این گونه پروانه ها گرفته 
شود، زیرا موجب ویژه خواری است. لازم است قانونی تصویب 
شود که سایر قوانین در این زمینه را ملغی اعلام کند. بسیاری از 

مقررات نیز باید مورد تجدیدنظر قرار گیرد.

نقش نهادهای صنفی در محدود کردن فعالیت های پزشکان و وکلا چیست؟

ریشه انحصار در مشاغل خاص

بیان  با  کارگران،  صنفی  انجمن های  عالی  کانون  رئیس 
ایجاد نمی شود گفت: مسیر  وام  با دادن  تنها  این که اشتغال 
سرمایه گذاری در کشور باید به سمت صنعت و تولید ناخالص 

داخلی برود.
ابوالفضل فتح الهی اظهار کرد: تردیدی نیست که ایجاد اشتغال 
تنها با پرداخت تسهیلات امکانپذیر نیست و عوامل مختلفی مثل 
باید کامل  بحث مدیریت، منابع انسانی، تجهیزات و امکانات 
شود تا یک اشتغال پایدار ایجاد شود؛ بنابراین لزوماً با پرداخت 

تسهیلات نمی توان اشتغالزایی کرد.
وی درباره انتشار لیست دریافت کنندگان وام اشتغال روستایی 
وام  کنندگان  دریافت  اسامی  انتشار  گفت:  و  کرد  عقیده  ابراز 
اشتغال به دلیل اصل شفافیت بود و وزیر کار برای شفاف سازی 
هرچه بیشتر مدت ها به دنبال این بود تا فهرست اسامی صاحبان 
این طرح ها و دریافت کنندگان این پول ها را به مردم اعلام کند. 
مردم حق دارند بدانند وجوه و منابعی که سرمایه گذاری می شود 

در کجا هزینه می شود؟
می بینند  مردم  که  است  این  حُسنش  داد:  ادامه  الهی  فتح 
سرمایه گذاری به درستی انجام شده یا نه و اگر سرمایه گذاری 

جواب نداد و پاسخ لازم را از بازار سرمایه گذاری دریافت نکرد، 
و  کند  نظر  تجدید  بازخوردها  تناسب  به  می تواند  هم  دولت 

تسهیلات را به بخش های دیگر سوق بدهد.
*اشتغال در بخش خدمات پایدار نیست

رئیس کانون عالی انجمن های صنفی کارگران تصریح کرد: 
افزایش تولید ناخالص داخلی زمانی محقق می شود که بتوانیم 
کشاورزی  و  در بخش های صنعت  و  کنیم  ایجاد  افزوده  ارزش 
اشتغال با ظرفیت کامل اتفاق بیفتد. بخش خدمات نمی تواند به 
تنهایی ارزش افزوده ایجاد کند چون پایدار نیست و بعضاً اشتغال 
کاذب به شمار می رود لذا مسیر سرمایه گذاری در کشور باید به 

سمت صنعت و تولید ناخالص داخلی )GDP( برود.
وی افزود: با توجه به افزایش قیمت مواد اولیه و نبود نقدینگی، 
تسهیلات دهی باید به نحوی صورت گیرد که مزیتی در بازار تولید 
و ارزش افزوده ایجاد کند. خواسته اکثر تولید کنندگان این است 
که میزان تسهیلات باید تغییرات محسوسی داشته باشد چون 

با توجه به اینکه ارزش پول ملی کاهش یافته اگر نرخ تسهیلات 
همان میزان قبل باشد، کمکی به تولید و تولید کننده نمی کند.

*پروژه های عمرانی اشتغال عمده ایجاد می کند
این مقام ارشد کارگری با اشاره به کاهش بودجه های عمرانی 
بودجه ها  شدن  کم  شاهد  عمرانی  بخش  در  متأسفانه  گفت: 
هستیم و دولت از بودجه عمرانی می زند در حالی که باید به آن 
اهمیت بدهد. امروز بسیاری از مشکلات و مسائل اقتصاد کشور 
در گروی اجرای پروژه های عمرانی است که اشتغال عمده ای 

ایجاد می کند.
وی در پایان گفت: با نگاه به آمارهای اشتغال طی سال های 
گذشته بیشترین میزان اشتغال ایجاد شده در بخش خدمات 
نرخ  افزایش  دلیل  به  کشاورزی  بخش  در  است.  افتاده  اتفاق 
نهاده های تولید، این شاخص افزایش یافته و برخلاف انتظار، 
اشتغال بیشتری ایجاد شده ولی بخش صنعت به لحاظ ایجاد 

شغل در رده آخر قرار دارد.

رئیس کانون عالی انجمن های صنفی کارگران :

مردم حق دارند بدانند منابع بانکی کجا هزینه می شود

رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس گفت: جذابیت قیمتی در بازار متشکل ارز باعث افزایش حجم ورود ارز توسط صادرکنندگان به کشور می 
شود و این بازار می تواند جلوی رانت و فساد را گرفته، قیمت ارز را کاهش دهد و تعادل منطقی در بازار ایجاد کند.

»محمدرضا پور ابراهیمی« درباره تاثیر راه اندازی بازار متشکل ارز در ساماندهی بازار ارز، افزود: اگر برنامه  جامعی که برای این بازار در نظر گرفته 
شده است اجرا شود حتما این بازار می تواند به ساماندهی بازار ارز کمک کرده و از رانتی که در اقتصاد وجود دارد جلوگیری کند.

رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس ادامه داد: از مشکلات سال 97 این بود که صادرکنندگان، ارز خود را به کشور نمی آوردند و به ناچار با 
استفاده از روش ها و بخشنامه های مختلف تلاش می شد تا آنها ترغیب به این کار شوند.

پور ابراهیمی اضافه کرد: اما پس از راه اندازی بازار متشکل، نرخ ارز خودش به صادرکنندگان این علامت را می دهد که ارز را به کشور وارد کنند 
زیرا برای آنها جذابیت قیمتی خواهد داشت.

وی یادآور شد: تاکنون صادر کنندگان به دلیل جذابیت پایین، تمایل نداشتند که ارز خود را در بازار نیما عرضه کنند، اما با راه اندازی بازار 
متشکل ارز و افزایش جذابیت قیمتی، بخش عمده ای از ارزی که تاکنون به کشور باز نمی گشت در آینده وارد بازار کشور خواهد شد.

رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس ادامه داد: بازار متشکل، منابع ارزی کشور را افزایش داده و رانت های موجود ناشی از تفاوت قیمت در 
سامانه نیما را کاهش می دهد.

پور ابراهیمی اضافه کرد: با کاهش تقاضا برای ارز و عرضه بیشتر از طریق بازار متشکل، قیمت ارز نیز به تعادل خواهد رسید.
وی به بخشنامه دیروز بانک مرکزی درباره بسته سیاستی نحوه برگشت ارز حاصل از صادرات اشاره کرد و گفت: بر اساس این بخشنامه، 
صادرکنندگان می توانند بخشی از ارز خود را به صورت اسکناس در صرافی ها عرضه کنند. این تصمیم با استقبال صادرکنندگان مواجه شده و 

میزان ورود ارز را افزایش می دهد و این موضوع دیروز باعث افزایش عرضه و کاهش قیمت ارز شد.
قرار است در بازار متشکل ارزی، معاملات اسکناس و نقد انجام شود. بر این اساس صادرکنندگان و دارندگان ارز می توانند از طریق صرافی ها 

برای فروش، نرخ مورد نظر خود را در سامانه بازار متشکل به ثبت برسانند.
بازیگران اصلی بازار متشکل شامل بانک مرکزی، بانک ها و صرافی های دارای مجوز هستند. قرار است در ابتدا معاملات با دو یا سه نوع ارز 

اصلی )دلار، یورو و درهم( آغاز شود، اما به تدریج به سایر ارزها تسری یابد.

سخنگوی هیات رییسه مجلس شورای اسلامی گفت: قیمت مسکن و اجاره بهای آن روند منطقی را طی نمی کند لذا با 
بهروز نعمتی در بیست و چهارمین جلسه ستاد اطلاع رسانی و تبلیغات اقتصادی، اظهار کرد: در جلسه امروز مساله 
مسکن و افزایش اجاره بررسی و قرار شد تا اطلاع رسانی واحدی در این باره صورت بگیرد و با صاحبان سایت هایی که قیمت 

های کاذب را برای ایجاد شایعه در جامعه منتشر می کنند، به جدیت مقابله شود.
وی با اشاره به نوسانات قیمت خرما، گفت: قیمت خرما کاهش یافته و به 27 هزار تومان رسیده که البته این عدد منطقی 

نیست اما این رقم روند کاهشی داشته است.
وی افزود: یکسری نوساناتی را در بازار شاهد بودیم که واقعی نبودند. با توجه به التهاب بازار، ستاد واقعیت ها را به جامعه 

ارائه می کند. 
سخنگوی هیئت رئیسه مجلس بیان کرد: خوشبختانه ستاد کار خود را به خوبی انجام می دهد و با همه بازار و تولید 

کنندگان در ارتباط است تا واقعیت ها را به خوبی برای مردم انعکاس دهد.
وی با اشاره به قیمت برنج، عنوان کرد: قیمت برنج در فضای مجازی به صورت تصنعی با بهای 25 هزار تومان شایعه می 

شود که واقعی نیست ؛ البته من قیمت 21 هزار تومان را شنیده ام.
وی درباره حقوق کارکنان دولت، گفت: روز گذشته در هیات رئیسه مجلس جلسه داشتیم و افزایش 400 هزار تومان حقوق 
کارمندان عدد ثابتی است که به حقوق همه کارکنان اضافه می شود؛ اما برای کارگران بستگی به توافق شورای عالی کار و 

کارگران دارد.  وی ادامه داد: همچنین موضوع افزایش یک تا 10 درصدی هم قرار شد مورد بررسی قرار بگیرد.
وی در پایان گفت: از مردم می خواهیم تا به هر رسانه ای اعتماد نکنند و تنها اخبار رسانه های معتبر و سایت های دولتی، 

اصناف و امور صنفی را مد نظر قرار دهند.
نعمتی گفت: جلسات ستاد به صورت منظم هفته یکبار تشکیل می شود، اما کار گروه  ها در هفته چند روز جلسه دارند 
و موضوعات را بررسی می کنند. وی در پایان افزود: ما باید به سمت و سویی برویم تا اخبار از سوی سازمان هایی که دارای 

شناسنامه هستند، رصد شوند.

رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس:

 نرخ ارز با راه اندازی بازار متشکل کاهش می یابد
نشست ستاد اطلاع رسانی و تبلیغات اقتصادی ؛

هشدار به سایت های شایعه پرداز قیمت ها، برخورد جدی است
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ابراهیم شکوری:

از ویلموتس قبل از عقد قرارداد با ایران
 تست می گیریم!

فوتبال  فدراسیون  دبیرکلی  سرپرست 
مارک  با  قراردادی  آنکه  از  قبل  گفت: 
تست  یکسری  او  از  ببندیم  ویلموتس 

می گیریم!
مارک  انتخاب  درباره  ابراهیم شکوری 
ملی  تیم  سرمربی  عنوان  به  ویلموتس 
فوتبال ایران گفت: فاکتورهای مختلف 
را بررسی کردیم تا به اسم آقای ویلموتس 
رسیدیم. شاخصه های مختلفی را نسبت 
به تجربه قبلی خودمان با آقای کی روش 

سنجیدیم و به آقای ویلموتس رسیدیم.
الدین  زین  حضور  بحث  درباره  وی 

زیدان و ژوزه مورینیو در تیم ملی فوتبال ایران اظهارداشت: اگر دید فنی و ورزشی داشته 
باشید متوجه می شوید که این صحبت ها امکان پذیر نیست. آقای مازیار ناظمی نظر 
خودش را در این باره گفته است. زیدان با رئال مادرید قرارداد سالانه ۲۶ میلیون دلاری 

بسته است. با چنین ارقامی محال است به ایران بیاید.
سرپرست دبیرکلی فدراسیون فوتبال درباره بیماری خونی مارک ویلموتس در چند 
سال گذشته، تصریح کرد: اولین بار است این خبر را می شنوم. فکر نمی کنم چنین 
چیزی باشد. قبل از اینکه قراردادی با ویلموتس ببندیم یکسری تست ها از ایشان گرفته 
می شود. نه تنها از ایشان بلکه از هر بازیکن و مربی خارجی که به ایران می آید این 

تست ها گرفته می شود!
شکوری درباره دیدگاه مارک ویلموتس از ایران افزود: تصوری که در بیرون از ایران 
نسبت به کشور ما وجود دارد با آنچه در داخل است تفاوت دارد. وقتی ایشان به ایران آمد 
او را به مرکز ملی فوتبال که یکی از مجهزترین مراکز فوتبالی خاورمیانه است بردیم. این 
مربی از امکانات فوتبال ملی رضایت داشت و از امکاناتی که وجود دارد استقبال کرد. 

آقای ویلموتس در سطح شهر تهران و از چند هتل دیدن کرد.
وی که با برنامه صبح بخیر گفتگو می کرد، در بخش دیگری از صحبت هایش با بیان 
اینکه ویلموتس از امکانات و شرایط ایران رضایت داشت، گفت: زمانی که ویلموتس آمد 
مشکلی نداشت و حتی در صحبت هایی که داشت اعلام کرد ممکن است خانواده اش 
را به ایران بیاورد. اگر ایشان هم نهایی نشود و مربیان دیگری بشود … )صحبت هایش 

توسط مجری قطع می شود(
سرپرست دبیر کلی فدراسیون فوتبال در پاسخ به این سئوال که یعنی هنوز قرارداد 
ویلموتس نهایی نشده است؟ تاکید کرد: از نظر من وقتی نهایی است که قرارداد امضا 
شود. شکوری درباره احتمال تکرار تجربه حضور خاویر کلمنته در ایران برای مارک 
ویلموتس خاطرنشان کرد: سعی کردیم در آرامش مربی را بیاوریم و با او در فضای 

دوستانه و صادقانه صحبت کنیم و کار را پیش ببریم.
به گفته شکوری، مبلغ قرارداد ویلموتس جزو مفاد محرمانه است و در صورتی این مبلغ 

اعلام می شود که این مربی خودش هم رضایت داشته باشد.

ناصرمحمدخانی:

 پرسپولیس از اعتبارش در آسیا دفاع کرد
پیشکسوت پرسپولیس گفت: این تیم برای دفاع از نام اعتبار خود در آخرین دیدار 
مرحله مقدماتی لیگ قهرمانان آسیا برابر السد قطر به میدان رفت و با کسب پیروزی 

توانست به آن چه استحقاق و لیاقتش را داشت، برسد.
»ناصر محمدخانی« افزود: اگر چه پرسپولیس شانسی برای صعود به مرحله بعدی 
لیگ قهرمانان آسیا نداشت اما توانست با ارائه نمایش خوب و قابل قبول برابر السد قطر 

به پیروزی برسد و سه امتیاز کامل را کسب کند.
وی اظهار داشت: پرسپولیس در این دوره از رقابت های لیگ قهرمانان آسیا بدشانسی 

آورد و اشتباهات داوری علیه این تیم باعث شد امتیازهای مهمی را از دست بدهد.
محمدخانی تصریح کرد: سرخپوشان با شایستگی به مقام قهرمانی در لیگ برتر 
رسیدند و این شانس را خواهد داشت با غلبه بر سپاهان اصفهان راهی فینال جام حذفی 
شوند و به طور حتم اگر این اتفاق شیرین رخ دهد با برد برابر داماش گیلان به دومین جام 

خود در امسال خواهد رسید و فصلی خاطره لنگیز را رقم خواهد زد.
بازیکن اسبق پرسپولیس ادامه داد: این تیم در مرحله نیمه نهایی جام حذفی در 
اصفهان دیدار سختی را مقابل سپاهان پیش رو خواهد داشت اما احساس قلبی من 
این است که با تدابیر کادر فنی و تلاش بازیکنان پیروزی در این مسابقه دور از دسترس 

نیست.
وی در پایان گفت: برانکو برای پرسپولیس زحمات زیادی کشیده و نقش او در موفقیت 
های پرسپولیس در سال های اخیر غیر قابل انکار است و امیدوارم برای مدت طولانی در 

پرسپولیس حضور داشته باشد.
پرسپولیس  دوشنبه شب گذشته در آخرین دیدار مرحله مقدماتی گروه D لیگ 
قهرمانان آسیا السد قطر را ۲ بر صفر شکست داد و با 7 امتیاز در رده چهارم این گروه قرار 

گرفت و از صعود به مرحله حذفی بازماند.

نامجو مطلق:

 شفر توجهی به اظهارات کمیته فنی نداشت
استقلال  باشگاه  فنی  کمیته  عضو 
گفت: تصور ما بر این بود که کمیته فنی 
باشگاه قدرت لازم را دارد اما در نشست 
هایی که برگزار شد به این نتیجه رسیدم 
خوبی  چندان  شرایط  فنی  کمیته  که 
این  اظهارات  به  توجهی  شفر  و  ندارد 

کمیته نداشت.
داشت:  اظهار  مطلق«  نامجو  »مجید 
اگر باشگاه استقلال به دنبال این است 
که کمیته فنی کارایی لازم را داشته باشد 
باید به این کمیته اختیارات کافی را بدهد 

تا آن ها با بتوانند با فراغ بال وظایفی را که بر دوششان است انجام دهند.
وی افزود: فرهاد مجیدی پیش ازاین که به عنوان سرمربی استقلال انتخاب شود و در 
چند بازی باقیمانده لیگ برتر و لیگ قهرمانان آسیا هدایت آبی پوشان تهرانی را بر عهده 
بگیرد از مسولان این تیم درخواست کرد سرمربی فصل آینده استقلال خارجی باشد 
و او به عنوان دستیار اول به فعالیت خود ادامه دهد. مجیدی می خواهد بر تجربیاتش 
بیفزاید . عضو کمیته فنی باشگاه استقلال خاطرنشان کرد: این که شایعاتی شنیده می 
شود مبنی بر این که وینفرد شفر دوباره سرمربی استقلال شود درست نیست و نظر من 
بر این است که بازگشت شفر به استقلال برگشت به عقب است. پیشکسوت استقلال 
تصریح کرد: قرارداد شفر با استقلال حرفه ای نبود. متاسفانه قرارداد مربیگری او روی 
اشتباهات مدیریت قبلی رقم خورد. آنها نتوانستند بندهای لازم را که از اصول حرفه ای 
گری در فوتبال امروز دنیاست در قرارداد این مربی بگنجانند. وی در پایان گفت: تصور 
ما بر این بود وقتی باشگاه استقلال کمیته فنی را تشکیل داده است بر اساس اختیارات 
این اتفاق رخ داده اما در نشست هایی که برگزار شد به این نتیجه رسیدم که کمیته فنی 

شرایط چندان خوبی ندارد و شفر توجهی به اظهارات کمیته فنی نداشت.

فرهاد مجیدی:

در هر پستی بتوانم به استقلال کمک می کنم
سرمربی تیم فوتبال استقلال با بیان اینکه در هر پستی بتواند به این تیم کمک می کند، 

گفت: برنامه های تیم استقلال بعد از بازی با العین برای فصل آینده قطعی می شود.
فرهاد مجیدی سرمربی استقلال در پایان دیدار با العین در چارچوب بازی های آسیایی 
گفت: بازی خیلی خوبی بود و به بازیکنانم خسته نباشید و به هواداران تبریک می گویم. 
العین تیم خوبی است و اگر پنالتی ما گل می شد، گل های بیشتری می زدیم. شاهد 
یک فوتبال خوب و با کیفیت بودیم. وی ادامه داد: استقلال همیشه در لیگ و آسیا 
مدعی بوده است. برنامه باشگاه برای سال آینده از بعد از این مسابقه قطعی می شود. 
استقلال همواره گزینه قهرمانی و موفقیت در لیگ و آسیا است. او درباره آینده خود 
تصریح کرد: من عضو کوچکی از خانواده استقلال هستم. هر کمکی هر زمانی که 
بتوانم در هر پستی انجام می دهم. استقلال بخشی از زندگی من است. مجیدی در 
پایان صحبت های خود خاطر نشان کرد: نمی شود من در العین حاضر شوم و درباره 
برونو متسو )سرمربی پیشین العین( صحبت نکنم. او همیشه در قلب من است و او را 

دوست دارم. متسو همیشه در قلب هواداران العین خواهد ماند.

ژاوی: به نیوکمپ برمی گردم
»ژاوی هرناندز« کاپیتان اسبق بارسلونا و تیم ملی اسپانیا، پس از خداحافظی از فوتبال 
حرفه ای به همراه تیم السد قطر، ضمن اشاره به آغاز حرفه مربیگری در تیم قطری، تایید 

کرد که قصد دارد در کسوت سرمربی به نیوکمپ باز گردد.
مقابل  تیمش  دیدار  پایان  در  و  دوشنبه شب گذشته  اسپانیایی   ستاره 39 ساله 
پرسپولیس در لیگ قهرمانان آسیا که در نهایت با شکست ۲ بر صفر قطری ها همراه 
شد، از فوتبال حرفه ای خداحافظی کرد. ژاوی در مصاحبه ای اظهار داشت: ایده ای که 
در سرم دارم این است که مربیگری را از السد آغاز کنم تا با کسب تجربه آماده بازگشت به 
فوتبال اروپا شوم، بله، امیدوارم آن تیم بارسلونا باشد اما در حال حاضر چنین جایگاهی 

ندارم و برای این مسئولیت آماده نیستم.

ساعی:  می خواهند توپ را به زمین میزبان بیاندازند

بابقالومجیزگوتکواندونتیجهنمیگیرد!
پرافتخارترین قهرمان المپیک گفت: متأسفانه به جای اینکه 
با واقعیت ها کنار بیاییم، می خواهیم توپ را به زمین دیگران 
بیندازیم و بگوییم دلیل ناکامی تکواندوی ایران انگلیسی ها 

هستند.
 هادی ساعی ، در پاسخ به این سوال که نظر شما در مورد 
نتایجی که تیم ملی تکواندو در مسابقات جهانی منچستر کسب 
کرد چیست، گفت: نتایج در این دوره از رقابت ها به هیچ عنوان 
قابل قبول نیست. ما نسبت به دوره های قبل افت بسیار شدیدی 
را کرده ایم. ما در طول یازده دوره مسابقات جهانی همیشه سکو 
نشین بودیم، اما در این دوره سقوط کردیم و در جایگاه دوازدهم 
قرار داریم که این واقعا تاسف آور است. متأسفانه این نتیجه را 
من خیلی قبل تر پیش بینی کرده بودم. دو سال قبل وقتی من 
گفتم این نفراتی که در ترکیب تیم ملی داریم، در نهایت اگر 
خیلی تلاش کنند، بتوانند سهمیه المپیک را بگیرند، اما بعید 
می دانم بتوانند در المپیک مدال کسب کنند. صحبت های دو 
سال پیش من حالا ثابت می شود که آنها حتی در مسابقات 
جهانی در ابتدای مسیر هنوز نتوانسته اند کاری انجام بدهند. 
وقتی من این صحبت ها را مطرح کردم آقایان گفتند چه کار 
کنیم؛ این نفرات جزو نفرات رنکینگی ما هستند. بنده به آنها 
اعلام کرده بودم باید به غیر از این نفرات تکواندوکاران دیگری را 
باید وارد رنکینگ کنیم تا دست تیم ملی خالی نباشد. من تمام 
این صحبت ها را مطرح کردم، اما کسی به حرف ما گوش نداد.

ادامه  در  المپیک  برنز  مدال  یک  و  طلا  نشان  دو  دارنده 
صحبت های خود، خاطرنشان کرد: انتقاد من از ملی پوشان و 
کادر فنی تیم ملی نیست. آنها تلاش خود را کردند اما مشکل 
تکواندوی ایران این است که افراد توانمند در کنار تیم ملی 
حضور ندارند. فدراسیون باید برای موفقیت تکواندو از باتجربه ها 
استفاده کند که متأسفانه این کار را نمی کند. فریبرز عسگری 
در  که  شرایطی  با  اما  است،  بوده  موفق  قهرمانی   دوران  در 
تکواندو حاکم است به غیر از فریبرز هم هر کس دیگری بیاید 
شرایط تکواندو همین است، چون شیرازه کار از دست مسئولان 
فدراسیون در رفته است. آقایان فقط دنبال این هستند که یک 
نفر بیاید تا در مقطعی دو مدال بگیرد و پشت آن مدال ها پنهان 

شوند.
پرافتخارترین قهرمان المپیکی ایران در پاسخ به این سوال که 
نظر شما در مورد نتایج بانوان و مدالی که مومن زاده در سن ۱7 
سالگی کسب کرده است چیست، گفت: به مومن زاده کسب 
این مدال را تبریک می گویم؛ اما چه کسی گفته او ۱7 ساله 
است؟! بنده در المپیک جوانان به همراه آنان بودم و او در حال 
حاضر ۱9 ساله است، اما آقایان نمی دانم چرا دوست دارند در 

بوق و کرنا کنند که او ۱7 سال دارد! ضمن این که نفرات دیگری 
که به این مسابقات اعزام شدند و باختند و نتیجه نگرفتند آیا 
۴۰ ساله هستند؟! همه بچه ها تقریبا هم سن و سال هستند، 
اما این که می خواهند بگویند یک جوان ۱7 ساله در مسابقات 
جهانی مدال کسب کرده برای من عجیب است. مومن زاده ۱9 

ساله است.
ساعی در پاسخ به این سوال که به نظر شما آیا در صدور روادید 
ملی پوشان پشت پرده ای انگلیسی وجود داشته یا این که کم 
کاری از جانب فدراسیون بوده است، گفت: واقعیت این است 
که عدم مدیریت و عوامل فدراسیون باعث شد که تیم ملی در 
گرفتن روادید با مشکل روبه رو شود. همین که می بینیم نفرات 
روبه رو  مشکل  با  ویزا  گرفتن  در  جهانی  مسابقات  به  اعزامی 
شدند، این نشان از کم کاری فدراسیون تکواندو است. یکی از 
دلایلی که ملی پوشان موفق به دریافت روادید نشدند این بود که 
۲۰ روز قبل از آغاز مسابقات جهانی تکواندوکاران راهی ترکیه 
شدند تا از طریق سفارت انگلیس ویزا را دریافت کنند. با توجه 
به اینکه ما با مشکل سیاسی با کشور انگلیس روبه رو هستیم 
و به همین دلیل انگلیس در ایران سفارت ندارد و فدراسیون 
طریق  این  از  تا  کرد  ترکیه  راهی  را  ملی  تیم  دلیل  همین  به 

روادید ملی پوشان دریافت شود اما مشکل اصلی این است که 
فدراسیون برای دریافت ویزا خیلی دیر اقدام کرد. برای رفتن به 
چنین کشوری و آنهم مسابقات بزرگی مثل رقابت های جهانی 
باید چند ماه زودتر اقدام می کردند. متأسفانه آقایان دیر اقدام 
اقدام  قهرمانان  ویزای  دریافت  برای  عادی  روش  از  و  کردند 
کردند. فدراسیون مثل مردم عادی برای گرفتن ویزا برای ملی 
پوشان اقدام کرد، این در حالی است که این اشتباه بزرگی بوده 
که آقایان انجام دادند. آنها به جای اینکه ۵۰ پوند بیشتر هزینه 
کنند خواستند از طریق شیوه عادی اقدام کنند تا در گرفتن ویزا 
کمتر هزینه کنند که در پایان شاهد بودیم چنین تبعاتی در پشت 
این تصمیم غلط بود. آنها حتی پیش بینی نکردند که اگر برای 
دریافت روادید اقدام کنند و مدارک ملی پوشان در زمان بررسی 
از سوی سفارت با مشکل روبه رو شود برای اقدام مجدد دیگر 
زمانی برای این کار ندارند. این تصمیمات در نهایت منجر شد 
که تیم در آستانه اعزام وارد استرس شود و در نهایت چند نفر از 
ملی پوشان هم موفق نشدند راهی این مسابقات شوند که این 

اتفاق به نوبه خود عجیب بود.
دارنده نشان طلای المپیک در پاسخ به این سوال که آیا رئیس 
فدراسیون مدعی شده این موضوع را با رئیس فدراسیون جهانی 

در میان گذشته تا از طریق IOC حق ملی پوشان کشورمان را 
بگیرد، گفت: ما در مورد کدام حق صحبت می کنیم؟ اگر آقایان 
به دنبال گرفتن حق ملی پوشان کشورمان بودند ۵۰ پوند بیشتر 
هزینه می کردند تا روادید آنها در زمان موعد صادر شود. نه اینکه 
از شیوه عادی برای گرفتن ویزا اقدام می کردند. من نمی دانم 
آقایان از چه صحبت می کنند. نباید تصمیمات اشتباهی را که 
گرفته ایم به گردن دیگران بیندازیم. اگر چند ماه زودتر برای 
راحتی  به  می کردیم  استفاده  ویژه  شیوه  از  آنهم  ویزا  گرفتن 
می توانستیم روادید همه نفرات را در زمان موعد دریافت کنیم اما 

اشتباهات خودمان باعث شد تا چنین اتفاقی رخ دهد.
ساعی در ادامه صحبت های خود، خاطرنشان کرد: تیم ملی 
هندوستان موفق به دریافت روادید نشده، آنها مستعمره کشور 
انگلیس هستند. وقتی آنها هم نمی توانند ویزا دریافت کنند، 
پرونده  صحبت ها مبنی براینکه موضوع سیاسی بازی بوده، 
نتوانستند  از دلایل اصلی  که هندی ها  بسته می شود. یکی 
روادید دریافت کنند این بود که آنها نیز مثل ما دیر اقدام کردند 
و تا مراحل قانونی طی شود، هندی ها نیز فرصت حضور در 
مسابقات جهانی را از دست دادند. آنها که دیگر مشکل سیاسی 
نداشتند. ما با انگلیس مشکل سیاسی داریم، به هر حال هر 
کاری قانون خودش را دارد، اما آقایان این را نمی دانند؛ چرا؟ 
چون وقتی کنار تیم ملی بقال و مجیزگو باشد در نهایت همین 
اتفاقاتی رخ می دهد که شاهد آن بودیم.  آقایان میخواهند با 
بقال و مجیز گو نتیجه بگیرند، اما عملکرد تکواندو از المپیک 
ریو تا به امروز گویای همه چیز است. متأسفانه به جای اینکه 
با واقعیت ها کنار بیاییم، می خواهیم توپ را به زمین دیگران 
انگلیس ها  ایران  تکواندوی  ناکامی  دلیل  بگوییم  و  بیندازیم 
هستند، اما این به هیچ عنوان برای خانواده بزرگ تکواندو و 

جامعه ورزش قابل قبول نیست.
رئیس کمیسیون ورزشکاران در پاسخ به این سوال که مسابقات 
جهانی سکوی پرتابی بود برای رسیدن ملی پوشان به المپیک 
توکیو، به نظر شما با از دست دادن این فرصت آیا کار برای ما 
دشوار می شود یا این که راه های دیگری برای رسیدن به المپیک 
فدراسیون  که  است  این  راه  اولین  گفت:  دارد،  وجود  توکیو 
تکواندوی ایران آدم های کوچک اطراف خود را کنار بگذارند. 
ما در تکواندو افراد بزرگ و باتجربه خیلی داریم. از آنها استفاده 
کنند تا بتوانند در ادامه مسیر موفق باشند. کار سخت است، اما 
برای عبور از مسیر سخت حتماً باید کارهای سخت انجام دهیم. 
ما فرصت برای گرفتن سهمیه المپیک را داریم و می توانیم از 
مسابقات آسیایی شانس حضور در المپیک ۲۰۲۰ توکیو را به 

دست بیاوریم.

ورزشی

داور بین الملل سابق فوتبال ایران گفت:  برای بهبود وضعیت داوری در فوتبال باید 
داوران حرفه ای شوند و پول حرفه ای بگیرند.

 نوید مظفری در مورد وضعیت داوری در لیگ برتر هجدهم گفت: داوری این فصل هم 
مثل داوری در فصل گذشته و فصول قبل بود. فصلی پر از اشتباهات تأثیرگذار را از داوران 
شاهد بودیم داوران در مسابقات حساس با اشتباهاتی که مرتکب شدند در نتایج تأثیرگذار 
بودند. کمیته و دپارتمان داوری فوتبال هم تا زمانی که نگاه حمایتی به داوران دارد و سعی 
می کند اشتباهات داوران را به نوعی توجیه کند این سیکل معیوب ادامه خواهد یافت. زیرا 
داوران وقتی توجیه کمیته و دپارتمان داوری را می بینند تصور می کنند در زمین اشتباهی 

نداشتند و به کار خود ادامه می دهند.
وی افزود: اما بهترین راه این است که واقعیت را به مردم و فوتبال دوستان بگوییم آنها 
خیلی خوب شرایط را می فهمند. بنابراین بهتر است با آنها روراست باشیم و بگوییم بله داور 

اشتباه کرده است. تا اینکه بی مورد اشتباهات داوری را توجیه کنیم.
مظفری با اشاره به وضعیت داوری در شهرهای مختلف کشور گفت: بهترین راه این 
است که برنامه بلندمدت داشته باشیم و به سمت حرفه ای شدن پیش برویم تا اینکه با 
الفاظی مثل VAR بازی کنیم. بهتر است به جای این رفتارها به سمت آموزش بهتر داوران 
برویم. به داوران جوان و با انگیزه تر میدان بدهیم ما در استان ها و شهرهای مختلف کشور 

داوران زیادی دارم که در حال از بین رفتن هستند و باید به آنها بها بدهیم.
فصلی پر اشتباه در داوری داشتیم

وی در مورد اینکه چرا داوران ما پراشتباه بودند مگر مدرس فیفا در ابتدای فصل برای آنها 
کلاس برگزار نکرد، گفت: هیچکس منکر مدرس فیفا نیست اما کاری که امسال انجام 
دادیم در سال های قبل هم برای داوران انجام دادة ایم همواره در ابتدا و وسط فصل برای 
داوران کلاس داوری برگزار می کنیم. اما بهترین کار این است که کار آموزش داوران را از 
استان ها شروع کنیم. در حال حاضر استان ها نمی دانند که چگونه باید کار آموزشی به 

داوران خود بدهند زیرا از مرجع بالاتر برنامه ای به آنها ارائه نمی شود.
داور بین الملل سابق فوتبال ایران در مورد اینکه به نظر او داوران ما چگونه حرفه ای 
می شوند و داوران باید چقدر دستمزد بگیرند تا بتوان آنها را حرفه ای قلمداد کرد، گفت: 
حرفه  ای شدن داوران فقط این نیست که پول زیاد به داوران داده شود حرفه ای شدن این 
است که داوران شغل اصلی  شان داوری باشد. روزها در تمرینات و کلاس های داوری 
شرکت کنند محل تمرین و ریکاوری مناسب داشته باشند و آموزش مناسب ببینند. اما 
اینکه از نظر ریالی بگوید چقدر باید به یک داور پول داد تا او حرفه ای شود بهتر است بگویم 
که در این مورد سازمان لیگ و فدراسیون فوتبال باید اعداد و رقم اعلام کنند. زیرا با توجه 
به شرایط و مشکلات اقتصادی نباید یک عدد عجیب من اعلام کنم و بگویم باید داوران 

باید فلان مبلغ را بگیرند تا حرفه ای شوند. بهتر است یک عدد معقول در نظر گرفته شود. 
زیرا اکنون مردم بسیار آگاهند و نسبت به مسائل اقتصادی هم حساسیت زیادی دارند. 
خیلی می شنویم که هواداران فوتبال می گویند  چرا به فلان بازیکن خارجی این همه دلار 
و پول می دهید اکنون دید مردم تغییر کرده است. بنابراین نباید عدد نجومی برای دستمزد 
داوران اعلام شود بلکه یک دستمزدی معقول و متناسب با حرفه سخت شان برای آنها در 

نظر بگیریم.

نوید مظفری:
 داوران فوتبال هم باید پول حرفه  ای بگیرند

توافق  به  منچستریونایتد  باشگاه   
فوتبال  تیم  ساله   ۲۱ بال  با  شخصی 

سوانزی رسیده است.
تلویزیونی  شبکه  گزارش  اساس  بر   
باشگاه  اسپورتس«  »اسکای 
با  شخصی  توافق  به  منچستریونایتد 
دنیل جیمز، بال ۲۱ ساله تیم فوتبال 
خرید  اولین  و  است  رسیده  سوانزی 
تابستانی اولگنار سولسشایر در ازای ۱۵ 

میلیون پوند عملی خواهد شد.
طبق این گزارش این بازیکن ولزی که علاقه زیادی برای پیوستن به سرخپوشان 
منچستر دارد، تنها یک سال دیگر از قراردادش با سوانزی باقی مانده است. این باشگاه 
انگلیسی هم که در حال حاضر در دسته اول انگلیس حضور دارد، به دنبال فروش 

دنیل جیمز است.
سولسشایر پیش از این گفته بود که ترکیب منچستریونایتد باید متحول شود و 
سیاست این باشگاه برای فصل نقل وانتقالات تابستانی جذب بازیکنان جوان که 

بتوانند سال ها در خدمت این تیم باشند، عنوان شده است.
دنیل جیمز این فصل در 38 بازی از رقابت های مختلف برای سوانزی به میدان رفت 

و ضمن به ثمر رساندن ۵ گل، ۱۰ پاس گل هم برای هم تیمی هایش ساخت.

 گابریل باتیستوتا، مهاجم پیشین تیم 
ملی آرژانتین و رم ایتالیا برای سرمربیگری 

تیم میدلزبروی انگلیس ابراز تمایل کرد.
تونی  جدایی  از  پس  میدلزبرو  تیم   
سرمربی  یک  جذب  دنبال  به  پولیس 
چمپیونشیپ  آینده  فصل  برای  جدید 
انگلیس(  باشگاهی  فوتبال  )سطح دوم 

است.
 ۵۰ باتیستوتای  گابریل  میان  این  در 

ساله که سال گذشته میلادی کورس های ویژه مربیگری گذرانده به صورت رسمی با 
ابراز تمایل به کار در انگلیس می خواهد سرمربی تیم میدلزبرو شود.

بر اساس این گزارش، تیم میدلزبرو چندین نامزد را برای پست سرمربیگری مدنظر 
دارد که یکی از آنها نیز یوناتان ووگاته است. مربی که سابقه کار در این تیم انگلیسی 

را دارد.
گابریل باتیستوتا سابقه ۲ قهرمانی جام ملت های آمریکا با تیم ملی آرژانتین را دارد. 
این مهاجم آرژانتینی در تیم های ایتالیایی رم، فیورنتینا و اینتر نیز بازی کرده است. 
ردبولز، بوکاجونیوز و ریورپلاته آرژانتین و العربی قطر دیگر تیم هایی هستند که باتیستوتا 
در آنها حضور داشت. او پس از خداحافظی از فوتبال به عنوان مدیر فنی و مشاور در 

تیم های آرژانتینی از جمله  سانتافه فعالیت کرده است.

 باشگاه چلسی با جدایی هافبک بلژیکی 
خود موافقت خواهد کرد.

اِزار به   به نظر می رسد پازل پیوستن ادن 
است،  شدن  تکمیل  حال  در  مادرید  رئال 
هافبکی که از او به عنوان اصلی ترین هدف 
فصل  در  اروپایی  باشگاه  پرافتخارترین 
شده  یاد  پیش رو  تابستانی  نقل وانتقالات 

است.
نشریه »دیلی میلی« انگلیس خبر داد مدیران 

باشگاه چلسی با جدایی ادن اِزار در پایان فصل جاری موافقت خواهند کرد، این در حالی 
است که از این هافبک ۲8 ساله به شدت مورد توجه زین الدین زیدان و باشگاه رئال مادرید 

قرار دارد.
اِزار که تا سال ۲۰۲۰ با آبی پوشان لندنی قرارداد دارد، تا کنون حاضر به تمدید قراردادش 
با چلسی نشده و این باشگاه انگلیسی مجبور است با جدایی این هافبک بلژیکی موافقت 
کند و سودی از این انتقال عایدش شود، در غیر اینصورت باید در پایان فصل آینده او را به 

عنوان بازیکن آزاد از دست بدهد.
گفته می شود نابغه بلژیکی که به »مسی کوچک« هم مشهور است، پیشنهاد ۱۵۰ 
میلیون پوندی باشگاه رئال مادرید را پذیرفته و اکنون تنها توافق میان دو باشگاه چلسی و 

رئال مادرید باقی مانده است.

 توافق منچستریونایتد با ستاره ولزی 
سوانزی

ابراز تمایل گابریل باتیستوتا برای هدایت 
میدلزبرو

چلسی با جدایی ازِار
 موافقت می کند

مرادی: با هزینه شخصی دنبال سهمیه المپیک هستم

 برای من فدراسیون دوومیدانی وجود ندارد!
سرمربی تیم فوتسال سوهان محمد سیما قم 

مسئولان استان قم حمایت خود را بیشتر کنند

دونده المپیکی دوی ماراتن ایران می گوید فدراسیون دوومیدانی 
و  المپیک  سهمیه  کسب  برای  شخصی  هزینه  با  و  ندارد  وجود 

مسابقات جهانی تلاش می کند.
محمد جعفر مرادی در مورد برنامه خود برای المپیک ۲۰۲۰ اظهار 
کرده  تغییر  خیلی  ورودی  رکوردهای  المپیک ۲۰۲۰  برای  کرد: 
است. رکورد ماراتن که ورودی آن ۲ ساعت و ۱9 دقیقه بود ۲ ساعت و 
۱۱ دقیقه و 3۰ ثانیه شده است. تقریباً هر ورزشکاری که این زمان را 
بزند شانس مدال است و می تواند در المپیک مدال بگیرد. البته برای 
همه رشته ها این تصمیم را گرفتند و می خواهند کیفیت مسابقات 
بالا برود. در رشته های دوومیدانی هر فردی که رکورد ورودی را بزند 
شانس مدال است و این کار را بسیار سخت می کند. با توجه به تایم 

در نظر گرفته شده فکر می کنم نمی توان ورودی المپیک گرفت.
ورزشکار المپیکی ایران در دوی ماراتن در ادامه گفت: ولی بند 
دیگری در کسب سهمیه وجود دارد که از طریق رنکینگ می توان 
ورودی گرفت. اگر جزو 8۰ نفر برتر جهان باشی می توان ورودی 
در  اگر  دادم  انجام  خودم  که  تحلیل هایی  با  گرفت.  را  المپیک 
یک سال ۲ مسابقه ماراتن را در ۲ ساعت و ۱۴ یا ۱۵ دقیقه بدوی 
می توانی جزو 8۰ نفر برتر قرار بگیری. پس این راه راحت تر از ثبت 

رکورد ورودی است.

مرادی ادامه داد: برای حضور در المپیک ۲۰۲۰ برنامه دارم و تمام 
تلاش خود را خواهم کرد تا به آن دست یابم. باید ببینم بدنم چطور 
پیش می رود. اگر بدنم طبق خواسته های خودم پیش رود ۱۰ تیر ماه 
در روسیه در یک دوی ماراتن در روسیه شرکت می کنم که برای کسب 
ورودی جهان و ورودی المپیک است. ورودی جهانی نسبت به دوره 
قبل تنها ۲ دقیقه تغییر کرده و ۲ ساعت ۱۶ دقیقه است و خیلی 
راحت تر از المپیک است. باید ببینیم تمرینات چطور پیش می رود 
و می توانم این رکورد را بزنم یا خیر. رکورددار دوی ماراتن ایران گفت: 
اگر بدنم به مسابقات روسیه نرسد باید با کمک مربی ام برای یک 
مسابقه دیگر برنامه بچینم و خودم را برای آن آماده کنم. برای ورودی 
جهانی تا ۶ سپتامبر زمان دارم ولی برای المپیک حدود یک سال 
دیگر زمان وجود دارد. او در پاسخ به این سوال که هزینه شرکت در 
مسابقاتی را خودش می پردازد یا فدراسیون نیز در این راه به او کمک 
می کند گفت: من هر مسابقه ای که شرکت می کنم با هزینه شخصی 
است. البته برخی مواقع اسپانسر پیدا می شود و هزینه های مرا تقبل 
می کند، اما بیشتر مواقع با هزینه شخصی به مسابقات می روم. 
فدراسیون که وجود ندارد اگر هست به ما معرفی کنید تا ما پیش 
آنها برویم. فدراسیون هیچ هزینه ای نه برای اردو، نه برای مسابقه و 
نه برای مربی به من نمی دهد و همه چیز با هزینه شخصی است. 
دونده المپیکی ماراتن ایران در پاسخ به این سوال که چرا بین او و 
فدراسیون فاصله وجود دارد و حتی فدراسیون گاهی نتایج مسابقات 
او را هم پوشش نمی دهد گفت: علت آن را باید از رئیس پرسید. این 
اختلافات به چند سال قبل برمی گردد که من صحبت هایی را علیه 
رئیس فدراسیون کردم و اختلافات پیش آمد. فدراسیون ورزشکاری 
می خواهد که بله قربان گو باشد. من در مسابقات شخصی شرکت 
می کنم و جایزه آن را هم می گیرم. در مسابقات بین المللی باکو 
که دوم شدم ۲ هزار منات جایزه گرفتم. دیگر در ایران در لیگ و 
لیگ طلایی نمی دوم و اگر ورودی المپیک و جهانی را بگیرم که 
نمی توانند مرا اعزام نکنند. محمدجعفر مرادی که برای المپیک 
ریو با زمان ۲:۱7:۲۰ سهمیه کسب کرده بود در المپیک با وجود 
مصدومیت با رکورد ۲:3۱:۵8، مسافت ۴۲ کیلومتری را طی کرد 

و به عنوان نفر صد و بیست و نهم از خط پایان مسابقات گذشت.

 سرمربی تیم فوتسال سوهان محمد سیما قم گفت: با برنامه 
ریزی هایی که انجام داده ایم هدف تیم ما حضور در پلی آف 

است.
مهدی غیاثی درباره شرایط این تیم قبل از آغاز مسابقات لیگ 
برتر گفت: ما از روز جمعه تمرینات تیم را آغاز کرده ایم و امسال 
هم قصد داریم که به مانند فصل گذشته جواز حضور در پلی آف 

را به دست بیاوریم.
وی گفت: در پلی آف ما تیم هایی خوبی را شاهد هستیم مثل 

ملی حفاری، فرش آرا و باید با این تیم ها مسابقه دهیم.
سرمربی تیم محمد سیما درباره شرایط مسابقات لیگ برتر 
گفت: لیگ برتر در فصل گذشته خیلی ضعیف بود و به جزء دو 
تیم اول جدول باقی تیم ها برای مقام های دیگر جدول مبارزه 
می کردند و همچنین برخی دیگر از بازیکنان تیم ها در خارج از 
کشور بازی می کردند و این باعث شده بود که لیگ از کیفیت 

پایینی برخوردار باشد.
وی ادامه داد: امسال با پلی آف کردن مسابقات باعث شده 
است که لیگ جذابیت و کیفیت خود را به دست آورد و تیم های 
دیگری، چون تیم ما و فرش آرا و ملی حفاری برای مقام های 

بالاتر در تلاش باشند.
سرمربی تیم سوهان محمد سیما درباره دو تیم بالای جدول 
یعنی مس سونگون و گیتی پسند گفت: درست است که این دو 
تیم برای قهرمانی مبارزه می کنند و همیشه در پلی آف حضور 
دارند و ما باید با این تیم ها مسابقه دهیم، اما ما نیز امیدوار 
هستیم و تلاش خود را نیز می کنیم تا به مانند فصل گذشته یک 

رتبه بسیار خوبی را در جدول کسب کنیم.
غیاثی درباره شرایط مدیریت این تیم گفت: رسول قلی زاده 
تمام تلاش خود را انجام می دهد تا ما بتوانیم یک تیم خوبی 
را راهی مسابقات لیگ برتر کنیم. یک مقدار از سال گذشته به 
برخی از بازیکنان بدهی داریم که باشگاه در تلاش است تا این 
مشکل را رفع کند و قلی زاده به تنهایی قادر به رفع این مشکلات 
نیست و ما امیدواریم که مسئولان شهر قم نیز حمایت خود را از 
این تیم بیشتر کنند. زیرا این تیم تنها نماینده استان قم در لیگ 

برتر است و از تماشاگران بسیار زیادی برخوردار است و بیشتر 
بازیکنان این تیم از خود استان قم هستند.

سرمربی تیم فوتسال سوهان محمد سیما در مورد این که آیا با 
بازیکن خارجی مذاکره کرده اید گفت: خیر شرایط مالی باشگاه 
این اجازه را به ما نمی دهد اگر شرایط اقتصادی باشگاه مناسب 
بود برخی از بازیکنان خود را که از تیم ما جدا شده اند را دوباره به 

این تیم باز می گرداندیم.
وی ادامه داد: شاید در نیم فصل بتوانیم چند بازیکن را به 
تیم اضافه کنیم و در پلی آف هم نیز شاید بتوانیم با بازیکنان 

جدیدتری پا به مسابقات بگذاریم.
غیاثی در پایان صحبت هایش درباره اردوی آمادگی تیم گفت: 
در حال برنامه ریزی برای برپایی یک اردوی داخلی هستیم و 
امیدواریم که بتوانیم قبل از شروع مسابقات لیگ برتر چند بازی 

تدارکاتی را انجام دهیم تا با قدرت پا به مسابقات لیگ بگذاریم.
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اشتباه محاسباتی ودرک نادرست از تحولات 

سردرگمی کاخ سفید درقبال  ایران
برخی تحلیلگران و رسانه های آمریکایی رویکردهای »دونالد ترامپ« در قبال ایران 
را نشانه ای از سردرگمی کامل کاخ سفید می دانند که از درک نادرست تحولات یا 
برآورد غلط از تجربیات پیشین حکایت دارد.ماجرای حمله راکتی به منطقه سبز بغداد و 
خسارت به یک ساختمان در نزدیکی سفارت آمریکا در این شهر بار دیگر تحلیل های 
گوناگونی را از افزایش تنش میان تهران و واشنگتن باعث شد. از سوی دیگر برخی از 
رسانه ها نیز در ماهیت این حملات ابراز تردید می کنند و آن را دسیسه » گروه بی 
«می دانند که در تلاش هستند تا آتش جنگ در خاورمیانه را روشن کنند. در راس 
این گروه برخی مشاوران دونالد ترامپ و حکام سعودی و اماراتی در کنار مقام های رژیم 
صهیونیستی قرار دارند که خواسته نهایی آن ها رو در رویی نظامی ایالات متحده با ایران 
است. »محمد جواد ظریف« وزیر امور خارجه کشورمان روز گذشته در توئیتی خطاب 
به رئیس جمهوری آمریکا نسبت به توطئه آفرینی برخی افراد در واشنگتن و خاورمیانه 
هشدار داد. وی در واقع با این پیام به صورت تلویحی هر گونه دخالت ایران در حمله 
موشکی به منطقه امن بغداد را رد کرد و آن را در راستای منافع جنگ طلبان در آمریکا و 
منطقه توصیف کرد. درحالی که تحلیل های گوناگونی از رویکردهای کاخ سفید و حتی 
راه اندازی جنگ روانی علیه ایران وجود دارد، انتقادها از یکجانبه گرایی آمریکا و شناخت 
ناکافی ترامپ از تحولات کم نیستند.رئیس جمهوری ایالات متحده نسبت به حادثه بغداد 
واکنش های متناقضی را بیان داشت. با اینکه وی در یک توئیت ایران را رسما تهدید به 
نابودی کرد اما تقریبا همزمان در مصاحبه ای با شبکه خبری »فاکس نیوز« از بی علاقگی 
کاخ سفید به درگیری نظامی با ایران سخن گفت و تاکید کرد هدف دولت وی آن است تا 
از طریق جنگ اقتصادی ایران را وادار به مذاکره کند. به اعتقاد تحلیلگران این رویکردهای 
کاملا متفاوت می تواند ناشی از مشاوره های نادرست نزدیکان رئیس جمهوری آمریکا 

باشد یا اینکه ترامپ از درک شرایط منطقه ناتوان است. 
* متحدان و تناقض های کاخ سفید 

شبکه خبری »ان.بی.سی نیوز« در مورد مقاومت ها در مقابل ترامپ آورده است که 
رویکردهای تهدیدآمیز دولت وی علیه ایران مورد اعتراض برخی مقام های خارجی به 
ویژه در اروپا قرار گرفته است. یکی از مهمترین اظهارات از سوی ژنرال بریتانیایی در ائتلاف 
جهانی علیه داعش ابراز شد. ژنرال »کریس گیکا« در واکنش به اظهارات »جان بولتون« 
مبنی بر آمادگی آمریکا برای مقابله با حملات به منافع آمریکا در عراق عنوان داشت که 
نیروهای نزدیک به ایران در عراق حضور دارند و در طول سالیان گذشته نیروهای ائتلاف با 
این موضوع کنار آمده اند. این ژنرال در واکنش به موضعگیری مقام های کاخ سفید گفت 
که در عراق و سوریه وی شاهد هیچگونه افزایش تحرکات تهدیدآمیزی نبوده است. از 
طرف دیگر »هایکو ماس« وزیر امور خارجه آلمان نیز در دیدار با »مایک پومپئو« همتای 
آمریکایی خود راهبرد یکجانبه واشنگتن در افزایش فشار علیه ایران را نادرست دانست و 
افزود: همیشه فشار حداکثری خطر درگیری ناخواسته را با خود به همراه دارد. این مقام 
ارشد آلمانی اعتقاد دارد اگر به نقاط پرمناقشه دیگر در جهان توجه شود این نتیجه حاصل 
می شود که باید صبر و راه حل های دیگر را مورد توجه قرار داد. بنابر تحلیل این رسانه 
آمریکایی اختلاف میان آمریکا و اروپا جدی و آشکار است و واشنگتن نسبت به ادامه روابط 
بروکسل با تهران اعتراض دارد. »سنم وکیل« تحلیلگر اندیشکده چتام هاوس لندن بر 
این اعتقاد است که اروپا به آمریکا در مورد لزوم اتخاذ رویکرد محتاطانه تر در مقابل ایران 
هشدار می دهد. یکی از دلایل کشورها اروپایی نزدیکی جغرافیایی آن ها با خاورمیانه 
است. این تحلیلگر تاکید کرد اروپایی ها در نهایت اعتقاد دارند که دولت ترامپ بحرانی 
را ایجاد کرد که آن ها پیش از این توانسته بودند مانع آن شوند. وقوع چنین شرایطی 
حاصل خروج ایالات متحده از توافق هسته ای با ایران بود حال آنکه تعامل با ایران در 

شکل خوبی در جریان بود. 
*  اشتباه محاسباتی واشنگتن و درک غلط از تحولات

بسیاری از تحلیلگران رویکردهای کاخ سفید در مورد ایران را سر درگم و نامشخص 
می دانند. به نظر کارشناسان این وضعیت یا ناشی از شناخت نادرست تحولات است یا 
اینکه تجربیات پیشین آن ها را به نتیجه گیری غلط سوق داده است. نشریه »آتلانتیک« 
در گزارشی نسبت به سیاست های واشنگتن در مسیر افزایش تنش با تهران هشدار داد و 
آورد ترامپ و نزدیکان وی در طول هفته گذشته نشان دادند که در یک راستا و هماهنگ 
رفتار نمی کنند. این در حالی است که نباید همان سیاست )راه اندازی جنگ( را که در 
مورد عراق دنبال شد در ایران پیاده کرد زیرا دو کشور مشابه هم نیستند. طبق گزارش این 
نشریه تهدیدها علیه نیروهای آمریکا در یک درگیری با ایران جدی هستند و این موضوع 
از سوی سناتورها و نمایندگان مجلس آمریکا اعتراف شده است. اما هنوز مشخص نیست 
که چه اقدام ویژه و فوق العاده ای از سوی ایران رخ داده است که آمریکا در هفته های 
اخیر بر حضور نظامی بیشتر خود در منطقه تمرکز کرده است. به اعتقاد روزنامه »وال 
استریت ژورنال« وقوع این تحولات ناشی از درک نادرست آمریکا و ایران از یکدیگر است 
و درواقع ایران خود را برای مقابله با حملات آمریکا آماده می سازد. در روزنامه »نیویورک 
تایمز« هم آمده است که از سوی دیگر ایالات متحده نیز همین ارزیابی دارد زیرا تصاویری 
از حمل موشک های ایران توسط قایق ها در خلیج فارس را مشاهده کرده است. اما در 
هر صورت به نوشته آتلانتیک، وقوع درگیری با ایران در طول هفته گذشته کمتر از قبل 
شده بود به ویژه آنکه خبر روزنامه نیویورک تایمز مبنی بر آماده سازی 120 هزار نظامی 
آمریکایی برای ورود به منطقه از سوی مقام های کاخ سفید رد شد. از نگاه دیگر برخی 
تحلیلگران این رویکرد ترامپ را ناشی از تجربه کاخ سفید از تعامل با کره شمالی می دانند. 
شبکه خبری »سی.ان.ان« آورده است که جنگ لفظی میان تهران و واشنگتن به صورت 
مستقیم از سیاست های کاخ سفید از پرونده کره شمالی ناشی می شود زیرا درگیری 
لفظی مشابهی میان دو کشور در سال 2017 وجود داشت. دولت ترامپ دستور کار قبلی 
را در پیش گرفت و تلاش می کند با راه اندازی فشار حداکثری تهران را در همان مسیر 
پیونگ یانگ قرار دهد؛ سپس دشمنی را در جعبه ای کنار بگذارد و به مذاکره بپردازد. 
رئیس جمهوری آمریکا سپس با کم کردن تنش از طریق گفت وگو ادعای پیروزی می 
کند. براساس این تحلیل ها تهدیدهای ترامپ علیه ایران در همین چارچوب قابل ارزیابی 
است. به گفته »وان جکسون« از مقام های ارشد دفاعی در دولت »باراک اوباما« و نویسنده 
کتابی در مورد تهدید هسته ای کره شمالی و گفت وگوهای کیم و ترامپ اعتقاد دارد 
رئیس جمهوری آمریکا در مورد کره شمالی وارد قمار بزرگی شد و از آنجاکه که هیچ 
هزینه ای را برای این بازی پرداخت نکرد اکنون خود را قمارباز قهاری می داند. وی هیچ 
شناختی از بحران کره شمالی نداشت و همین بی اطلاعی باعث تکرار این رویه و وقوع 

اشتباهات احتمالا فاجعه بار خواهد شد. 

سید   مصطفی هاشمی طبا: 

اختیارات دولت متناسب با توقعات نیست
وزیر صنایع دولت دوران جنگ، وضعیت کشور را در مقایسه با دوران جنگ، سخت تر 

توصیف کرد و گفت: اختیارات دولت متناسب با توقعات نیست.
سید مصطفی هاشمی طبا وزیر صنایع دولت دوران جنگ، با مقایسه وضعیت امروز 
کشور با زمان جنگ، گفت: واقعیت این است که شرایط امروز کشور نسبت به دوران 
جنگ متفاوت و سخت تر است زیرا هم سبک زندگی مردم تغییر کرده، هم تهدیدها 
و محدودیت ها بیشتر شده و هم هزینه های کشور، به ویژه هزینه های دولت به شدت 
افزایش یافته است.وی با یادآوری اتخاذ تمهیدات لازم از سوی دولت در زمان جنگ، 
ادامه داد: در آن زمان به دلیل کاهش درآمد نفتی، کاهش واردات و مشکلات اجتماعی 
تصمیات لازم از سوی دولت اندیشیده و در بخش های مختلف اجرایی می شد، امروز هم 
با گذشت یک سال از زمان خروج آمریکا از برجام و با توجه به تهدیدهای ترامپ، ضروری 
است که تمهیدات لازم از سوی مسئولان کشور اندیشیده شود.هاشمی طبا با اشاره به 
اهمیت جلسات سران سه قوه خصوصا در شرایط فعلی، تاکید کرد: در زمان جنگ شورای 
خاصی برای اتخاذ تصمیمات وجود نداشت اما خوشبختانه ما امروز شورای روسای سه 
قوه که اختیارات لازم هم از سوی مقام معظم رهبری به آن داده شده وجود دارد، خب 
در شرایطی که این شورا و همچنین شورای اقتصاد و هیات دولت وجود دارد به راحتی 
می توان در زمینه های مختلف هماهنگی و تصمیم گیری و برای اجرا به بخش های 
مختلف ابلاغ کرد.وی با اشاره به انتقاد رئیس جمهور به مجلس درباره معطل ماندن دو 
ساله لایحه جداسازی وزارت بازرگانی، گفت: اگرچه از موافقان جداسازی وزارت بازرگانی 
از وزارت صنایع هستم ولی چنانچه مجلس تاخیری دارد نباید دست روی دست گذاشت 
و بی  تحرک ماند، با توجه به اینکه تشکیلات در اختیار دولت است می توانند در وزارت 
صمت دو قائم مقام تعریف و تقسیم وظایف انجام دهند، هرچند بهتر است مجلس سریع 
تر اقدام کند.هاشمی طبا بهترین راه برای مدیریت اوضاع کشور را پیگیری مسائل در 
جلسات سران سه قوه خواند و افزود: تاکید می کنم با توجه به اینکه این شورا وجود داشته 
و اختیارات لازم را دارد می توان تصممیات کلان را در آنجا اتخاذ و برای اجرا به بخش 
های مختلف دولت و سایر دستگاه ها ابلاغ کرد.وی درباره انتقادات رئیس جمهور مبنی بر 
نبود اختیارات در دولت متناسب با توقعات آنهم در شرایط جنگ اقتصادی فعلی، گفت: 
بله واقعیت آن است که محقق کردن همه آنچه که مورد توقع مردم است در اختیار دولت 
نیست، بهتر است برای شفاف سازی، دولت دست به کار شده و درباره مشکلات و میزان 
اختیارات با مردم گفت وگو کند. دولت باید درباره زمینه های کاهش فروش نفت، مشکل 
تبادلات بانکی و همچنین مشکلات عدم تصویب لوایح مرتبط با FATF شفاف سازی 

کرده و محدودیت ها را برای مردم بازگو کند.
وی با تاکید براینکه نباید شرایط فعلی را عادی جلوه داد، تصریح کرد: عادی جلوه دادن 
مسائل راهکار نیست، ما باید بپذیریم که آمریکا در جهت حل مسائل حرکت نمی کند، 
بنابراین ما هم در جهت تسلیم حرکت نمی کنیم بلکه در مسیر مقاوت هستیم. بنابراین 
اگر قرار بر مقاومت است باید زمینه های مقاومت در سیستم های مختلف کشور طراحی 

و مردم هم درجریان اقدامات قرار گیرند.

نکتـه

خبــر

سخنگوی قوه قضائیه گفت:حسین هدایتی به تحمل 20 سال 
حبس، محرومیت دائم از به کارگیری در خدمات دولتی، رد مال 
معادل 488 میلیارد تومان به نفع بانک سرمایه و تحمل 74 ضربه 

شلاق در انظار عمومی محکوم شده است.
غلامحسین اسماعیلی روز سه شنبه در سومین نشست خبری 
سخنگوی قوه قضائیه در دور جدید، افزود: پرونده این فرد در دادگاه 

ویژه مبارزه با مفاسد اقتصادی رسیدگی شد.
وی ادامه داد: سید مهدی موسوی نژاد به جرم مشارکت، 1۵ 
سال حبس، محرومیت دائم از مشاغل دولتی، استرداد 93 میلیارد 
تومان در حق بانک سرمایه و 74 ضربه شلاق است همچنین علی 
اکبر یقینی به جرم معاونت در جرم به 10 سال حبس، محرومیت 

دائم از مشاغل دولتی محکوم شده است.
اسماعیلی اضافه کرد: مجتبی میان پیشه به جرم معاونت 
در جرم به پنج سال حبس محکوم شده است همچنین محمد 
محسن آهویی به جرم اخلال در نظام ارزی به 10 سال حبس و 
ضبط ارزهای مکشوفه و رد ۵00 میلیارد تومان محکوم شده است 
همچنین فرد دیگری به جرم اختلاس به چهار سال حبس، اتصال 
دائم از مشاغل دولتی، استرداد مال در حق صندوق دولت محکوم 

شده است.
سخنگوی قوه قضائیه گفت: جهانگیر حجتی به جرم اخلال در 
نظام ارزی به سه سال حبس، پرداخت جزای نقدی 11 میلیارد و 
88 میلیون و 700 هزار ریال در حق 33 شاکی محکوم شده است.

وی ادامه داد: سید حمیدرضا رضوی به جرم اخلال در نظام 
ارزی به سه سال حبس، ضبط ارزهای مکشوفه محکوم شده است.

اسماعیلی افزود: سیدرضا میری به سه سال حبس، نوید 
محمدی به سه سال حبس و هادی ولی اللهیاری به سه سال حبس 

محکوم شده اند.

* وفور پرونده های مربوط به پیش فروش آپارتمان
سخنگوی قوه قضاییه اضافه کرد: یکی از موضوعاتی که مردم 
با آن مواجه هستند، موضوعات مربوط به پیش فروش آپارتمان 
و ساخت و سازها و خرید و فروش ها با مبایعه نامه ها و قراردادهای 

عادی است که مشکلاتی را برای هموطنان مان ایجاد کرده است. 
اسماعیلی ادامه داد: اگر دستگاه های ذی ربط آنچه در قانون پیش 
فروش آپارتمان تصویب شده است اجرا می کردند، اکنون با این 

حجم پرونده های سنگین در این زمینه مواجه نبودیم.
وی با اشاره به ماده چهارم قانون پیش فروش آپارتمان گفت: 
شهرداری ها زمان صدور پروانه ساختمان، باید همزمان و قبل از 
شروع عملیات ساختمانی، به تعداد واحدهای پیش بینی شده، 
شناسنامه فنی برای هر واحد صادر کنند و کسانی که اقدام به 
پیش فروش می کنند باید به خریدار شناسنامه فنی را ارائه کنند 
اما اکثریت قریب به اتفاق شهرداری ها به این تکلیف عمل نکردند. 

اسماعیلی افزود: از سال گذشته این موضوع را در تهران پیگیری 
کردیم و خوشبختانه حدود ۵0 هزار شناسنامه فنی ساختمان صادر 

شد که بسیار موثر است.

* پرونده های خودرو مایه تأسف دستگاه قضایی است
سخنگوی قوه قضائیه در پاسخ به سوالی درباره آخرین وضعیت 
پرونده های خودرو گفت:پرونده های خودرو از حوزه هایی است که 
مایه تاسف است؛ 21 پرونده در ارتباط با شرکت های خودرویی 
در مراجع در حال رسیدگی است که درباره سه شرکت رای قطعی 

صادر شده و در حال اجراست.
وی ادامه داد: برخی از این شرکت ها 300 شاکی برخی ۵00 و 
گاهی تا 3 هزار شاکی دارند. یک هزار و ۶00 پرونده دیگر در ارتباط 

با شرکت های خودرویی در دادسرا مراحل چاپ را می گذراند.
اسماعیلی اضافه کرد: برخی از این شرکت ها مربوط به شهرستان 
ها است و این پرونده ها هم خلاف موضوعات ارزی طولانی تر از 

پرونده های عادی است، رسیدگی می شود.

* محدودیت های رییس دولت اصلاحات مصوب شورای 
عالی امنیت ملی است

کاهش  امکان  مورد  در  دیگری  سوال  به  پاسخ  در  وی 
محدودیت های رئیس دولت اصلاحات با توجه به نزدیک شدن به 
انتخابات مجلس شورای اسلامی و افزایش مشارکت مردم، گفت: 
محدودیت های اشاره شده، محدودیت های مصوب شورای عالی 
امنیت ملی است بنابراین تغییر در وضعیت باید از تغییر خود نهاد 

ذی ربط نه از ناحیه قوه قضائیه انجام شود.
اسماعیلی در پاسخ به سئوال دیگری مبنی بر تبدیل شدن 
سایت دیوار به بستر جرم و برخورد با آن گفت: در این حوزه 
قانون رسیدگی به جرایم رایانه ای را داریم. در این قانون حوزه 
اینترنت و عناوین مجرمانه تعریف و مجازات هایی برای مرتکبین 
جرم پیش بینی شده است. اسماعیلی ادامه داد: البته ادعا نداریم 
این قانون، کامل است زیرا هر قانونی به مروز زمان نیاز به اصلاح و 
بازنگری دارد. قانون اعمال مجرمانه را شناسایی کرده و عملی جرم 

است که در قانون جرم شناخته شده باشد. 
وی اضافه کرد: ما آنچه وصف مجرمانه دارد مانند خرید و فروش 
غیر مجاز را شناسایی کرده و برخورد می کنیم اما درباره آنچه جرم 

شناسایی نشده، تکلیفی برای برخورد نداریم.

* دوچرخه سواری برای بانوان منع قانونی ندارد
اسماعیلی در پاسخ به سئوالی درباره ماجرای استفاده بانوان از 
دوچرخه در اصفهان و موضع دستگاه قضا در این رابطه گفت: آنچه 
در این زمینه از قول دادستان اصفهان نقل شد، یک برداشت ناقص 
از نظر و نامه دادستان اصفهان بود. آنچه ایشان در آن نامه اعلام 
کردند این نیست که دوچرخه سواری توسط بانوان مطلقا ممنوع 

است. 
وی اضافه کرد: موضوع آن بخشنامه و دستور پیشگیری و 

برخورد با مظاهر اعمال منافی عفت، بد حجابی یا بی حجابی و 
تشویق دیگران به فساد و فحشا و امثال آن است و در این راستا، 
دستوراتی دادند و ای کاش کسانی که در فضای مجازی به اظهارنظر 

پرداختند، ذیل این دستور را می دیدند. 
اسماعیلی افزود: در ذیل دستور اعلام کرده اند که شهرداری لازم 
است محل هایی را برای دوچرخه سواری بانوان تعبیه کند. کسی که 
چنین چیزی را می خواهد آیا معتقد است بانوان مجاز به دوچرخه 

سواری نیستند؟
سخنگوی قوه قضائیه گفت: ای کاش افرادی می آمدند و از این 
اقدام که بخشی از آن صیانت و پیشگیری از جرایم و حفظ شان و 
منزلت زنان است، حمایت می کردند. دوچرخه سواری برای بانوان به 
موجب قانون اگر با رعایت ضوابط شرعی باشد، منعی ندارد. البته من 

فقیه نیستم و به فتاوا نمی پردازم.

* پرونده عراقچی این هفته به دادگاه اعاده شد
سخنگوی قوه قضائیه در پاسخ به سوالی درباره کیفرخواست 
عراقچی که آبان ماه سال گذشته صادر شد، گفت: پرونده برای 
تکمیل تحقیقات از سوی دادسرا در حال تکمیل است چون 
موضوعاتی در آن مطرح است که مجازات آن ها در دیگران اثر 
بخش است و دادگاه نمی توانست فقط برای عراقچی و سالار آقاخان 
اقدام کند و نمی توانست برای کسی که در کیفرخواست نیست و 

اظهارات او اخذ نشده است، اقدام کند.
وی ادامه داد: دادگاه به موجب قانون در چارچوب کیفرخواست 
رسیدگی می کند اگر موضوع اتهامی عنوان دیگری تشخیص داد 
می تواند اتهام جدید را تفهیم کند یا اگر تحقیقات را ناقص دانست 
اما این بحث از دادسرا بیرون بود و از افراد دیگر تحقیقات انجام شده 

و پرونده در همین هفته به دادگاه اعاده شده است.

* چرا به افراد بی حساب و کتاب ارز داده شده  است؟ 
اسماعیلی در پاسخ به سئوالی مبنی بر اینکه وزیر دارایی گفته 
است که 30 میلیارد دلار ارز صادراتی به کشور بازنگشته است، 
گفت: اولا باید سئوال کرد چرا به این افراد بی حساب و کتاب ارز 
داده شده است؟ قرار جامعه ما بر این نیست که نهادهای متولی 
بدون حساب و کتاب اقدام کنند و بعد بگویند قوه قضائیه شناسایی 
و برخورد کند. بنابراین ابتدا تکلیف در این خصوص متوجه نهادهای 

متولی است. 
وی ادامه داد: این هنر نیست برای یک مسئول که بگوید 30 یا 
۵0 درصد ارز ناشی از صادرات به کشور بازنگشته است و بعد هم 
بگوید ما به قوه قضائیه گفته ایم. فقط رسانه ای می کنند که قوه قضائیه 
پیگیری کند. سوال این جاست که قوه قضائیه سراغ چه کسی برود؟

اسماعیلی اضافه کرد: در مرحله بعد لیست می فرستند درحالی 
که علیه یکایک آن ها باید شکایت کنند. اینکه یک لیست بفرستند، 
از اقدامات عجیبی است که در کشور ما باب شده است و همیشه 

هم قوه قضائیه پاسخگوی این اعمال و رفتار باشد.
وی افزود: از مطالبه اجرای قانون، استقبال می کنیم. در مورد 
سئوالی که کردید، تا کنون گزارشی داده نشده است و اگر گزارش 
داده شود، ضمن اینکه از قصورشان گلایه مند هستیم، حتما وظیفه 

قانونی خود را انجام می دهیم. 

* صدور حکم برای دو جاسوس آمریکا و عربستان
وی در پاسخ به سوال خبرنگاری درباره محکومیت دو جاسوس 
به اتهام اقدام علیه امنیت ملی، گفت: هفته گذشته یکی از موارد 
نفوذ فرهنگی را توضیح دادم. این فرد کسی بود که به دنبال استحاله 
فرهنگی و تغییر رویکرد و ارائه آموزش ها و برنامه های فرهنگی 
مغایر با شئون اسلامی و ایرانی ما بود. این فرد علاوه بر وابستگی به 
بریتیش کانسل، تحت تعلیمات سرویس انگلستان آموزش هایی را 
دیده بود و از امکانات وزارت خارجه انگلستان برخوردار بود. برخی 
از این تئاترهایی که سروصدا کرد و بعضاً شنیده شد، موقع برگزاری 
همکاران ما مجبور شدند سالن را ببندند، جزوتئاترهایی بود که 
تحت تعلیم این جریان روی صحنه رفته بود. همچنین پرونده هایی 
را در حوزه سرویس های جاسوسی کشورهای مختلف در دستور 
کار داریم که اخیراً دو نفر از جواسیس وابسته به سرویس آمریکا و 

عربستان، احکامشان صادر شده است.

تصمیم  حسینی،  پوری  الخروجی  ممنوع  درباره   *
جدیدی گرفته نشده است

اسماعیلی در پاسخ به سئوال دیگری درباره آخرین وضعیت 

پرونده پوری حسینی گفت: در ارتباط با فردی که اشاره شد، ما دو 
موضوع را درمرجع قضایی داریم. یک موضوع شکایتی است که قبلًا 
شخص خاصی علیه وی مطرح کرده بود که در دادسرا رسیدگی 
و منجر به قرار منع تعقیب شد. به این قرار اعتراض شد و به دادگاه 
رفت و دادگاه اعتراض را وارد دانست و قرار جلب به دادرسی صادر 
کرد. وی اضافه کرد: موضوع دیگری در ارتباط با واگذاری ها مطرح 
است که در این ارتباط، مسئولیت اولیه با هیئت های واگذاری است. 
اگر آن هیئت تصمیمی گرفت، مرجع بالادستی و ناظر یعنی هیئت 
داوری، ورود می کند. اگر در واگذاری عمل مجرمانه ای رخ بدهد، 
معتقدیم مرجع قضایی تکلیف دارد رسیدگی کند. در این ارتباط 
اخیراً گزارش هایی واصل شده و در مرحله بررسی مقدماتی است 
و فعلًا نمی توان اظهارنظر قضایی دقیقی انجام داد اما دستور موکد 
صادر شده تا با دقت بررسی های لازم انجام شود. تا جایی هم که 
خبر دارم درباره ممنوع الخروجی وی، تصمیم جدیدی گرفته نشده 

است.

* حمایت های قوه قضائیه برای رونق تولید
سخنگوی قوه قضائیه در پاسخ به سوالی درباره مشکلات 
اقتصادی و سخنان رئیس قوه قضائیه مبنی بر گام برداشتن برای 
رونق تولید، گفت: این موضوع دو بخش دارد یکی موضوعات مربوط 
به گرانفروشی و افزایش بی رویه قیمت هاست که تکلیف و وظیفه 
دولت است و سازمان تعزیرات حکومتی در این زمینه وظیفه دارد 
اگر در مواردی از قاچاق و احتکار عمده کالاها و یا سازمان یافته 

باشد، مرجع قضایی تکلیف رسیدگی دارد.
وی ادامه داد: اقدام دیگراین است که به همکاران در تعزیرات 
گفته ایم هر اقدام حمایتی از سوی دادستان ها و مجموعه قوه 
قضاییه که در پیشرفت کار آن ها باشد، انجام می دهیم و مابقی آن 
مانند نظارت قیمت گذاری وظیفه دولت است که آن را تدبیر کند و 

برنامه های منظمی داشته باشد.
اسماعیلی افزود: بخش دوم حمایت از صنایع و تولیدکنندگان 
است که سیاست ما این است اگر جرمی اتفاق افتاد، ما با جرم و 
مجرم برخورد کنیم و برخورد به گونه ای باشد که به تولید و اشتغال 

آسیبی نرسد.
وی اضافه کرد: اگر صاحب یک کارخانه صنعتی تخلفی مرتکب 
شد، می توان فرایند رسیدگی او را به گونه ای انجام داد که به تعطیلی 

واحد صنعتی منجر نشود ولی مجازات قانونی اعمال شود.
اسماعیلی افزود: اقدام حمایتی دیگر این است که معمولا 
کارآفرینان از برخوردهای بانک ها و مشکلاتی که ایجاد می شود 
گلایه دارند و این اقدامات موجب تعطیلی یک کسب و کار می 
شود و ما سعی داریم با حمایت از صاحبان سرمایه کمک می کنیم 

تا تولید و اشتغال در کشور آسیب نبیند.

*  نصب نکردن کارت خوان جرم انگاری نشده است
سخنگوی قوه قضائیه در پاسخ به سوالی درباره اینکه دادستان 
برخی از شهرها به مسئله نصب کارتخوان در مطب  پزشکان ورود 
کرده اند، گفت: نصب دستگاه کارت خوان در مطب پزشکان در 
قانون بودجه پیش بینی شده و در راستای احصاء دقیق درآمد آنان 
و پرداخت مالیات است و متولی اجرای آن سازمان امور مالیاتی و 

سازمان نظام پزشکی است.
وی افزود: تاکید ما این است که این کار انجام شود و برای نصب 
نکردن کارت خوان جرم انگاری نشده و مجازات پیش بینی نشده 
است؛ مداخله همکاران قضائیه و دادستان ها در این زمینه ابتدا یک 
حمایت از حقوق شهروندان است تا وقتی مردم به پزشکان مراجعه 
می کنند پرداخت آنان ضابطه مند و شفاف باشد و مجبور نباشند 

پول نقد همراه داشته باشند.
اسماعیلی اضافه کرد: دولت الکترونیک برای این است که مردم 
هم دغدغه حمل و نقل پول نداشته باشند و توصیه ما به پزشکان 
و سازمان نظام پزشکی و امور مالیاتی این است که پیگیر موضوع 
باشند که این کار انجام شود اگر این اقدام گویای فرار مالیاتی باشد 
که جرم انگاری شده است می توان به عنوان قرائن تشکیل دهنده 
عنصر جرم فرار مالیاتی تلقی کرد و ما در رسیدگی به این جرم 

تعقیب قضایی را انجام خواهیم داد.

* پرونده سیف به دادگاه ارسال شد
اسماعیلی در پاسخ به این سؤال که آیا پرونده سیف رئیس 
کل سابق بانک مرکزی به سرانجام رسیده است یا خیر گفت: این 
پرونده بعد از تکمیل تحقیقات به دادگاه ارسال شد و با پرونده احمد 

عراقچی و سالار آقاخان مرتبط است.

* سه هزار و ١٠ شاکی در پرونده سکه ثامن
سخنگوی قوه قضائیه درباره پرونده سکه ثامن گفت: این پرونده 
جمع زیادی شاکی دارد، سه هزار و 800 شاکی در پرونده طلای 

شادی و سه هزار و 10 شاکی در پرونده سکه ثامن داریم.
اسماعیلی ادامه داد: اگر مقام های متولی چشمان بازی داشتند و 
وظیفه نظارتی خود را انجام می دادند اینگونه نمی شد؛ اصلًا صنوف 
یا در بخش های اقتصادی موسسات اعتباری و مالی متولی دارند اما 
کجا هستند که کار به اینجا می رسد ولی بار سنگین آن به روی 

دوش قوه قضائیه است.
اسماعیلی اضافه کرد: در این دو پرونده متأسفانه اموالی که از 
متهمین شناسایی و توقیف شده کفاف بدهی آنان را نمی دهد و 
دستور اخیر این است که این پرونده ها سریعاً جمع و جور شود 
و میزان مالی که شناسایی شده در اسرع وقت میان مالباختگان 
رد شود و به موازات آن تلاش می شود اگر اموال دیگری شناسایی 

کردیم اعلام کنیم.
سخنگوی قوه قضاییه گفت: به هر حال مجازات مرتکبان طبق 
قانون انجام خواهد شد هم برای استرداد اموال و هم برای رسیدگی 
به پرونده ها با توجه به گستردگی آن دستور ویژه صادر شده که در 

اسرع وقت اقدام قانونی انجام شود.

* تصمیم های جدی برای حفظ حقوق شهروندی
سخنگوی قوه قضاییه گفت: هفته گذشته درباره قانون رعایت 
حقوق شهروندی و احترام به آزادی های مشروع گزارشی دادم که 
هیات های حقوق شهروندی در سراسر کشور چه اقداماتی انجام 
داده اند. وی افزود: بعد از ظهر همان روز جلسه هیات مرکزی حفظ 
حقوق شهروندان و آزادی های مشروع با حضور رئیس قوه برگزار 
شد و تصمیمات جدی برای اهتمام بیش از پیش به این موضوع 

گرفته شد. 

* دستگیری ١۵ نفر به اتهام تخلف ارزی در واردات کاغذ
سخنگوی قوه قضاییه گفت: در خصوص تخلفات ناشی از ارز 
واردات کاغذ، برای ۵ پرونده تشکیل شده است و 1۵ نفر نیز دستگیر 

شده اند.
غلامحسین اسماعیلی در نشست هفتگی با خبرنگاران در 
توضیح این خبر افزود: در این پرونده ها شرکت هایی هستند که 
برای واردات کاغذ ارز دریافت کرده، اما همه آن را برای واردات کاغذ 

اختصاص نداده اند.
وی تصریح کرد: این شرکت ها از کل ارز دریافتی به میزان 1۵7 
میلیون دلار فقط ۵7 میلیون دلار را برای واردات کاغذ استفاده کرده 

اند که این افراد پس از شناسایی بازداشت شدند.
اسماعیلی ادامه: یکی دیگر از شرکت ها ارز دریافت کرده و کاغذ 
هم وارد کرده، اما با اسناد تقلبی به جای عرضه به ناشران آن را در 
بازار آزاد به فروش رسانده است و در پرونده های مربوط به واردات 
کاغذ شرکت هایی هم هستند که ارز گرفته اند، اما هیچ کاغذی وارد 
کشور نکرده اند که این پرونده ها در حال رسیدگی است و متهمان 

در بازداشت به سر می برند.
وی بر ضرورت نظارت بر اختصاص ارز و همچنین گرفتن 
تضمین از دریافت کنندگان ارز تاکید کرد و گفت: اگر دستگاه های 
متولی در اختصاص ارز محاسبات دقیق می داشتند و تضمین 

درستی می گرفتند شاهد بحران ارز در بازار کاغذ نمی بودیم.

* محکومیت سید مهدی موسوی نیا به ١۵ سال حبس
سخنگوی قوه قضائیه گفت: سید مهدی موسوی نیا به جرم 
مشارکت در اخلال در نظام اقتصادی کشور به تحمل 1۵ سال 
حبس و محرومیت دائم از انجام خدمات دولتی محکوم شده است.

غلامحسین اسماعیلی در ادامه نشست خبری افزود: سید 
مهدی موسوی نیا علاوه بر 1۵ سال حبس و محرومیت از خدمات 
دولتی به استرداد 930 میلیارد ریال معادل 93 میلیارد تومان در 
حق بانک سرمایه و تحمل 74 ضربه شلاق در انظار عمومی محکوم 
شده است.وی گفت: متهم دیگر پرونده علی اکبر یقینی به جرم 
معاونت در اخلال در نظام اقتصادی به تحمل 10 سال حبس، 

محرومیت دائم از بکارگیری در مشاغل دولتی محکوم شده است.
اسماعیلی افزود: متهم چهارم پرونده مجتبی کیان پیشه به جرم 
معاونت در اخلال در نظام اقتصادی به تحمل ۵ سال حبس محکوم 

شده است.
*به زودی؛ دسترسی مردم به آرای دادگاه ها در سامانه 

تناد
سخنگوی قوه قضاییه گفت: به زودی سامانه¬ ای راه اندازی 
می شود که براساس آن مردم و اقشار مختلف کشور می توانند با 
ورود به آن، داد نامه ها و آرای دادگاه ها را مورد بررسی و کنکاش 

قرار دهند.
غلامحسین اسماعیلی در نشست خبری¬ نام این سامانه را تناد 
با عنوان تحلیل و نقد ارای دادگاه ها¬ اعلام کرد و افزود:¬ در این 
سامانه آرای دادگاه ها بدون اسم بردن اشخاص بارگذاری می شود و 
مردم، استاتید، حقوقدانان و دانشگاهیان می توانند نسبت به استبداد 

و مستند های قانونی در دادنامه ها و دادگاه ها اطلاع داشته باشند.

* حکم یاسین رامین قطعی نیست
سخنگوی قوه قضائیه گفت: در پرونده یاسین رامین حکم صادر 

شده است، اما قطعی نیست.
غلامحسین اسماعیلی در نشست خبری در پاسخ به سوالی 
مبنی بر اینکه آیا حکم پرونده یاسین رامین صادر شده و قطعی 
است یا خیر؟ افزود: حکم وی در دادگاه بدوی صادر شده است، 
اما قطعی نیست و تا زمانی که قطعی نشده است از بیان جزئیات 

معذورم.

سخنگوی قوه قضائیه جزییات حکم حسین هدایتی تشریح کرد 
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رئیس جمهوری در تازه ترین سـخنان خود درباره نحوه مدیریت اقتصادی کشـور 
در تنگناهـای تحریمـی، گزینـه ای چون اعطای اختیـارات ویژه به مسـوولان اجرایی 

کشور را پیشـنهاد کرده است.
افزایش چشـمگیر مشـکلات پیش روی کشـور و به ویژه مدیریت اجرایی موجب 

شـد تا بسـیاری از مخالفان و منتقدانِ دولت فرصت را غنیمت جویند. 
آنـان بـا زیـر سـوال بـردن صـدر تا ذیـل کارنامـه »حسـن روحانـی« از سـال 92 
تاکنـون در همـه حـوزه ها، حتـی زمزمه هایـی با موضوع لـزوم کناره گیـری رئیس 

جمهـوری و آمـدن تیمی جدیـد بـرای اداره اجرایی کشـور را سـردادند.
سـخنان چنـد روز پیش رئیس جمهـوری در جمع فعالان و چهره های سیاسـی 
مزید بر علت شـد تا برخی روحانی را به گریز از مسـوولیت و فرافکنی متهم سـازند. 
روحانی شـامگاه بیست و یکم اردیبهشـت در ضیافت افطاری که با حضور جمعی 
از فعالان سیاسـی برگزار شـد با اشـاره به دشـواری های بی سـابقه پیش روی کشـور 
و مسـوولان و نیـز مطالباتـی کـه از دولت وجـود دارد اظهار داشـت: اگـر در خصوص 
سیاسـت خارجـی، فرهنگ و یا فضـای مجازی از دولت سـوال و مطالبه ای می شـود، 
بایـد ببینیـم که دولت چقدر در ایـن حوزه ها اختیار دارد. باید در حد تـوان و در حوزه 

اختیـارات رئیس جمهور از دولت مطالبه داشـت.
ایـن سـخنان رئیس جمهـوری بازتـاب و واکنش های گسـترده ای داشـت. یکی 
از روزنامـه هـای مخالـف دولـت نوشـت که روحانـی باید به صـورت دقیق تـر عنوان 
مـی داشـت »کـدام اقـدام را برای حـل کدام مشـکل انجـام داده و یا در دسـت اقدام 

داشـته اند کـه نبـود اختیـارات لازم مانع از انجام آن شـده اسـت؟«
ایـن روزنامـه بـا برگزیـدن ایـن تیتر کـه »آقـای روحانـی اختیـار داشـتید، توان 
نداشـتید!« بـه طور مسـتقیم به سـراغ اصل موضـوع رفت و در یادداشـت خـود آورد 
»وقتـی می  دانسـتید رئیس جمهور- به قول خودتـان- برای انجـام وظایفی که قانون 
اساسـی بـر عهـده او گـذارده اسـت، اختیـارات لازم و کافی نـدارد! چرا بـرای تصدی 

پسـت ریاسـت جمهوری نامزد شـدید؟!«

البتـه نویسـنده این تحلیل هرگز به شـرایط ویژه کشـور اشـاره ای نکـرد و اینکه 
پیـش از خـروج یکجانبـه آمریـکا از برجام و تحمیـل تحریم هایی بی سـابقه، رئیس 
جمهـوری در راسـتای وظایـف و اختیـارات خـود بـه نحـوی عمـل کـرد که بـاز هم 

اکثریـت رای دهنـدگان را مجـاب بـه ادامه کار دولت سـازد. 
عـلاوه بـر ایـن، برخـی در مجلـس و قـوه قضاییـه نیز نظری متفـاوت بـا روحانی 
را بیـان داشـتند. از جمله »سـیدابراهیم رئیسـی« رئیـس قوه قضاییـه و اصلی ترین 
رقیـب روحانـی در انتخابات 9۶ که در جمع مسـوولان قضایی کشـور اظهار داشـت: 
همـه قوا، دسـتگاه ها و مسـوولان از اختیـارات کافی و قانونی برای انجـام وظایف خود 

هستند.  برخوردار 
علاوه بر این، یکی از نمایندگان مجلس که با پرچم حمایت از دولت و در لیسـت 
»امید« به مجلس دهم راه یافت، در جلسـه علنی بیسـت و چهارم اردیبهشت چنین 

عنوان کرد که »نداشـتن اختیارات کافی« از رئیس جمهوری پذیرفتنی نیست.
»مصطفی کواکبیان« نماینده تهران اظهار داشـت: امروز از شـما پذیرفتنی نیست 
کـه بگوییـد چندان اختیـاری ندارم. به هر حال شـما به عنوان رئیس شـورای امنیت 
ملی و ریاسـت ده ها شـورای جورواجور دارای اختیارات گسـترده ای هستید و اگر هم 
در مـواردی طبـق قانون اساسـی باید مسـائل بـه تصویب و نظر مقـام معظم رهبری 
برسـد در عمل و در طول این چند سـال مشـخص شـده اسـت که ایشـان با توجه 
بـه نظـر مشـورتی کارشناسـان و متخصصـان تصمیم می گیرنـد و جـای هیچگونه 
تعلـل و درنگـی برای تحقـق وعده هایتان وجود نـدارد بخصوص کـه برخلاف نظر ما 

مجلسـیان شـما شـورای اقتصادی سـران قوا را هم در اختیار دارید.
بـا ایـن حـال و بـه رغـم واکنش هایی کـه به سـخنان رئیس جمهـوری در جمع 
فعـالان سیاسـی صـورت گرفـت و همچنیـن ادعاهایـی که مبنی بر چشـم پوشـی 
روحانـی از وعـده هـا و مسـوولیت هایـش مطرح شـد، رئیـس جمهـوری از دریافت 
اختیارات ویژه سـخن به میان آورده و آشـکار سـاخته عزمی جدی برای مهار قاطعانه 
چالـش هـا و پذیـرش تام و روزافزون مسـوولیت در شـرایط شـاذ و بـی مانند کنونی 

را دارد.
رئیـس جمهـوری شـامگاه دوشـنبه در دیدار با جمعـی از علما و شـخصیت های 
حوزوی باز هم به تشـریح شـرایط پیش روی کشـور از تجمیع دشـمنان چهار دهه 
گذشـته ایـران در کاخ سـفید گرفته تا مشـکلات جـدی در تبادلات بانکـی و فروش 

نفـت پرداخت.
روحانـی در بخشـی از سـخنان خـود مذاکـره در موقعیـت کنونـی را بـی ثمر 
دانسـت. وی همچنیـن بیـان داشـت: در دوران جنـگ تحمیلـی نیـز در مقطعی 
کـه بـا مشـکل مواجه شـدیم، شـورای عالی پشـتیبانی جنـگ ایجاد شـد و همه 
اختیارات در دسـت این شـورا بود و حتی مجلس شـورای اسـلامی و قوه قضائیه 
نیـز در تصمیم گیـری آن شـورا دخالتـی نداشـتند و امـروز هم در شـرایط جنگ 

اقتصـادی قـرار داریم. 
روحانـی تصریـح کرد: همانگونه که در جنگ هشـت سـاله اختیارات ویـژه ای را از 
امام راحل )ره( گرفته و توانسـتیم جنگ را اداره کنیم و حتی موفقیت های بسـیاری 

را بـه دسـت آوریـم، امروز هـم به چنین اختیاراتی نیـاز داریم. 
روحانـی هـر چند با انتقادهایی در مورد اسـتفاده نکـردن از اختیارات روبرو شـده 
امـا مسـاله این اسـت که نیازهایی جدی به اختیارات بیشـتر در حـوزه های گوناگون 

هم وجود داشـته اسـت. 
در جریـان شـکل گیری بحران صندوق های اعتباری که فشـاری جـدی را از نظر 
مالی به دولت وارد سـاخت و سـرآغازی بر اعتراضات سـال 9۶ شـد، مسـاله اختیارات 
دولـت خـود را بـه واضح ترین شـکل ممکن نمایانـد و روحانی نیز خود بیان داشـت: 
درباره مؤسسـات مالی و اعتباری مشـهد که پرداخت 30  هزار میلیارد تومان به دولت 

تحمیل شـد اینکـه کار دولت نبود بلکه کار یـک قاضی بود.
بـه همین خاطر مسـاله اختیـارات ویژه دولت به ویـژه در حوزه اقتصـادی ایده ای 
دور از واقعیات و ضروریات کنونی کشور نیست و می تواند منجر به تسریع و تجمیع 

تصمیـم گیری ها جهت تحول در وضعیت اقتصادی شـود.

تحول در وضعیت اقتصادی نیازمند اختیارات ویژه است

شرایط ویژه اختیارات ویژه می خواهد
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خداى متعال، ماه رمضان را به عنوان میدانى براى مسابقه 
آفریدگانش آفرید تا به وسیله فرمان برُدارى از خدا، به سوى 
رضاى الهى سبقت بگیرند. گروهى پیش افتاده، برنده شدند 

و گروهى هم عقب مانده ، محروم گشتند

چهارشنبه - 1 خرداد 1398- سال بیست و دوم - شماره  4808

رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت قم گفت: تکمیل110 طرح نیمه  تمام با 
سرمایه گذاری 460 میلیارد تومان و اشتغال یکهزار و 280 تن در اولویت بهره برداری از 
طرح های نیمه  تمام صنعتی استان در سال 98 قرار دارد.محمود سیجانی روز سه  شنبه 
درجلسه ستاد تسهیل و رفع موانع تولید درسالن امام جواد)ع( ادامه داد: طرحهای بالای 
پیشرفت 60 درصد در اولویت راه اندازی طرح های نیمه تمام استانی قرار دارد.وی در ادامه 
عنوان کرد: تصویب یک طرح صنعتی با مجموع 23 میلیارد ریال به  صورت سرمایه ثابت، 
تصویب 14 واحد تولیدی با مجموع 876 میلیارد ریال به صورت سرمایه در گردش و 
تصویب تسهیلات بازسازی و نوسازی 2 واحد تولیدی به میزان 255 میلیارد ریال نیز 
برای ایجاد اشتغال در کمیته فرعی استان تصویب  شده است.2 هزار و 300 واحد صنعتی 
کوچک، متوسط و بزرگ در قم وجود دارد که از این تعداد حدود 90 درصد مربوط به 
صنایع کوچک و متوسط است؛ همچنین بیش از 53 هزار تن در واحدهای صنعتی 
استان فعالیت می کنند.قم دارای هفت شهرک صنعتی شکوهیه، الغدیر، چاپ و نشر، 
 )I.C.T( قنوات - و فناوری اطلاعات و ارتباطات - )سلفچگان، محمود آباد، ثامن الائمه )ع

و چهار ناحیه صنعتی خورآباد، دستجرد، سیرو و طغرود است.وی در بخش دیگری از 
سخنان خود تأکید کرد: تمام عملکرد و اقدام های انجام  شده در زمینهٔ رونق تولید در 
دوره های سه  ماهه مورد بررسی قرار گرفته و نقاط ضعف و قوت مصوبات به صورت 
دقیق بررسی می شود.وی درادامه تصریح کرد: تأمین مواد اولیه واحدهای صنعتی یکی 
از دغدغه های اصلی واحدهای تولیدی ، وظیفه اصلی این مسئله درقم بر عهده جهاد 
کشاورزی و سازمان صمت واگذارشده است.سیجانی در بخش دیگری از سخنان خود 
بیان کرد: تأمین اجتماعی کشور در بخش تقسیط بدهی ها، بخشودگی ها و همچنین 
تسهیلات تولید، تصمیمات جدیدی برای اجرا در استان ها ابلاغ کرده است.وی در ادامه 
با اشاره به ارزیابی عملکرد دستگاه های استان درمسئله رونق تولید اضافه کرد:سازمان 
صمت،جهادکشاورزی، شرکت توزیع گاز و تأمین اجتماعی استان چهار دستگاه برتر 
درزمینهٔ رونق تولید در سال 97 منتخب  شده اند.وی افزود: همچنین بانک های کشاورزی، 
صنعت، معدن و تجارت، بانک صادرات و بانک ملی نیز به عنوان بانک های برتر درزمینهٔ 

رونق تولید و ارائه تسهیلات در سال گذشته بعد از ارزیابی عملکرد انتخاب شده اند.

رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم:

110 طرح نیمه تمام صنعتی در قم به بهره برداری می رسد

نامحـرمانه
چراهادیرضویدرجلساتمحاکمهلباسزندانبهتننمیکند؟

براساس ماده 132 قانون آیین دادرسی مدنی، متهمان می توانند قرار وثیقه تعیین شده از سوی 
دادگاه را تأمین کرده و در این صورت با لباس شخصی در دادگاه حاضر شوند.به گزارش فارس، برای 
پاسخ دادن به این که "چرا سید هادی رضوی در جلسات محاکمه لباس زندان به تن نمی کند؟ " باید 
به قانون رجوع شود چراکه در جریان رسیدگی به پرونده های متهمان در دادگاه ویژه مفاسد اقتصادی، 
دیده می شود که برخی متهمین با لباس شخصی و برخی با لباس زندان حاضر می شوند.در قانون، مجرم 
کسی است که در دادگاه، جرم او به اثبات رسیده و حکم در مورد او صادر شده است. اما شخصی که 
مظنون به ارتکاب جرمی است، متهم به حساب آمده و تا زمانی که جرم او به اثبات نرسیده، نمی توان 
حدود و آزادی های او را بطور کامل محدود کرد.بر اساس قانون، اگر برای متهمی قرار وثیقه صادر شود 
و متهم از عهده تأمین وثیقه برآید دیگر بازداشت نشده و زندانی نمی شود. پس در نتیجه آقای »سید 
محمد هادی رضوی« به عنوان متهم ردیف اول در دادگاه به این دلیل با لباس شخصی حضور می یابد 

که قرار وثیقه خود را تأمین کرده و به همین دلیل آزاد است و الزامی به پوشیدن لباس زندانی ندارد.

»پایتخت۶«براینوروز۹۹نهاییشد
تهیه کننده مجموعه های »پایتخت« از توافق نهایی و انعقاد قرار داد یک ساله برای ساخت »پایتخت 
6« خبر داد و عنوان کرد که نگارش سری جدید سریال را که قرار است برای نوروز 99 آماده شود، 
محسن تنابنده بر عهده گرفته است.به گزارش ایسنا، پایگاه اطلاع رسانی سیما اعلام کرد که الهام غفوری 
از انعقاد قراردادی یک ساله برای ساخت »پایتخت 6« با تلویزیون خبر داده است.او گفته است: این 
قرارداد بسته شد تا هم آقای تنابنده تمرکز بیشتری روی متن داشته باشند و هم اینکه بتوانیم تمامی 
بازیگران را در اختیار داشته باشیم.وی افزود:، چون امسال این قرار داد از اول سال بسته شده است و ما 
زمان یک ساله برای این قرارداد در نظر گرفتیم توانستیم با کلیه عوامل »پایتخت« هم قرارداد ببندیم.این 
تهیه کننده تاکید کرد: انعقاد این قرارداد در آغاز سال کمک کرد که بتوانیم تیم سریال را جمع کرده و با 
بازیگران قرارداد ببندیم. خیالم از این جهت که بتوانم عوامل اصلی کار را داشته باشم راحت شده است، 
چون اعتقاد دارم اگر تلویزیون بخواهد کار »پایتخت« را برای نوروز تولید کند با توجه به اینکه بازیگرانش 
پر کار هستند و در پروژه های دیگر حضور دارند باید از ابتدای سال این قرارداد بسته شود. این تهیه کننده 
تلویزیون خاطرنشان کرد: در حال حاضر کار متن فیلمنامه را به پیش می بریم، بعد از اینکه متن ها به 
اندازه ای رسید که شرایط تولید داشته باشیم، پیش تولید را آغاز می کنیم و آماده تصویربرداری می شویم.

افشینقطبیازفولادجداشد
افشین قطبی و باشگاه فولاد برای ادامه همکاری با یکدیگر به توافق نهایی نرسیدند.مهدی حاجی باقر، 
مدیر برنامه های افشین قطبی در گفت گو با ایسنا، اظهار کرد: آقای قطبی روز بعد از بازی با تراکتورسازی 
برای دیدار با خانواده اش ایران را به مقصد هلند ترک کرد و در چند روز اخیر من در خصوص ادامه 
همکاری او با فولاد با مسؤولان باشگاه مذاکراتی را داشتم.او با بیان این که پیش از این که قطبی ایران 
را ترک کند، با مسؤولان باشگاه فولاد به توافقات اولیه رسیده بودیم، گفت: متأسفانه با ادامه مذاکرات 
طرفین به دلایلی به توافق نهایی نرسیدند. در هر صورت برای کار باید یکسری ابزار و شرایط لازم فراهم 
باشدمدیربرنامه های قطبی ادامه داد: همان طور که قطبی هم در مصاحبه هایش بارها اعلام کرد، او 
علاقه مند کمک به رشد و موفقیت فوتبال خوزستان بود و امیدوارم باشگاه فولاد در ادامه راه موفق باشد 

و خوزستانی ها روزهای خوبی در فوتبال داشته باشند.

احضاربیرانوندبهکمیتهاخلاقفدراسیونفوتبال
کمیته اخلاق فدراسیون فوتبال درباره اتفاقات حاشیه ای دیدار پرسپولیس و پارس جنوبی جم 
اطلاعیه ای صادر کرد.به گزارش ایسنا، کمیته اخلاق فدراسیون فوتبال در این اطلاعیه آورده است: "با 
توجه به انتشار فیلم برخورد ناشایست علیرضا بیرانوند، دروازه بان تیم پرسپولیس با مأمور زحمتکش 
نیروی انتظامی در حاشیه مسابقه تیم های پرسپولیس و پارس جنوبی جم که در فضای رسانه ای کشور 
انتشار یافت، پرونده ای در این باره در کمیته اخلاق تشکیل و نامبرده برای روز چهارشنبه اول خرداد ماه 

98 و در رأس ساعت 15:00 به کمیته اخلاق احضار شد".

تكذیبخبرافزایشسقفبرداشتازخودپردازها
به گزارش روابط عمومی بانك مرکزی، در پی انتشار اخباری مبنی بر افزایش برداشت از خودپردازها 
تا سقف پنج میلیون ریال، به اطلاع مي رساند هیچ بخشنامه اي در این مورد و مربوط به این زمان 
صادر نشده و مجوز قبلی این بانک صرفا برای ایام پایانی سال گذشته و بازه زمانی 25 اسفند 97 الی 17 
فروردین 98 بوده است.همچنین مجددا یادآور مي شود اخبار مربوط به بانك مرکزي تنها از طریق روابط 

عمومي و سایت بانك مرکزي به نشاني cbi.ir منعکس مي شود.

یادداشت های شهر سیل زده/18
محمد خامه یار

گفتند روز حادثه همه جهیزیه و اثاث زندگی اش را سیل با خود برد. جهیزیه ای که از دست رنج 
زندگی چند ساله اش تهیه کرده بود. پدرش بنا است و خودش در روز حادثه دچار حادثه شد و پایش 
آسیب دید و هنوز گرفتار درمان آن است. به من گفته اند: آقا داماد نوزده ساله و عروس خانم هفده ساله 
است. دو جوان صبور و نجیب و دوست داشتنی. سیل هم خانه پدر را از بین برده و هم خانه پسر را. 
مشتاق دیدارشان می شوم و شماره تلفن آقا داماد را به دست می آورم و با او قرار دیدار می گذارم. سر 
قرار به اتفاق عروس خانم سر و کله اش پیدا می شود . دو جوان مودب. هر دو کم حرف، آرام، و صبور.

حال و احوال می کنیم و آقا داماد از وضعیت زندگی اش می گوید، حرف هایش بوی امید و توکل می 
دهد. تحت تاثیر زیبایی حرف هایش قرار می گیرم و به او قول تامین بخشی از جهیزیه و پرداخت اجاره 
بهای خانه او به کمک خیرین را می دهم. دو جوانی که تنها با لباسی که به تن داشتند از خانه خارج 
می شوند و حالا که هیچ آهی در بساط ندارند. خوشحال می شوند... یکی دو روز بعد خانه ای اجاره ای 
می شود و با مختصر وسایلی با توکل به خدا  زندگی روزمره شان را ادامه می دهند هر چند با مشکلات 
زیادی مواجه هستند. روزهای بعد به اتفاق جمعی از نیروهای قرارگاه به دیدارشان می رویم... پس از حال 
و احوال سکوت خانه را می شکنم و می پرسم حاج خانم قدرت تکلم دارند؟! آقا داماد می خندد و می 
گوید من گشتم و گشتم و چنین همسری رو پیدا کردم... خدا رو شکر... داخل خانه به اطراف چشم می 
دوزم وجز دو تخت قالی کوچک و یخچال و گاز  هیچ وسیله دیگری را نمی بینیم. .. می پرسم : وسیله 
دیگری هم داید؟ می گوید: یه تخته پتو و چند تا خرده ریز دیگر...و زود برخی از  وسایل زندگی اش را 
تامین می کنیم... آن وقت برق شادی در چشمانشان می نشیند.. هر دو دعا می کنند امام زمان از شما 

راضی باشد..عجب دعایی. خدا کند دعایشان در حق ما مستجاب شود...

رئیس پلیس امنیت عمومی استان قم خبرداد

پلمپ 35 واحد صنفی در قم
رئیس پلیس امنیت عمومی فرماندهی انتظامی استان از پلمپ 35 واحد صنفی متخلف با اجرای 

طرح برخورد با روزه خواری طی 10 روز گذشته در استان خبر داد. 
 سرهنگ پیام کاویانی اظهار داشت:در راستای اجرای طرح مبارزه با روزه خواری و و برخورد با واحد 
های صنفی متخلف، ماموران اداره نظارت بر اماکن عمومی پلیس امنیت عمومی استان با همکاری 

مراجع صدور مجوز طی مدت 10روز گذشته طرح بازرسی از واحدهای صنفی را اجرا کردند.
وی افزود: از اول ماه مبارک رمضان تا کنون از تعداد هزار و 562 واحد بازدید و 35 واحد صنفی 
متخلف در این خصوص پلمپ شد.سرهنگ کاویانی بیان داشت: اجرای طرح مذکوراز اول ماه مبارک 

رمضان تا آخرین روز تداوم خواهد داشت و با واحدهای صنفی متخلف برخورد قانونی می شود.

فرمانده انتظامی شهرستان قم  خبرداد

کشف بیش از 27 کیلوگرم مواد مخدر گل و گراس 
فرمانده انتظامی شهرستان قم از کشف بیش از 27 کیلوگرم مواد مخدر از نوع " گل و گراس" در 
نتیجه اجرای طرح پاکسازی نقاط آلوده به مواد مخدر در حوزه استحفاظی یکی از پاسگاه های فرماندهی 
انتظامی شهرستان خبر داد.  سرهنگ مرادحسین جعفریان اظهار داشت: در راستای ارتقاء امنیت 
اجتماعی و استقرار نظم و امنیت در نقاط آسیب پذیر قم و مقابله با تبهکاران و جمع آوری معتادان 
متجاهر و خرده فروشان مواد مخدر، طرح پاکسازی نقاط آلوده به مواد مخدر در یکی از پاسگاه های 
فرماندهی انتظامی شهرستان برگزار شد. وی افزود: هدف از برگزاری طرح مذکور را کاهش جرایم و 
پیشگیری از هرگونه ناهنجاری دانست و بر استمرار آن تاکید کرد.فرمانده انتظامی شهرستان قم در ادامه 
نتایج این طرح را شامل کشف 27 کیلو و500 گرم مواد مخدر از نوع گل و گراس، یک گرم "هرویین"، 

دستگیری یک نفر خرده فروش و  5 نفر معتاد در برخی از روستاهای اطراف قم برشمرد.

معاون دادستان قم تاکید کرد؛

جلوگیری از سوءاستفاده از دفترچه های درمانی در قم
معاون دادستان عمومی و انقلاب قم از دستگیری 12 نفر سوء استفاده کننده از دفترچه های بیمه 
درمانی در قم خبر داد.علی اصغر سلطانی اظهار داشت: برخی افراد با سوءاستفاده از دفترچه های درمانی، 
اقدام به تهیه داروهای کمیاب، خارجی و گران قیمت و خاص نموده و سپس داروها را در بازار آزاد به فروش 
رسانده یا به صورت قاچاق از کشور خارج می کردند و با این اقدامات مجرمانه هم به سلامت جامعه و هم به 
بیت المال خساراتی وارد می کردند که 12 نفر از متهمین شناسایی و دستگیر شدند و پرونده قضائی برای 
آنان تشکیل شد.وی اظهار داشت: اقدامات مجرمانه این افراد به نحوه خرید و فروش نسخه های سفید و یا 
اجاره دادن دفترچه بیمه و یا جعل دفترچه های درمانی و جعل مهر و دستخط پزشک، اخذ دستور خلاف 
واقع از پزشک یا جاعلین و تهیه دارو یا فروش نسخه تجویزی و فروش دارو خارج از شبکه می باشد که 
متخلفان با مراجعه به پزشک تعداد زیادی نسخه و تجویز یکسان داروهای گران قیمت را اخذ و با هماهنگی 
داروخانه های متخلف با پرداخت 110 تا 30 درصد قیمت اقدام به تهیه دارو و فروش آن می کردند.معاون 
دادستان عمومی و انقلاب قم ادامه داد: 12 نفر از متهمین با دستور قاطع شعبه دادستانی قم دستگیر و با 

صدور قرار قانونی روانه زندان شدند و پرونده آنان در حال رسیدگی است.

توصیه ظریف به ترامپ؛ تاریخ بخوان!کاریكاتور

 محمدعلى رجبى

رئیس کمیسیون خدمات شهری شورای شهر قم  خبرداد

ممنوعیت کاشت
 اکالیپتوس، کاج و خرزهره در قم

رئیس کمیسیون خدمات شهری شورای شهر قم از ممنوعیت کاشت 
گیاهان اکالیپتوس، کاج و خرزهره در سطح شهر قم  خبرداد.سید مجتبی 
سبحانی ثابت با اشاره به جلسه اخیر خدمات شهری، اظهار داشت: در این 
جلسه بحت بر روی عدم کاشت گیاهان مضرر و یا گیاهانی که خاصیتی 
ندارند، بود.وی ادامه داد: طبق بازرسی هایی که انجام گرفت در برخی نقاط 
مشاهده شد بازهم گیاه خرزهره، اکالیپتوس و کاج در سطح شهر و بیرون 
شهر کاشته می شود در حالی که از قبل قرار بود این گیاهان به دلیل مفید 
نبودن کاشته نشود.رئیس کمیسیون خدمات شهری شورای شهر قم با 
اشاره به اعضای این جلسه افزود: در این جلسه اعضای کمیسیون خدمات 
شهری ، پیام جوادیان مدیرعامل سازمان پارکها وفضای سبز و دکتر نائینی 
رئیس مرکزتحقیقات وآموزش کشاورزی استان حضور داشتند و در کاشت 
کدام گیاه و نوع گیاه از نظر کارشناسی بحث شد.وی اضافه کرد: در این 
جلسه قرار بر این شد تا دیگر اکالیپتوس اصلا کاشته نشود ، کاج و خرزهره 
هم همینطور چرا که این ها سوزنی و مضرر می باشد و ظاهرا در یکی از 
شهر گل خرزهره مسمویت ایجاد کرده بود که به همین دلیل کاشت این 
گیاهان در سطح شهر ممنوع شد و اما در خارج از شهر اکالیپتوس ممنوع 
شد و کاشت درخت کاج وخرزهره در بوستانهای داخل شهرونیزبوستانهای 
جنگلی حاشیه ای تا پایان تابستان کاهش یافته ومتوقف شود.سبحانی با 
اشاره به زمان اجرای این مصوبه، گفت: این مصوبه باید از همین امروز اجرایی 
شود و متن مکتوب این مصوبه هم طی یک الی دو روز به شهرداری ابلاغ 
می شود ولی از امروز نباید هیچ گیاه اکالیپتوس، خرزهره و کاج در سطح 
شهر کاشته شود.وی بیان داشت: در جلسه ای که برگزار شد بر روی گیاهان 
و درختان مفید و مناسب برای آب و هوا و اقلیم استان قم بحث شد به 
نتایج خوبی هم رسیدیم و قرار شد گیاهان و درختانی مانند انواع توت، انواع 
زیتون، عناب، گل محمدی و…. در سطح شهر کاشته شود چرا که این ها 
هیچ گونه ضرری ندارد.رئیس کمیسیون خدمات شهری شورای شهر قم با 
اشاره به اینکه باید در سطح شهر گیاهان و درختان مثمر و  میوه دار کاشته 
شود، خاطرنشان کرد: سعی شده در سطح شهر از درختانی استفاده شود 
که پهن برگ باشن تا سایه بیشتری هم داشته باشند همچنین کمیته 
فنی با حضورمدیریت و کارشناسان سازمان پارکها، نمایندگانی ازکمیسیون 
خدمات شهری شورا و نیز احیانا کارشناسان خبره ازبیرون سازمان ترجیحا 
مرکزتحقیقات و آموزش کشاورزی استان تشکیل شده تا درخصوص 
نوع درختانی که قراراست درسطح شهروبوستانهای داخلی وحاشیه ای 

شهرکاشته شودتصمیم گیری کنند.

معاون شهردار قم  اعلام کرد

افزایش 30 درصدی تفکیک از مبدأ 
زباله های شهری قم تا 1۴00

معاون شهردار قم گفت: افزایش 30 درصدی تفکیک از مبدأ زباله های 
شهری قم از جمله اهداف چشم انداز پنج ساله شهرداری قم تا 1400 است.

محسن رنجبر با اشاره به اقدام های صورت گرفته در راستای ارتقای 
فضای سبز شهری و افزایش شاخص پاکی هوا در قم عنوان کرد: تعداد 
روزهای پاک قم تا پایان آذر ماه 1397، 127 روز بوده است و هدف گذاری 
شهرداری قم رسیدن به 225 روز هوای پاک تا پایان سال 1400 است.

وی بیان کرد: افزایش 30 درصدی تفکیک از مبدأ زباله های شهری قم از 
جمله اهداف چشم انداز پنج ساله شهرداری قم تا 1400 است.رنجبر با بیان 
اینکه  280 اتوبوس از 370 اتوبوس موجود در قم تا آذر ماه 97 فرسوده 
اعلام شده است افزود: 2 میلیون و 527 هزار و 958 سفر درون شهری در 
ماه در شهر قم ثبت شده است که این رقم معادل 47 درصد میزان استفاده 
سایر کلانشهرهای کشور است که باید بررسی ها و رسیدگی های لازم در این 
زمینه صورت گیرد تا استفاده از حمل و نقل عمومی در این شهر افزایش 
یابد.وی ادامه داد: پنج هزار و 714 تاکسی یعنی به ازای هر 4٫5 نفر یک 
خط در ناوگان تاکسیرانی درون شهری قم وجود دارد که این میزان نسبت 

به به سایر کلانشهرهای کشور بسیار خوب است.

رئیس کمیسیون فرهنگی شورای اسلامی شهر قم :

پارکینگ های اطراف حرم مطهر 
در لیالی قدر فقط ورودی می گیرند

رئیس کمیسیون فرهنگی شورای اسلامی شهر قم از دریافت مبلغ ثابت 
ورودی پارکینگ های اطراف حرم مطهر در لیالی قدر خبر داد.حسن مالکی 
نژاد در جلسه ستاد تسهیلات زائرین و خدمات سفر استان قم ابراز کرد: 
برای ورودی پارکینگ های حرم مطهر بنا بر این شد که فقط در هنگام 
ورودی مبلغ ثابتی دریافت شود.نماینده شهرداری قم نیز در خصوص برنامه 
های خدماتی مخصوص لیالی قدر در این جلسه عنوان کرد: شهرداری در 
چهار نقطه تمرکز داشته و علاوه بر مساجد و تکایا، در حرم مطهر، جمکران، 
مصلی و کوه خضر نبی نیز مستقر بوده و جمع آوری پسماند، ساماندهی 
سرویس های بهداشتی و آماده سازی فضا برای برنامه های لیالی قدر از 
اقداماتی است که در حال انجام است.وی افزود: سرویس های بهداشتی 
موجود در اماکن مقدسه پاسخگوی نیاز مردم نبوده و نیاز است به چشمه 
های سرویس های بهداشتی اضافه شود.حسینی تاکید کرد: نصب تابلوهای 
میدان ولیعصر انجام شده اما نیاز به تقویت وجود دارد، با توجه به اینکه 
اکثر پروژه های عمرانی بالای یک سال زمان می برد و اینکه در سال 54 

مناسبت وجود دارد، تداخل مشکلات با یکدیگر تا حدودی طبیعی است.

قائم مقام شهردار قم  خبرداد

برگزاری ورزش همگانی ویژه 
خواهران در 10 بوستان شهرقم

قائم مقام شهردار قم از پیگیری برگزاری ورزش همگانی ویژه خواهران 
در 10 بوستان شهر خبر داد.ابراهیم معتمدی با بیان اینکه جشنواره چله 
سرو در سال 97 با محوریت جشن های چهلمین سالگرد پیروزی انقلاب 
اسلامی شروعی بر فعالیت های فرهنگی و اجتماعی سازمان فرهنگی 
ورزشی شهرداری قم بوده است اظهار کرد: چندین راهبرد در برنامه های 
سازمان وجود دارد که از آن جمله نگاه ویژه به حوزه خواهران است و بخش 
عمده پروژه های تعریف شده ویژه خواهران است و در قم متاسفانه کمتر 
به این قشر توجه شده و از این پس تلاش داریم برنامه های ویژه خواهران 
بیشتر باشد.وی رویکرد محله محوری و مسجد محوری، استفاده از ظرفیت 
کانون های مساجد، دستگاه های فرهنگی، ترویج نشاط و امید و استفاده از 
نخبگان در فعالیت های فرهنگی را از دیگر راهبردهای این سازمان عنوان 
کرد و گفت: کاری هم با مجموعه سپاه در دستور کار داریم که استفاده از 

ظرفیت بسیج برای ایجاد نشاط و امید در جامعه و جوانان است.

رئیس اداره حقوقی و ثبتی اوقاف قم خبر داد

ثبت دو وقف جدید به ارزش
 2 میلیارد تومان در قم

رئیس اداره حقوقی و ثبتی اداره کل اوقاف قم گفت: دو مورد وقف جدید 
با ارزش تقریبی 2 میلیارد و 274 میلیون تومان همزمان با سالروز میلاد 
امام حسن)ع( در قم به ثبت رسید.عارف فرجامی با اشاره به ثبت دو مورد 
وقف جدید همزمان با سالروز میلاد امام حسن مجتبی)ع( اظهار کرد: وقف 
نخست یک قطعه زمین 175 متری واقع در خیابان 19 دی است.وی 
افزود: این ملک دارای ارزش تقریبی 17 میلیارد و 500 میلیون ریال بوده و 
نیت واقف، ساخت مسجدی به نام محمدیه در این منطقه است.رئیس اداره 
حقوقی و ثبتی اداره کل اوقاف و امور خیریه استان قم با اشاره به دومین 
ملک وقف شده خاطرنشان کرد: واقف محترم یک باب منزل مسکونی در 
بلوار جوادالائمه)ع( را با مساحت 131 متر و ارزش تقریبی 5 میلیارد و 240 
میلیون ریال برای انجام فعالیت های قرآنی، فرهنگی و کمک به نیازمندان در 
نظر گرفته است.وی ادامه داد: مشاوره هر دو وقف جدید توسط اداره حقوقی 
و ثبتی اداره کل اوقاف استان قم صورت گرفته و نظر هر دو واقف، ثبت آنها 

همزمان با سالروز میلاد امام حسن مجتبی)ع( بوده است.

اخبــار

استاندار قم با تاکید بر نقش بانکها در 
پرداخت تسهیلات و رونق تولید، اظهار 
کرد: تمام دستگاه های دولتی موظفند 
ظرف مدت یک هفته به استعلامات بانک 
رونق  تسهیلات  ارائه ی  راستای  در  ها 

تولید پاسخ دهند.
دکتر بهرام سرمست استاندار قم در 
هفتمین جلسه کارگروه تسهیل و رفع 
امام  تولید که در سالن جلسات  موانع 
جواد )ع( استانداری برگزار شد، با اشاره 
به لزوم طرح دستورات کارشناسی شده 
و آماده تصویب در جلسات، اظهار کرد: 
هر طرحی که بدون پشتوانه مطالعاتی از 
سوی دستگاهها در جلسه مطرح شود، 
بعنوان یك نقطه منفی در ارزیابی مدیران 

تلقی خواهد گردید.
ارائه  اهمیت  بیان  با  قم  استاندار 
برای  عملیاتی  و  کاربردی  پیشنهادات 
حل مشکلات بخش تولید، اضافه کرد: 
بخش مهمی از مشکلات تولید استان در 
جلسات مشترک بین بخش خصوصی 

است. پیگیری  و  بررسی  قابل  دولت  و 
سرمست به نقش بانکها در ایجاد اشتغال 
و رونق تولید اشاره کرد و گفت: معیار 
استان در ایجاد اشتغال سهم ابلاغی بوده 
و جهت بهره مندی از تخصیص کامل این 
سهم، همکاری لازم با بانک ها بایستی 
صورت پذیرد و تمام دستگاهها موظفند 
ظرف  مدت یک هفته به استعلامات بانک 
ها پاسخ دهند.وی با تاکید بر رسیدگی 

مستمر به راهبرد رفع موانع تولید در طول 
سال، ادامه داد: بخشی از دستور جلسه 
به   تولید  و رفع موانع  کارگروه تسهیل 
نظارت دبیرخانه کارگروه بر مراحل اجرایی 

مصوبات اختصاص یابد.
* لزوم تامین اعتبارات مرتبط با 

تسهیلات کار آفرینی 
استاندار قم همچنین  در دیدار مدیر 
عامل صندوق کارآفرینی امید، بر لزوم 

توجه به طرح های خلاقانه و ایده های 
تاکید  کارآفرین  زنان  و  نخبه  جوانان 

کرد.
از  حمایت  اهمیت  به  اشاره  با  وی 
کارآفرینان، اظهار کرد: حمایت به موقع 
و نظارت بر مصرف تسهیلات در جهت 
دهی به فعالیت  های کارآفرینی نقشی 

بسزا دارد.
استاندار قم توجه مدیران صندوق کار 
آفرینی امید به طرح های خلاقانه و ایده 
های جوانان نخبه و زنان کارآفرین را مورد 
توجه قرار داد و اضافه کرد: حمایت از فارغ 
التحصیلان دانشگاهها و زنان کارآفرین 
و جوانان نوآور، در رشد اشتغال استان و 

رونق تولید نقش بسزایی دارد.
اعتبارات  تامین  لزوم  به  سرمست 
مرتبط با تسهیلات کار آفرینی اشاره و 
تصریح کرد: با جذب حداکثری منابع ملی 
و تخصیص به طرح های کارآفرینی در 
استان ایجاد بسترهای توسعه اشتغالزایی 

را به دنبال خواهد داشت.

استاندار قم :

دستگاههادولتیاستعلاماتبانكیرایکهفتهایپاسخدهند

رئیس شورای اسلامی شهر قم، گفت: مدیریت شهر قم روزانه بالغ بر 13 میلیارد ریال 
هزینه نیاز دارد که در قالب هزینه های جاری از جمله جمع آوری زباله ها، پاکسازی 

خیابان ها، حمل و نقل عمومی و همه امور مربوط به اداره شهر می باشد.
عبدالله جلالی عصر دوشنبه درنود و هفتمین جلسه رسمی و علنی شورای اسلامی 
شهر قم درساختمان شهید باکری قم، بیان کرد: 20 درصد بودجه سالجاری شهرداری 
به مسائل جاری و 80 درصد به مسائل عمرانی تخصیص یافته است که بخش عمده ای 
از این بودجه از طریق عوارض مختلف تامین می گردد.وی با اشاره به 29 اردیبهشت 
ماه دومین سالروز انتخابات پنجمین دوره شورای اسلامی شهر و یازدهمین دوره ریاست 
جمهوری گفت: شکل گیری شوراها تجلی گر اراده مردم است که با حضور و اراده آنان 
در پای صندوق های رای رقم خورد.جلالی با بیان اینکه 21 ماه از فرصت خدمت گزاری 
به مردم در شوراهای اسلامی شهر سپری شده است ادامه داد: امیدواریم عملکرد مجموعه 
مدیریت شهری و شورای پنجم در این مدت موجب جلب رضایت مردم شده باشد.وی 

مطالبه های مردم از مجموعه مدیریت شهری را به حق دانست و اظهار داشت: اگر چه 
آنگونه که انتظار است شورای اسلامی شهر نتوانسته به این مطالبات پاسخگو باشد ولی 
تمام تلاش آنان متوقف نشدن چرخ توسعه در این شهر بوده است.وی ادامه داد: با وجود 
همه ضعف ها به مردم شریف قم این قول را می دهیم که مجموعه مدیریت شهری 
حرکت پرشتاب در مسیر توسعه و تحول این شهر را دنبال می کنند.جلالی اظهار داشت: 
در شرایطی که از نظر اقتصادی مجموعه مدیریت شهری با کمبود منابع مالی مواجه می 
باشد ،عدم پشتیبانی دولت بر مشکلات در سیر خدمت به مردم توسط شورا و شهرداری 
افزوده است.جلالی با بیان اینکه شورای شهر قم هدفی جز رضایتمندی مردم ندارد 
افزود: شورا از نظرات و پیشنهادات آحاد مردم در جهت تسریع در حل مشکلات شهری 
استقبال می کند.وی در ادامه با اشاره به بررسی لایحه نامگذاری برخی خیابان های قم، 
گفت: تابلوی تقاطع 15 خرداد و عمار یاسر که پیش از این به نام »رزمندگان اسلام« 

نامگذاری شده است در آینده نزدیک نصب می شود.

رئیس شورای اسلامی شهر قم :

مدیریت شهر قم روزانه 13 میلیارد ریال هزینه نیاز دارد

دریـچه

حـوادث

در  بوشهری  حسینی  الله  آیت 
قم  فرماندار  مرتضی حیدری  با  دیدار 
گفت : تعامل با مردم را جدی بگیرید 
و با برقراری ارتباط صمیمی آنان را در 
جریان مسائل قرار دهید ،با آنها زندگی 
کنید و در غم و شادی آنها شریک باشید 

و از یک جانبه گرایی پرهیز کنید.
دیدار  این  در  قم  جمعه  امام 
حداکثر  مشورت  از   : اظهارداشت 
استفاده را ببرید ،با تشکیل اتاق فکر 

در موضوعات مختلف از جمله مسائل 
اقتصادی اجتماعی ،فرهنگی و عمرانی از 
اندیشمندان ،حوزوی ،دانشگاهی و افراد 
با تجربه و متخصص برای حل وفصل 
امورات مردم غفلت نورزید .دبیر شورای 
عالی حوزه های علمیه افزود :تعامل با 
مردم را جدی بگیرید و با برقراری ارتباط 
صمیمی آنان را در جریان مسائل قرار 
دهید ،با آنها زندگی کنید و در غم و 
شادی آنها شریک باشید و از یک جانبه 

گرایی پرهیز کنید وی  با اشاره به مسائل 
فرهنگی از فرهنگ متنوع وبالنده شهر 
قم که در نوع خود بی نظیر ومقوم یک 
اجتماع هدفمند و پویا است  اشاره کرد 
تصریح کرد :از این پتانسیل در جهت 
حل معضلات اجتماعی خصوصا آسیب 
های اجتماعی با صداقت بهره بگیرند 
سمت  به  عمومی  افکار  هدایت  در  و 
نماد های ایرانی و اسلامی منجمله در 
معماری شهری و ساختمان های شهر و 

روستا اهتمام جدی داشته باشند .
نایب رئیس جامعه مدرسین حوزه 
علمیه قم گفت: با برنامه ریزی گسترده 
و جامع در حیطه مسئولیت خود نسبت 
به مقابله با تهاجم فرهنگی ، اشاعه و 
گسترش فرهنگ غنی اسلامی و شیعی 
قدمهای موثر بردارید و به جنبه های 
مثبت فرهنگ ایرانی و اسلامی بخصوص 
معارف اهل بیت که در جان و دل مردم 

ریشه دارد توجه کنید .

آیت الله حسینی بوشهری  دردیدارفرماندار قم:

تعامل با مردم را جدی بگیرید


